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Lani ustvarili za 9,5 odstotka več kot leto poprej 

Po vzponih in padcih vendarle visoka 
Omejimo porabo vode 

V hribovitih področjih že težave 
V občini Velenje se je gibala industrijska proizvodnja v preteklem 

letu zelo različno. Prve mesece je bila skromna, nato je skokovito naraš-
čala, pa jeseni spet upadla. V decembru pa je znova poskočila, tako da 
je bil njen kumulativni obseg ob koncu leta v primerjavi z letom 1987 
kar za 9 3 odstotka višji. To je podatek, ki nas opravičeno razveseljuje, 
saj smo tolikšen obseg proizvodnje dosegali v času, ko ta v večini delov-
nih okolij upada. 

To velja tudi za našo republi-
ko. Industrijska proizvodnja se 
nam je gibala kar preko celega 
leta pod predlanskoletno ravnjo. 
V decembru pa je izdelala slo-
venska industrija za 6,5 odstotka 
več kot decembra 1987. Na ta na-
čin se je veliko zaostajanje vsaj 
nekoliko umirilo, tako da ga je 
Slovenija ob koncu leta izkazala 
v višini 2,6 odstotka (v primerja-
vi z letom 1987). 

Pa poglejmo v občini Velenje, 
na katerih področjih, smo nare-
dili največ? 

Najbolj se je industrijska pro-
izvodnja povečala v preteklem 
letu na področju predelave pla-
stičnih mas. Proizvodnjo iz leta 
1987 so presegli kar za dobrih 65 
odstotkov. Uspešni so bili tudi v 
proizvodnji gradbenega materia-
la, ustvarili so 21 odstotkov več 

kot leto poprej, pa v proizvodnji 
električnih strojev in aparatov 
(16 odstotkov več), elektrogospo-
darstvo (14 odstotkov) in strojna 
industrija (dobre tri odstotke več 
kot leta 1987). Pridobivanje pre-
moga se je gibalo na višji leta 
1987, le malenkost nižja pa je bi-
la proizvodnja tekstilne konfek-
cije, usnja in krzna. Za dva in 
pol odstotka manj so ustvarili v 
grafični dejavnosti, najbolj pa 
zaostajajo za proizvodnjo dose-
ženo v letu 1987 v kovinsko pre-
delovalni industriji, kjer so dose-
gli le 57 odstotkov te višine. 

Zdaj se približujemo že drugi 
polovici drugega meseca v letu, 
ki bo znova terjalo od nas velike 
napore. Upajmo, da jih bomo 
vsaj tako uspešno premagovali 
kot preteklo leto. Verjetno pa bo 
še veliko bolje, če si ne bomo do-

proizvodnja 
voljevali vzponov in padcev pro-
izvodnje, ampak skušali zagota-
vljati njeno konstrantno višino. 

M. Za koše k 

Že vse od meseca novembra 
lani. tudi v velenjski občini ni 
snežilo oziroma deževalo in tudi 
pri nas se že pojavljajo težave s 
pitno vodo. 

To problematiko so prejšnji te-
den uvrstili na dnevni red tudi 
člani velenjskega izvršnega sveta, 

na seji pa so sodelovali tudi 
predstavniki občinskega štaba 
Civilne zaščite. 

Delovna organizacija Vekos, 
ki upravlja naš vodovod, je že 
sredi januarja sprejela ukrepe za 
zmanjšanje porabe vode, s tem 
mesecem pa so začeli veljati 

V I S O K E Z A L O G E — Tako kot industrijska proizvodnja, se je 
tudi fizični obseg zalog končnih izdelkov gibal v občini Velenje v pre-
teklem l etu zelo različno, v glavnem pa je presejgal višino iz leta 1987. 
Če prirmerjamo skupni obseg zalog lanskega leta z nivojem in leta 
1987, so se te povečale kar za dobrin 20 odstotkov. Na zvišanje zalog 
so v največji meri vplivale višje zaloge reprodukcijskih materialov 
(103 odsitotke), zaloge za potrošnjo (42 odstotkov). . . Zaloge sredstev 
za delo ]pa so bile nižje za 72 odstotkov. 

Velike zaloge seveda obremenjujejo naše gospodarstvo, zato bo po-
trebnih iveliko naporov, da jih znizamo. (mz) 

Bil j e pus t 

ukrepi prve stopnje varčevanja z 
vodo. V večernih urah od 22. do 
5. zjutraj so popolne omejitve 
vode. Največji problem sta tre-
nutno vodostaja potokov Ljubije 
in Florjanščice. Težave z vodo 
pa imajo tudi povsod v višjih 
predelih v občini Velenje. Občini 
štab civilne zaščite koordinira 
akcije za oskrbo z vodo. Dnevno 
vozijo po okoli 16 500 litrov vo-
de krajanov v devet krajevnih 
skupnosti. 

Ko so se člani velenjskega iz-
vršnega sveta seznanili s proble-
matiko pitne vode, so podprli 
ukrepe prve stopnje, prav tako 
pa tudi celoten program aktivno-
sti za varčevanje z vodo, ki ga 
usmerja in usklajuje občinski 
štab civilne zaščite. Ta štab bo z 
aktivnostmi na tem področju na-
daljeval vse dotlej ne bo dovolj-
vode. Člani izvršnega sveta pa so 
zadolžili še občinske inšpekcij-
ske službe, še posebej vodnogo-
spodarsko in sanitarno inšpekci-
jo, da povečajo nadzor nad upor-
bo vode. 

Velenjčani problema pitne vo-
de v teh dneh sicer še nismo prav 
čutili, saj tistih najbolj omejeval-
nih ukrepov, ki marsikje v Slove-
niji že veljajo, še ni bilo treba 
sprejeti. Ker pa suša še vedno 
traja in tudi vremenske napovedi 
še vedno niso drugačne, takšni 
ukrepi grozijo tudi nam. Zatorej, 
omejimo uporabo te življenjsko 
potrebne tekočine zares na mini-
mum. Le tako je bomo imeli v 
teh sušnih dneh vsi dovolj. (Več 
na 3. strani) 

M. Zakosek 

MJNOGO JE GOVOROV, KI SO KILOMETRE DOLGI IN MILI-
METER GLOBOKI — nemški pregovor (občanom ob kulturnem prazniku delavci Kultur-
nega centra Ivan Napotnik) 

Občinski komite ZKS Velenje 

Nehajmo stopicati na mestu! 
Kakšne naj bodo ključne 

opredellitve Zveze komunistov, 
da bo tta organizacija ponovno 
dobila ugled in položaj v naši 
družbi,! ki ga je v povojnem 
obdobjiu počasi, a vztrajno iz-
gubljalla. To je bilo osrednje 
razmišlljanje na zadnji seji ob-
č inskega komiteja Zveze ko-
munistcov Slovenije Velenje. 

Člani <so ugotavljali, da dvaj-
seta seja CK ZKJ ni prinesla 
kakšnilh bistvenih sprememb, 
pokazala pa je, da v Zvezi ko-
munistov Jugoslavije trenutno 
nismo :sposobni rešiti niti svo-
jih nottranjih problemov. Ne-
soglasjja, ki so bila izražena, 
ostajajjo še naprej kot nevarna 
žariščai morebitnih konfliktov. 

Zato <so bili člani komiteja 
mnenjaa, da je Zveza komuni-
stov reesnično nujno potrebna 
prenovre, to pa naj ji omogoči-
jo deimokratične metode in od-
piranje v javnost ustvarjalnost 
in enaakopravno sodelovanje. 
Le takio bomo dosegli rezulta-

te, ki bodo Jugoslavijo iz ne-
soglasij in neuspešnosti eko-
nomsko dvignili na raven, ka-
kršno si vsi želimo. 

Člani komite ja so sprego-
vorili tudi o aktua ln ih druž-
beno polit ičnih razmerah v 
socialistični republiki Slove-
niji, pri čemer so poleg pre j 
o m e n j e n e obveze o prenovi 
Zveze komunis tov posebno 
pozornost nameni l i polit ične-
mu plural izmu oz i roma usta-
navl jan ju različnih zvez in ob 
tem preobl ikovanju Sociali-
stične zveze delovnih l judi, 
pa tudi ostalih d ružbeno po-
litičnih organizaci j . 

Razprava je pokaza la , da 
so oči tno demokra t ičn i pro-
cesi prehiteli us t rezno regula-
tivo, da je p redvsem nejasno, 
kakšen na j bi bil nov koncept 
Socialistične zveze v katerem 
na j bi različne zveze usklaje-
vale svoja m n e n j a in kakšna 
sta ob tem vloga in pomen 
skupščin. Vsekakor pa so se 

strinjali , da je prav, da se 
pros tor za izražanje in uvelja-
vl janje novih idej razširi, ven-
dar pa je t reba povsod težiti, 
da bo dosežena visoka stop-
nja kul turnega dialoga. 

Člani občinskega komite ja 
so poleg tega menili , da je se-
d a j čas, da zveza komunis tov 
neha stopicati na mestu in da 
na osnovi sprejet ih usmeritev 
in p rograma, ki vsa j v naši re-
publiki vendar le neka j obeta , 
naredi odločnejše korake do 
njegove uresničitve. 

V nada l j evan ju seje so pre-
tehtali tudi naloge občinske-
ga komiteja Z K S Velenje, ki 
jih mora jo posamezni nosilci 
in osnovne organizaci je ures-
ničiti do konference Z K S Ve-
lenje, ki bo v apri lu. Izvolili 
so tudi novo članico predsed-
stva občinskega komiteja , 
Anico Pukl ter se dogovoril i , 
kako bo potekal seminar za 
sekretar je osnovnih organiza-
cij, ki bo to soboto v Ku-
mrovcu. BORIS ZAKOŠEK 

Republiška konferenca ZSMS 

Za demokracijo 
Čeprav je bil namen tretje 

seje republiške konference 
Z S M S Slovenije obravnava 
gradiva »Za demokracijo«, je 
bilo takoj po otvoritvi razpra-
ve jasno, da bo namesto tega v 
ospredju spor med predsed-
stvom RK Z S M S in predsed-
stvom mestne konference 
Z S M S Ljubljana. 

Pr ipomb na gradivo je ne-
ka j sicer bilo, vendar ne bi-
stvenih. Tako so med drugim 
udeleženci seje opozori l i na 
nes t rokovnost pri p isanju 
gradiva, to pa dokazoval i z 
nes t rokovnimi dokazi . 

In ka j smo na tej seji dose-
gli? Grad iva »Za demokrac i -
j o « n ismo v celoti sprejeli , 
a m p a k le pet točk, ki j ih je že 
v uvodnem delu podal pred-
sednik republiške konfe rence 
Z S M S Jože Školjč. Tako smo 
se udeleženci zavzeli za pra-
vico do svobodnega politi-
čnega združevanja državlja-
nov, pri tem za določitev po-
gojev združevanja in mesto 
de lovanja novih zvez; za 

-splošne, nepos redne in ta jne 
volitve, na katerih se vsi pod 
enakimi pogoji po teguje jo za 

Jugoslovanska 
inflacija po 1960 

1960 - 7% 
1961 - 8% 
1962 - 7% 
1963 - 4% 
1964 — 9% 
1965 - 30% 
1966 - 23% 
1967 - 7% 
1968 - 7 % 
1969 - 7% 
1970" - 10% 
1971 - 15% 
1972 - 15% 
1973 - 19% 
1974 - 26 %-

1975 - 26° 
1976 
1977 
1978 
1979 

10% 
13% 
14% 
22% 

1980 - 31 % 
1981 - 45% 
1982 - 31 % 
1983 
1985 

38% 
76% 

1985 - 76% 
1986 - 88,6% 
1987 - 98,7% 
1988 - 254,1 % 

Vir:' d r . Tjhomir Jovariovsk'. dr. Ž a r k o Kistič: 
Monetarna in f iskalna ekonomija, 
za statistiko. 

zvezni zavod 

oblas t ; žal, pa je tudi v teh 
točkah p remalo konkret izira-
na prenova de lovan ja mla-
dinske organizaci je . Možni 
so predvsem trije načini — 
da mlade »pos rka jo« druge 
poli t ične organizaci je , več 
mladinskih združenj , genera-
cijska organiz i ranos t ; sklic 
13. kongresa slovenske mla-
d ine je nu jen , kajti dejstvo je, 
da n j ihov sklic ne u ravnava jo 
letni časi, a m p a k po t rebe ; pri 
sp remembi ustave SRS bi bi-
lo že v sedan jem pos topku 
po t rebno uveljaviti čimveč 

s p r e m e m b v smeri odpr t ega 
poli t ičnega pros tora . 

Na tej seji smo se med drugim 
tudi dogovorili, da mora pred-
sedstvo RK ZSMS objaviti raz-
pis za mesto gostitelja 13. kon-
gresa slovenske mladine, v njem 
pa zapisati jasne pogoje, ki jih 
mora izpolnjevati prireditelj kon-
gresa. Udeleženci tretje seje re-
publiške konference ZSMS smo 
nato z glasovanjem zavrnili zah-
tevo po obravnavi odgovornosti 
člana tega predsedstva Dejana 
Verčiča. Mislim pa, da bo o sled-
nji moralo razpravljati predsed-
stvo slovenske mladine, saj je bi-
la pisna zahteva o obravnavi te-
ga vprašanja naslovljena prav 
njemu. 

Bojan Kontič 

Vse več ljudi išče pravno 
pomoč pri sindikatu 

Na Občinskem sindikalnem 
svetu vsako leto pripravijo poro-
čilo o delu službe za pravno po-
moč, ki deluje v okviru sindika-
ta. Lani, ugotavljajo, je iskalo 
pomoč bistveno več strank kot 
leto nazaj, istočasno pa so stran-
ke iskale pravno pomoč pogosto 
za več zadev hkrati. 

Osnovne ugotovitve iz poroči-
la ostajajo približno enake kot 
pretekla leta: ni več bistvenih ra-
zlik glede tega iz katere organiza-
cije združenega dela prihajajo 
delavci po pomoč; pomoč iščejo 
pretežno tisti, ki razpolagajo z 
nekoliko nižjo izobrazbo in kva-
lifikacijo; redkejši so tisti z višjo; 
še vedno narašča število nasve-
tov pri uveljavljanju pravic s po-
dročij, ki niso povezana z delov-
nopravno zakonodajo. Stranke 
se na sindikat obračajo s čisto 
zasebnimi zadevami, kjer jim po-
moči in nasvetov sicer ne odklo-
nijo, jim pa v težjih in zaplete-
nejših primerih svetujejo, kam 
naj se raje obrnejo po ustrezno 
pomoč. 

Lani so se pojavili novi sporni 
primeri, ki jih prejšnja leta ni bi-
lo, gre za spore v zvezi s presežki 
delavcev. 

Glede vsebine spornih zadev 
pa na Občinskem sindikalnem 

svetu ugotavljajo, da jih je bilo 
lani največ s področja razporeja-
nja oziroma prerazporejanja k 
delom in nalogam, s področja 
prenehanja delovnega razmerja 
in zaradi izplačil osebnih dohod-
kov, nadomestil in drugih pre-
jemkov. 

Vedno več iskalcev pomoči pa 
je med tistimi, ki so brez zaposli-
tve, mlajši, tisti, ki iščejo svojo 
prvo zaposlitev. Žal jim v teh pri-
merih služba za pravno pomoč 
pri Občinskem sindikalnem sve-
tu ne more učinkovito pomagati. 

Poročilo o delu službe pravne 
pomoči pri Občinskem svetu 
ZSS Velenje bo danes na seji 
obravnavalo tudi njegovo pred-
sedstvo (mkp) 
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Za sanacije 
primanjkuje denarja 
O S E M KRAJEV NA CELJSKEM O B M O Č J U S O D I V 
TRETJO KATEGORIJO GLEDE O N E S N A Ž E N O S T I 

OZRAČJA - DVA PA V ČETRTO. 

Z večjo osveščenostjo občanov 
so tudi po raznih občinah že 
sprejeli več ukrepov, ki naj bi 
privedli k temu, da ljudje ne bi 
vdihavali tako onesnaženega zra-
ka. Ukrepi pa določajo le razli-
čne stvari: ali prepovedujejo 
gradnjo objektov, ki prekomerno 
onesnažujejo zrak, ali določajo 
celo ukrepe, da ob resnih prime-
rih največji onesnaževalci omeji-
jo proizvodnjo, lahko tudi terja-
jo omejitev prometa. Toda vse to 

so več ali manj izredni ukrepi, ki 
imajo začasni značaj. Želja vseh 
pa seveda je, da bi trajno odpra-
vili dosedanje največje onesnaže-
valce: da bi take organizacije 
svojo proizvodnjo uredile tako, 
da tudi ob polni proizvodnji ne 
bi bilo bojazni, da bi bil zrak 
prekomerno onesnažen. Kajti 
kljub sprejetim ukrepom se kaj 
lahko zgodi, da se v kritičnih pri-
merih močno soočijo potrebe in 
posledice. V primeru šoštanjske 

-Savinjsko— šaleška naveza-

termoelektrarne je to kaj lahko 
mogoče občutiti najhitreje. Zdaj 
je sicer tudi s pravilnikom skup-
nosti za energogospodarstvo in 
premogovništvo določeno, da je 
omejitev pridobivanja elektrike 
iz TEŠ mogoča tudi zaradi eko-
logije, v velenjski občini je spre-
jet tudi operativni načrt izvedbe 
občinskega odloka o varstvu zra-
ka, toda če bi se sušno obdobje 
še nadaljevalo, če bi se zgodilo 
še kaj na naši nuklearki, bi bil 
pritisk na Teš gotovo velik. Po-
sebno še, ker ima ta na voljo do-
volj surovine (premoga) za proiz-
vodnjo. 

To mora biti gotovo še razlog 
več za resen pristop k trajni ure-
ditvi čistilnih naprav. Podobno 
pa tudi še v več tovarnah na celj-
skem območju, ki tudi s preko-
merno emisijo povzročajo mo-
čno onesnaženost ozračja. Obči-
ne, kjer je zrak prekomerno 
onesnažen (v Sloveniji je 25 ta-
kih občin oziroma krajev), mora-
jo izdelati sanacijske programe, 

prav tako pa tudi izdelati kata-
stre onesnaževalcev. Drugo je +a-
žje kot prvo, pa tudi prvo je sicer 
mogoče narediti, težko pa uresni-
čiti. Sanacijski načrti namreč ter-
jajo precej denarja. Če vemo, da 
ga primanjkuje že za redno pro-
izvodnjo, potem je teže še za či-
stilne naprave, posebno še tam, 
kjer še tudi v vodilnih glavah ni-
so razčistili, da je treba v redno 
obratovanje všteti tudi skrb za 
okolje. 

Med kraji, ki so v Sloveniji 
prekomerno onesnaženi, jih je 
veliko z območja celjske regije. 
Med tiste v tretji kategoriji (tu je 
zrak onesnažen nad dovoljeno 
mejo, meja pa je še vedno pod 
kritično) sodijo Laško, Prebold, 
Radeče, Rimske Toplice, Roga-
ška Slatina (zdraviliški kraji!), 
Šentjur, Štore in Žalec. V četrtem 
območju, kjer je zrak onesnažen 
nad kritično mejo, pa sta Celje in 
Zavodnje nad Šoštanjem! 

l-fk) 

V ušesa se spreminjamo 
Če izvzamemo osrednjo občino 

našega območja, ki se ima zaradi 
lake lege tudi še vedno za vodilno, 
so že v domala vseh občinah oči in 
mnogi sestanki najbolj uprli v ure-
ditev kabelske televizije. Ampak to 
ne le zato, da bi lahko spremljali 
programe tujih televizij, kadar bi 
se naveličali naših žalostnih pro-
gramov, ampak tudi zato. da bi na 
naših televizorjih lahko spremljali 
več naših domačih študijev. Danes 
so namreč taki časi, da ima Jugo-
slavija najmanj osem resnic; no, 
kot so se zdaj stvari zasukale, ka-
že da bosta dve ali tri resnice od-
padle, da bi bila ena močnejša. 

In če lahko na nekaterih delih 
celjskega območja ljudje vidijo le 
prvi ljubljanski program (ponekod 
še tega ne), kako naj si ustvarijo 
pravo sliko našega razkosanega 
področja. Nič na boljšem niso tisti, 
ki lahko gledajo tuje postaje, saj 
eni poskušajo iz tega konglomera-
ta resnic narediti svojo resnico. 

Ampak morate priznati, da se 
naši ljudje vse bolj spreminjajo v 
ušesa in oči. Si lahko mislite, da 
bi pred leti tako napeto sledili poli-

tičnemu programu na televizorjih, 
kol so zdaj tej pravkar minuli poli-
tično-humoristični nadaljevanki. 
Po mojem bi se sestavljalci televi-
zijskih programov lahko od te na-
daljevanke veliko naučili. V njej je 
bilo namreč resnično veliko razli-
čnega: od leporečja, preklinjanja 
in zaklinjanja, pravih kriminalisti-
čnih besednih napadov... Le en 
problem je — riekajje, česar po tej 
nadaljevanki ne bi smeli povzeti: 
cena namreč. Televizijci že tako 
tarnajo, kako drage so oddaje, 
ampak jaz mislim, da nas take, 
kol smo ji lahko zdaj sledili tri 
dni, stanejo še veliko več. 

Zdaj se bomo morali za nekaj 
časa zadovoljiti z navadnim pro-
gramom : vsaj do toplejših dni, saj 
v tem mrazu verjetno še mitingov 
ne bo. Ampak kmalu lahko priča-
kujemo spet novo zanimivo nada-
ljevanko. Saj nekaj konkretnega 
so pa na zadnji seji le sklenili: da 
bo še letos še ena podobna priredi-
tev. 

Proti takim sejam, kot je bila 
ta. so nekatere podobne po naših 
občinah prava malenkost. Pa če-

Šaleški študentski 
klub 

»NAŠ ČAS«, glasilo Socialistične zveze delovnega ljud-
stva Velenje, izdaja Center za informiranje, propagando in za-
ložništvo Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen 1. maja 1965; od 1. januar-
ja 1973 je izhajal kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar«, kot 
tednik pa izhaja »NAŠ ČAS« od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (direktor in glavni urednik), Bo-
ris Zakošek (odgovorni urednik), Milena Krstič-Planinc, Bog-
dan Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana Podgoršek, Mira Zakošek 
(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: Titovo Velenje, Cesta Franti-

ška Foita 10, telefon (063) 853-451, 856-955, 855-450. Brzoja-
vni naslov: Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 2.000 dinarjev. Mesečna na-
ročnina 7150 dinarjev, trimesečna naročnina za individualne 
naročnike 21.450 dinarjev. 

Žiro račun pri SDK, podružnica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektura, tisk in odprema: ČGP Ve-
čer Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za »NAŠ ČAS« se po mnetjju s?ki;etari,atji za informira-

nje izvršnega sveta skupščine SR Slovenije, številka 421-J/72, 
od 8. februarja 1984 ne plačuje temeljni ^ayek od prometa, 
proizvodov.1 - ' 1 • 

prav lahko tudi tam slišimo nekaj 
nizkih udarcev. Tudi tam se krega-
jo ob zamislih nekaterih organiza-
torjev raznih prireditev, pa zmerja-
jo, da nekateri razmišljajo, kot da 
so prišli iz otroških vrtcev, drugi 
pa kot da bi pojedli že vso pamet 
tega sveta . . . ja, ja. tudi na neka-
terih občinskih sejah je mogoče 
slišati veliko takega — samo teh 

sej televizija ne snema. Če pa bo 
prišlo do lokalnih televizij, ja, po-
tem se lahko nadejamo tudi takih 
lokalnih grozljivk in mogoče tudi 
nadaljevank. Zato pa je treba po-
hiteti s tem sistemom lokalnega in 
totalnega televizijskega sistema. 

(frk) 

Stiskamo v 
upravo študentom 

V petek, 10. f eb rua r j a , bo ob 19. uri v St iskami sestanek 
med aktualnim upravn im o d b o r o m Stiskarne ter vods tvom 
ŠŠK. Pregledali b o d o načrt dela v letu 1989, pod drugo točko 
dnevnega reda pa je načr tovana kadrovska prenovitev sveta 
Stiskarne. 

V novem upravnem odboru na j bi večino mest dobil 
ŠŠK, ki je že izdelal p rogram dela, v delu pa so že osnutki po-
segov v sam prostor . 

KONCERT 
V soboto, II . februarja, organizira ŠŠK nastop glasbenika 

Marka Breclja. Poznamo ga kot soustanovitelja skupine BUL-
DOŽER ter vodjo skupine MARJANOV Č U D E Ž N I ZAJEC. 
S svojima spremljevalcema se bo predstavil v Stiskami ob 20. 
uri. 

VABLJENI 

»V imenu sove« 
Vodja radi jcev, ki p r iprav l ja jo ju t r i šn jo odda jo , je Mat jaž 

Šalej. 

Brez družbenega varstva? 
Ob obravnavi poročila o izvajanju začasnih ukrepov 

družbenega varstva v delovni skupnost i skupnih služb samou-
pravnih interesnih skupnost i gospodarsk ih dejavnost i , so čla-
ni velenjskega izvršnega sveta menili , da so v tej delovni skup-
nosti odprav l jene motn je na osnovi katerih je bil izrečen 
ukrep družbenega varstva. Sprejeli so poroči lo začasnega vo-
d je Toneta Hlad ina in ocenili , da so bili sklepi skupščine, 
sprejeti ob izreku ukrepa družbenega varstva za to de lovno 
skupnos t , uresničeni . 

D o k o n č n o b o d o o p renehan ju ukrepa v delovni skupno-
sti SIS Gospoda r sk ih dejavnost i odločali delegati občinske 
skupščine. (mz) 

Izvajanje politike na področju splošne porabe 

Naših pripomb 
ne upoštevajo 

Planerj i ima jo v tem času v 
vseh okolj ih »zvezane« roke, 
sa j še vedno ne vedo natan-
čno, kako bi začrtali letošnje 
leto, pa čeprav smo že skora j 
sredi februar ja . Tudi republi-
ški sekretariat je posredoval 
šele zda j v obravnavo osnu-
tek dogovora o izvajanju po-
litike na področ ju splošne 
porabe na območ ju Slovenije 
v le tošnjem letu. Ta doku-
ment ne pr inaša p o m e m b n i h 
novosti , so menili na velenj-
skem izvršnem svetu, kjer so 
bili nezadovol jn i še zlasti, 
ker predlagate l j dogovora ne 
upošteva že večkrat podan ih 
p r ipomb in predlogov za 
sp remembe na tem področ ju . 

Omen jenega dogovora ne 
b o d o podpisal i , so poudar i l i 
in to utemeljil i z več zahteva-
mi. Med drugim zahtevajo, 
da se davek iz osebnega do-
h o d k a (zbiramo ga po s topnj i 
0,75) zmanjša na ustrezni 
s t rukturni delež iz leta 1987. 

Predlagatel j dogovora tudi 
ne upošteva že večkrat pove-
dan ih p r ipomb, da je t reba 
upoštevati specif ičnost posa-
meznih občin, pri izvajanju 
polit ike na področ ju splošne 
porabe pa j im je t reba zago-
toviti večjo samosto jnos t . To 
še posebe j velja za področ je 
ob l ikovanja upravnih organi-
zacij , financiranja kra jevnih 
s k u p n o s t i . . . 

Člani velenjskega izvršne-
ga sveta tudi niso bili zado-
voljni z določi tvami 8. člena 
(to so edine večje spremem-
be), ki j ih do lgoročno zaradi 
zmanjševan ja zapos lovan ja 
sicer podp i ra jo , venda r pa 
p o u d a r j a j o , da p red lagane 
nove rešitve ne o m o g o č a j o iz-
po ln jevan ja nekater ih zakon-
skih obveznost i . Pridali pa 
so, da m o r a j o določi la o 
zman j šan ju zapos lovan ja ve-
ljati tudi za republ iške upra-
vne organe. 

(mz) 

Jut ranja informaci ja 
o onesnaženosti zraka 

V zadnjem času smo lahko ve-
likokrat slišali, kako hudo ones-
nažen je zrak v Zavodnjah nad 
Šoštanjem. Verjetno so vodstva 
krajevnih skupnosti (pred nedav-
nim so se sestali s skupščinskimi, 
političnimi in drugimi predstav-
niki občine ter predstavniki šo-
štanjskih termoelektrarn in Hi-
drometeorološkega zavoda iz 
Ljubljane) prav zaradi tega pred-
lagala, da bi podatke o onesna-
ženosti zraka po Sloveniji v ju-
tranjih in nočnih oddajah Radia 
Ljubljane, dopolnili še s podatki 
o polurnih koncentracijah žve-
plovega dioksida v Zavodnjah. 

Dopis s to zahtevo so posredo-
vali uredništvu jutranjih in no-
čnih oddaj Radia Ljubljane, .Hi-
drometeorološki zavod pa jim je 
že zagotovil, da bo potrebne po-
datke posredoval. 

Ponovno so tudi poudarili, da 
naj v šoštanjskih termoelektrar-
nah čim hitreje dokončno zgradi-
jo celovit informacijsko ekolo-
ško hidrometeorološki sistem. 

(mz) 

— Emona expres-

Kako 
se dela 
zgodovina! 

Piše: 

VINKO 
VASLE 

Gledališče Ane Monro je na 
Trgu revolucije pred Cankarje-
vim domom uprizarjalo pred-
stavo o požiralcu ognja, v okro-
gli dvorani slovenskega kultur-
nega hrama se je iskrilo ob po-
lemikah o tem, zakaj predsed-
stvo ljubljanske mladinske or-
ganizacije ruši mladinski doku-
ment Za demokracijo, v stekle-
ni dvorani slovenske skupščine 
pa je skupina delegatov še zad-
njič preverjala nezakonitost in 
neustavnost tajnega vojaškega 
dokumenta. Imel sem ljubko 
dolžnost, da vse te dogodke 
spremljam po »službeni dolž-
nosti«, kar niti ni nič nenavad-
nega: zgodilo se mi je že, da 
sem v enem dnevu in še skoraj-
da ob istem času spremljal štiri 
»pomembne« seje (ki kasneje 
seveda niso prišle v zgodovi-
no)! In ne me vprašati, kako mi 
je to uspelo, ker ne vem. Je pa 
bil moj urednik vsaj toliko fer, 
da mi je priznal, da sem genij, 
o čemer sploh ne dvomim. Ni-
mam pa nič proti, če bi se mi ta 
»genialnost« kdaj pa kdaj po-
znala pri plači. 

Moram reči, da me je na tre-
tji seji ZSMS najbolj razveseli-
la pluralistična sestava pova-
bljenih gostov, ki so prišli mla-
dincem povedati nekaj spod-
budnih besed ob njihovem pro-
jektu boja za oblast. Slavoj Ži-
žek je govoril v imenu Debat-
nega kluba 89 (bog vedi, kak-
šen hudič se skriva za to skupi-
no intelektualcev, a jih bomo 
že razkrinkali — če ne bo seve-
da prepozno) in je rekel nekaj 
takšnih, da bi komot šel sedet 
vsaj za kakšno leto, če pri nas 
ne bi bilo nekaj demokracije. 
Rekel je, da je tokratno mla-
dinsko srečanje usodno in iz-
jemno pomembno za razliko 
do tistega v Beogradu. Ne da 
bi trenil z levim očesom je re-
kel, da je bila 20. partijska seja 
TV nadaljevanka z naslovom 
Ladja norcev, o kateri so raz-
glašali, da bo rekla bobu bob, 
nihče pa ni rekel Slobi Sloba. 
Da so mu mladi navdušeno za-
ploskali je pa notorna resnica. 

Potem je bil tamkaj izvršni 
sekretar predsedstva ČK ZKS 
Živko Pregl, ki je opozoril, da 
partija stališč o političnem plu-
ralizmu še nima, ker procedura 
zahteva, da debata o tem traja 
dva meseca. To je zagotovo ne-
odgovorno, saj imamo pri nas 
že zdaj nekaj zvez, ki smrdijo 
po strankah, čez dva meseca 
jih je lahko pa še dvakrat toli-
ko. Ker vse kaže, da bi rad že 
vsak čebelarski krožek pri nas 
imel vsaj eno stranko, če ne 
kakšno več. V oči mi je padel 
tudi Dimitrij Rupel — ta je za-
stopal barve Slovenske demo-
kratične zveze. Seveda je delal 
reklamo za svojo organizacijo, 
zlasti seje zavzemal za pomno-
ženo članstvo, kar bi lahko po-
menilo, da Slovenci niso ravno 
navalili na novo zvezo, in torej 
v nezavest od navdušenja ne 
padajo, kar je v teh časih ra-
zumljivo! Vsaka zveza namreč 
pobira tudi članarino in Slo-
venska demokratična zveza je 
zelo pohitela z objavo žiro ra-
čuna, da bo imela od česa žive-
ti. Kaže pa, da se v njej že ne-
kaj kuha, čeprav je še zelo mla-
da in neizkušena: Boštjan M. 
Zupančič, sicer čudovit človek 
in profesor na naši pravni fa-
kulteti, je baje izstopil iz najož-
jega vodstva zveze. Grem sta-
vit, da sta si z Ruplom skočila 
v lase, kar niti ni težko, če člo-
vek tovariša Dimitrija malo bo-
lje pozna. Če je zaradi tega na-
stopila strankarska kriza, ne 

vem, vem pa, da se ljudje prito-
žujejo, ker jih aktivisti nove 
zveze kar po cesti pobirajo za 
članstvo in jim nekako ne gre 
od rok.-

Drugače je s Slovensko 
kmečko zvezo, katere predsed-
nik Ivan Oman je v pozdrav 
mladincem povedal štiri stavke 
in je bil med gosti najkrajši. 
Drži se namreč načela, da 
»moramo biti kratki, ker se 
nam mudi.« Kmečka zveza je 
za razliko od Ruplove alianse 
ubrala že od vsega začetka dru-
gačno taktiko: najprej si je za-
gotovila množično podporo 
članstva, potem pa mu je pred-
lagala, da naj za samostojnost 
organizacije da še malo denar-
ja. In nihče ni rekel ne! Manj-
kali pa so mi socialdemokrati s 
Francetom Tomšičem na čelu, 
a je tudi to razumljivo, saj se 
pripravljajo na svojo ustanovi-
tev, ki bo prav kmalu napočila. 

V dilemi, za koga naj se opre-
delim v tej pestri izbiri novih 
pluralističnih organizacij, sem 
se odločil, da zaprosim za ča-
stno članstvo v Zvezi socialisti-
čne mladine Slovenije. Če je 
Školč to omogočil italijanske-
mu radikalnemu prvaku Panel-
ii, ne vidim razloga, da bi bil 
proti meni! Obljubiti sem mu 
le moral, da nikdar (ampak res 
nikdar) ne bom kandidiral za 
mladinskega predsednika, kar 
pomeni, da se je ustrašil za svoj 
položaj, če kaj vem. 

Hvala bogu, da je Cankarjev 
dom pravi labirint, v katerem 
se mimogrede izgubiš! Meni je 
to na mladinski konferenci še 
kako prav prišlo, ko se je raz-
vedelo, da sem odstopil od 
kandidature, ker me je cela 
množica odločno iskala po 
vseh kotih. In šele kasneje sem 
izvedel, da mi je velika večina 
le hotela povedati, da sem po-
tegnil pravo potezo ob pravem 
času. Naš zvezni mladinski 
predsednik Branko Greganovič 
me je ob tem samo potolažil z 
besedami: »Ti sploh ne veš, ka-
ko je v Beogradu« in mi je bilo 
takoj jasno, da je hudo. Huje je 
bilo z uredniki Radia Študent, 
ki so imeli z mojo kandidaturo 
precej dela in so štiri dni prou-
čevali volilni boj med Bushom 
in Dukakisom, da so se doko-
pali do spoznanja, kako lahko 
tudi v takšnem volilnem reži-
mu zmagam. Odgovorni ured-
nik Mladine Miran Lesjak pa 
mi je obljubil, da me bodo v 
Mladini sesuli, ker načelno se-
sujejo vse tiste, ki kakorkoli 
odstopajo. Kasneje mi je pri-
znal, da se bo temu humano 
odrekel — tudi zato, ker je 
pred nekaj dnevi izvedel, da 
sva v sorodu. Če je tako, sem 
mu rekel, potem naj me vzame 
v službo in ni rekel ne — ja pa 
še manj. 

Moja odstopna izjava ni 
povzročila nikakršnega škan-
dala, kot so pričakovali nekate-
ri. Še zlasti zato ne, ker si je no-
ben slovenski urednik ni upal 
objaviti v celoti. Če že člankov 
ne pišem takšnih, da bi me za-
radi njih zaprli, mi je vendarle 
uspelo napisati nekaj, česar si 
nihče ne upa objaviti. Radio 
Študent je seveda izjema — za-
radi omejene slišnosti. 

Prenehanje lastninske pravice v Gaberkah 
Po že veljavnem zazidalnem načrtu naj bi v krat-

kem začeli graditi individualne stanovanjske hiše 
v Gaberkah. Člani izvršnega sveta velenjske občin-
ske skupščine so prejšnji teden že obravnavali os-
nutek odloka o prenehanju lastninske pravice za 
zemljišča na področju tega zazidalnega načrta. 
Dokončno besedo o tem pa bodo izrekli delegati 
pa Občiriski.sl^upščjfti. . , , ' . , , ' , , ' , ' r" 

Še pred to odločitvijo,>so poudarili na izvršnem 
svetu, je.potrebno organizirati obravnave osnutka 
tega dokumenta v Gaberk,ah, lfjer je tre^a.tufii raz-. 

grniti osnutek odloka z vsemi pripadajočimi pod-
logami in kartami. Razgovore je treba opraviti z 
vsemi lastniki zemljišč, ki bodo s tem odlokom iz-
gubili lastninsko pravico. 

Prav je, da se krajani vključijo v obravnavo in se 
na ta način izognejo mnogim nevšečnostim, ki v 
mnogih krajih naše občine nastopijo šele takrat, 
ko, so dokumenti že sprejeti in se tudi začno izva-
jati. Mnogi občani se namreč šele takrat poglobijo 
v.njihovo vsebino. ' • . , 

. . . . . . ' . , ' . (mz) 



Sis družbenih dejavnosti Priznanja za dosežke na kulturnem področju Anketa 
Izhodišča za sprejem finančnih načrtov Drevi osrednja slovesnost izr)|j|<.r)|cr„t 

n X« J - : - - . , , n i . - j : i - V n h č i n i V e l e n i p h n n s r p d n i a clrooa 7 h n r a Ks i inh t e r z b o r a ve - ^ ^ • V l l I V v l V l U V Družbene dejavnost i se že 
v s a j dve leti o t e p a j o z veliki-
mi težavami. Kje tičijo vzroki 
za to, najbrž ni t reba posebej 
omen ja t i . Kot kaže, se j im tu-
di v tem letu ne bo godilo nič 
bo l je . 

1. januarja letos je stopil v ve-
ljavo že ničkoliki Zakon o zača-
sni omejitvi razpolaganja z de-
lom družbenih sredstev družbe-
nopolitičnih skupnosti in sis 
družbenih dejavnosti za porabo 
v obdobju januar—junij 89. Po 
njem smejo ti razpolagati z 218 
odstotkom večjim zneskom 
ustvarjenih izrednih prihodkov, 
razen davkov in prispevkov ob-
čanov, za porabo v obdobju ja-
nuar—marec, za obdobje janu-
ar—junij 89 pa smejo zanjo po-
rabiti 215,8 odstotkov večji delež 
v primerjavi z enakim obdobjem 
preteklega leta. 

Za sise družbenih dejavnosti 
naše občine to pomeni, da smejo 
za uresničitev svojih programov 
v prvih treh mesecih letos pora-
biti nekaj več kot 32 milijard, za 
obdobje januar—junij pa pribli-
žno 80 milijard dinarjev. Ob 
upoštevanju izhodišč za rast 
osebnih dohodkov in material-

nih stroškov nekaterih republi 
ških sisov bi bile tako potrebe 
večje za 3,3 milijarde dinarjev od 
dovoljene porabe, za obdobje ja-
nuar—junij pa bi se ocena po-
trebnih sredstev ujemala z načrti. 

Da bi ta denar za sise družbenih 
dejavnosti v občini lahko zbrali, 
je dvig prispevnih stopenj skoraj-
da neizbežen. 

Ob tem pa so znana tudi že 
planska izhodišča za celo letoš-
nje leto. Skupna poraba naj bi 
bila po njih večja glede na lan-
sko leto za 133 odstotkov. Prav 
za toliko naj bi bili višji osebni 
dohodki, amortizacija in materi-
alni stroški. Storiti pa moramo v 
občini vse, da bi ohranili raven 
skupne porabe iz preteklega leta. 

(top) 

3A2 SEM predstavnik, DELAVSKEGA razreda , NJE PA nezadovoljnih 
POJAHEZMIK.O* I 

Ogenj v strehi 
Pred nedavnim mi je vpliven 

občan spodbudno dejal pribli-
žno takole: »Jože, kar dobro 
zapišeš kakšno zadevo v časo-
pis, zares pa bi te cenil, če bi se 
enkrat lotil gasilstva in ga »ob-
delal« s kritičnega zornega ko-
ta. Pritegnili so mu še nekateri 
somišiljeniki in le s težavo sem 
se izvllekel, češ, no, bomo že še 
kaj zapisali tudi o gasilcih. V 
bistvui pa se sploh nisem izvle-
kel, kter je bilo mnenje eminen-
tnih ssogovornikov pretresljivo 
enotnco. Jaz, član gasilske orga-
nizacije pa v tem trenutku sam, 
nesposoben v nekaj stavkih 
utemeljiti nestrinjanje s pole-
mičnim tonom, očitkom o ne-
kakšnem razmetavanju v gasil-
stvu, sem sklenil, da ob neki 
priložnosti le odprem prvo 
stran nakazane problematike. 

Koliko bom ustregel demo-
kratizaciji predstavitve gasilske 
problematike gasilcem in dru-
gim občanom, ne vem, natan-
čno pa vem, da v naši občini ži-
vi veliko število ljudi, ki gleda-
jo na gasilstvo »po strani«, ki 
menijo, da je v bistvu predi-
menzionirano, da ima visok 
standard ipd. Na srečo pa je 
veliko več tistih, ki v gasilskih 
društvih delujejo, poznajo pri-
zadevno delo društev, so z ga-
silci vpeti v mnoga družbena 

dogajanja in kar je gotovo te-
meljno poslanstvo, da so gasil-
ci vedno pri roki, če so ljudje v 
stiski, ko zagori aH se zgodi 
druga nesreča. 

Kadar obveščamo o delu v 
društvih, žal vse prevečkrat po-
vemo le o uspešnem delu, izo-
gibamo pa se mnogim proble-
mom, žrtvam, nesoglasjem, 
sektaštvu,. prostovoljnemu de-
lu, inovativnosti, rivalstvu, teh-
nični plati, pomenu telesne 
kondicije, naporom za pridobi-
tev novih prostorov in tehnične 
opreme, finančnemu prispevku 
delavcev, kmetov, obrtnikov in 
drugih občanov. Skratka, o ga-
silstvu razpravljamo in poroča-
mo precej »pocukrano«, iz-
vzemši vesti o intervencijah, o 
gašenju in reševanju. 

Pa bi morali nameniti v bo-
doče nekaj več analitičnega 
pristopa v poročanju, v dogo-
varjanju pri delegatski SIS za 
varstvo pred požari, pri delav-
skih svetih in drugod. Po-
membno je imeti sogovornike 
obeh strani, kajti pavšalno pri-
kazani podatki največkrat sa-
mo zavajajo ljudi in njihove 
resnične interese. 

Kdo bo razsodnik v razpletu 
pričakovanega dialoga, analize 
stanja v gasilstvu, na področju 
varstva pred požari, če bo do 
njega prišlo, lahko samo ugiba-

mo. Prav bi bilo, da bi imeli be-
sedo delavci, občani, gasilci, 
skratka vsi, ki bodo tudi v bo-
doče odločali o tem, kakšno 
požarno varstvo si želimo (mo-
ramo) zagotavljati. 

Poznano je dejstvo, da so de-
legati SIS za varstvo pred po-
žari (?) znižali prispevno stop-
njo iz 0,210% na 0,176% od 
BOD, ali pa je to storil kakšen 
drugi pooblaščeni organ, kar bi 
naj (gotovo bo) prispevalo k 
razbremenitvi gospodarstva, 
kot radi rečemo. Ob tem mora-
mo kar najhitreje, torej pravo-
časno ugotoviti, kje je meja za 
vzdrževanje ravni varstva pred 
požari, da bi zagotovili zahte-
vano požarno zaščito. Kajti 
prav hitro se nepremišljene raz-
bremenitve lahko sprevržejo v 
katastrofo, ki bo usodno obre-
menila družbo, delovno organi-
zacijo ali občana. Tega pa si 
menda ne želimo, ne smemo 
dopustiti. 

Zaključek tega razmišljanja 
o gasilstvu naj ne bi bil »ogenj 
v štreni«, mogoče le izziv za ra-
cionalno razpravo. Naj se na-
vežem na besede predstavnika 
OK SZDL, da bo na vseh po-
dročjih potrebno napredovati z 
manjšimi koraki, da bo gospo-
darstvo zadihalo, nato pa bodo 
gotovo nastopile možnosti, da 
se požarnemu varstvu in gasil-
stvu prisodi mesto in vsebina, 
ki mu pripada. Zaradi nas 
vseh, ne zaradi gasilcev in ga-
silstva. Jože Miklavc 

Sklad stavbnih zemljišč 

Posodobiti »prostorsko« zakonodajo 
Izdelava urbanistične, geodet-

ske, geomehanske in tehnične 
dokumentacije, evidenca, pripra-
va in oprema stavbnih zemljišč, 
bodo tudi v letošnjem letu gla-
vna naloga občinskega sklada 
stavbnih zemljišč. O njihovem 
programiu so prejšnji teden po-
novno govorili člani velenjskega 
izvršnega sveta in ga tudi potrdi-
li. V potrditev pa ga predlagajo 
zdaj še delegatom občinske 
skupščine. Ob tem so sprejeli tu-
di program priprave manjkajo-
čih prostorskih, planskih in iz-
vedbenih aktov za obdobje 1988 
do 1990,, ki ga je pripravil komite 
za planiranje, gospodarstvo in 
varstvo okolja. Geodetsko upra-
vo občim Velenje in Mozirje so 
zadolžilii, da program geodetskih 
del uskhadi s programom pripra-
ve manjkajočih prostorskih iz-
vedbeniih aktov in programom 
sklada sttavbnih zemljišč za letoš-
nje leto.. 

Najve:č razprave je bilo okoli 
določitve besedila osnutka skle-
pa o vreednosti točke za izračun 
nadomesstila za uporabo stavbne-
ga zemljjišča, ki so ga sicer tudi 
potrdili i in ga predlagajo v obrav-
navo de;legatom skupščine, ven-
dar pa maj bi ti določili trimese-
čno obdiobje za njegovo uveljavi-
tev. V tetm času bo mogoče anali-
zirati vsee posledice nove vredno-
sti. Do kkonca prihodnjega mese-

ca pa mora upravni odbor stavb-
nih zemljišč tudi pripraviti poro-
čilo o izvajanju programa sklada 
s primerjalno analizo uveljavitve 
nove vrednosti točke za nadome-
stilo za uporabo stavbnih zem-
ljišč. K tej analizi morajo priloži-
ti tudi podatke o stavbnih zemlji-
ščih za katere pobiramo v občini 
nadomestilo in tudi tisti, za kate-
ra jih ne. Ob teh morajo biti na-

V občini Velenje bo osrednja 
proslava v počastitev slovenske-
ga kulturnega praznika drevi ob 
18. uri v dvorani Glasbene šole 
Frana Koželjskega. Slavnostni 
govornik bo predsednik občin-
ske kulturne skupnosti Rado 
Slane, nastopil pa bo Mladinski 
pihalni orkester Glasbene šole s 
solisti, pod vodstvom Franca 
Verzelaka. 

Na osrednji občinski proslavi 
ob kulturnem prazniku bodo po-
delili tudi priznanja za kulturne 
dosežke. 

Priznanje kulturne skupnosti 
občine Velenje bo prejel Viktor 
Kojc, ki je v času službovanja na 
osnovni šoli Bibe Roecka v Šo-
štanju, opravil pionirsko delo pri 
oblikovanju Napotnikove galeri-
je. Pri svojem delu je bil dosle-
den, vztrajen, saj je v akciji zbi-
ranja umetnin slovenskih kipar-
jev in slikarjev, bil zelo uspešen. 
Zbral je kar okoli 100 umetni-
ških del. 

Nadvse uspela je retrospekti-
vna razstava ob otvoritvi preno-
vljene osnovne šole leta 1965, 
številni avtorji pa so po zaslugi 
Viktorja Kojca, darovali šoli svo-
ja dela in to je bil zametek nove 
galerije. Z zbiranjem umetnin je 
Kojc nadaljeval in bil zelo uspe-
šen kot predsednik odbora Na-
potnikove galerije. Po njegovi 
zaslugi so pridobili čudovita dela 
kiparja Tineta Kosa in mnogih 
ostalih. Ta dela krasijo danes 
šolske prostore. Pridobil je tudi 
nekaj Napotnikovih kipov. Poleg 
tega pa je sodeloval pri ureditvi 
več kot petdesetih razstav, ki so 
razgibale kulturno življenje v Šo-
štanju. 

Viktor Kojc pa je bil tudi sam 
ustvarjalen na kulturnem po-
dročju. Še posebej znamenita je 
posmrtna maska Ivana Napotni-
ka. 

Napotnikova priznanja bodo 
letos prejeli Karolina Mavec, 
Vinko Mraz in Herman Mrak. 

Karolina Mavec se je začela ta-
koj po končani višji šoli ukvarja-
ti s plesno dejavnostjo. V občino 
Velenje je prišla leta 1966 in se 
zaposlila pri takratnem Centru 
za glasbeno in baletno izobraže-
vanje, sedanji Glasbeni šoli, kjer 
je zaposlena še danes. V vseh le-
tih službovanja se je dodatno 
izobraževala na plesnih seminar-
jih. Na to področje je vnašala iz-
virne ideje in s kvalitetnim in 
vztrajnim delom dosegla, da so 
se njeni učenci uvrstili med naj-
boljše slovenske plesne skupine. 
Njene koreografije Glasbeno 
plesnih pravljic je posnela tudi 
televizija (Goskica Gagica, Rde-
ča Kapica, Pastirček). 

Z izjemnim pedagoškim ob-
čutkom je vzgojila več generacij 
mladih, jim približala plesno 
umetnost, z njimi pa sodelovala 
na številnih prireditvah v občini 
Velenje. 

Vinko Mraz že več kot 23 let 
aktivno poje in deluje v pevskih 
zborih. Od leta 1965 je član pev-

skega zbora Kajuh ter zbora ve-
lenjskega društva upokojencev. 
Veliko zaslug ima tudi na po-
dročju pridobivanja novih pev-
cev. 

Herman Mrak več kot dvajset 
let aktivno dela na področju kul-
ture v krajevni skupnosti Lokovi-
ca. Pred desetimi leti je bil izvo-
ljen tudi za predsednika tamkajš-
njega prosvetnega društva. To 
delo je uspešno opravljal nekaj 
let, zato ni čudno, da so ga pred-
lani ponovno izvolili. Poleg tega 
je bil režiser številnih dramskih 
upodobitev, pripravljal pa je tudi 
programe za različne krajevne 
prireditve. 

Vsi, ki poznate Gledališče pod 
kozolcem iz Šmartnega ob Paki, 
poznate tudi njihovega igralca 
Jožeta Robido, ki bo prejel za 
svoje izjemne dosežke Napotni-
kovo diplomo. Gledališčnik je po-
stal Jože že kot osnovnošolec, ko 
se je še posebej izkazal kot Ke-
kec. Od gledališča ga ni odvrnil 
niti zahteven študij medicine in 
poklic otroškega kirurga v celjski 
bolnišnici. 

Ostal je igralec, soustvarjalec 
priložnostnih programov oziro-
ma veselih večerov. Preizkusil se 
je tudi kot režiser. 

Zelo uspešna je bila uprizori-
tev Prihranjenega dolarja (samo-
stojno sta jo ustvarila Jože 
Krajnc in Jože Robida), z njo pa 
gostovala na republiškem Lin-
hartovem srečanju, na zveznem 
srečanju v Valjevu, pri zdomcih 
v Švici. Še vedno nastopata, v 
kratkem bosta imela jubilejni, 
petdeseti nastop. Nepozabne pa 
so tudi vse ostale Jožetove upo-
dobitve. 

Dobitnik letošnje Napotnikove 
plakete pa bo> Alojz Zavolovšek. 
To priznanje bo prejel za ustvar-
jalno in pedagoško delo na po-
dročju likovne umetnosti. Svoje 
znanje in ljubezen do umetnosti 
je prenašal kot učitelj likovne 
vzgoje na mlade generacije. 

V prostorih delavskega kluba 
je sodeloval pri organizaciji šte-
vilnih razstav, kasneje pa se je 
zaposlil kot organizator razstav v 
Kulturnem centru. Vendar pa 
svojega dela z mladimi ni opu-
stil. Od leta 1975 je vodil kot 
mentor izobraževalne slikarske 
kolonije, ki jih je organiziralo 
združenje likovnih skupin Slove-
nije, od leta 1977 pa sistematično 
delo s Šaleškimi likovniki. Kot 
mentor je vzgojil generacijo lju-
biteljev likovne umetnosti in kul-
ture nasploh. 

Akademski slikar Alojz Zavo-
lovšek pa je tudi veliko ustvarjal. 
Njegovo umetniško pot smo lah-
ko spoznali ob postavitvi pre-
gledne razstave lani. Z njo se je 
predstavil v Titovem Velenju, 
Celju, Mariboru, Mozirju in Ti-
togradu. Za svoje ustvarjalno in 
pedagoško delo je prejel tudi Až-
betovo plaketo Zveze kulturnih 
organizacij Slovenije. 

Vsem dobitnikom priznanj 
iskreno čestitamo, m. Zakošek 

V soboto v Mozirju 

vedeni tudi vzroki, zakaj tega 
prispevka ne pobiramo. 

O vsem tem bodo torej pono-
vno razpravljali konec marca. 
Do takrat pa naj bi Komite za 
planiranje, gospodarstvo in var-
stvo okolja, Zavod za urbanizem 
in geodetska uprava pripravili 
predlog spremembe zakona o 
urejanju prostora. 

M. Zakošek 

Letošnji mesec kulture v mo-
zirski občini četrtič zapored na-
menjajo pregledu ustvarjalnosti 
domačih umetnikov in ljubiteljev 
kulture. Do začetka marca se bo 
po vseh krajih Zgornje Savinjske 
doline zvrstilo veliko najrazli-
čnejših prireditev. Pričeli so jih v 
petek zvečer v matični knjižnici v 
Mozirju s čitalniškim večerom. 
Bil je prvi letos, saj jih bodo pri-
pravili še nekaj in z njimi obele-
žili 110-letnico čitalništva v Mo-
zirju. Z njimi želijo obuditi zlasti 
spomin na velika prizadevanja 

Oddelek za notranje zadeve občine Velenje 

Modernizacija in racionalizacija delovanja upravnih 
organov 

Upravni organi občine Velenje 
so ob poročanju o svojem delo-
vanju že večkrat opozorili, da de-
lajo v izredno težkih pogojih, ki 
so povezani predvsem z veliko 
prostorsko stisko. Razporejenost 
prostorov za delovanje upravnih 
organov, še posebno oddelka za 
notranje zadeve, je slabo uporab-
na in zastarela za kakršnokoli 
večjo odprtost do občanov. Na 
obstoječe neprimerne prostore 
so dpozarjalj tudi sami občani, 
saj morajo svoje zadeve reševati 
v zatohlih, vlažnih in temačnih 
hodnikih. Prav zaradi omenjene-

ga smo se opredelili za izgradnjo 
odprtega sistema delovanja na 
področju notranjih zadev v iz-
gradnjo tako imenovane »šalter-
ske službe«. Takšen sistem bo 
občanu omogočal, da bo lahko 
svoje obveznosti in pravice uve-
ljavljal na način, ki mu bo pri-
hranil več časa, odvečnih poti in 
nepotrebne nejevolje. 

Pričetek adaptacije prostorov 
v pritličnem delu zgradbe SO je 
predviden 15. februarja. Ocenju-
j e j o , da bodo vsa dela, vključno 
z namestitvijo računalniške opre-
me končana do konca meseca 

marca. V tem času bo poslovanje 
z občani potekalo v pogojih in 
trenutnih možnostih, ki jih zača-
sno lahko nudimo za normalno 
poslovanje. 

Prav zaradi takšnih pogojev za 
delo prosimo občane za razume-
vanje, prav tako pa se že vnaprej 
opravičujemo, če bo v začetku 
»šalterskega poslovanja« nastala 
kakšna pomanjkljivost. 

Hkrati obveščamo, da bo od-
delek za ljudskoH)brambo' od b5. 
februarja dalje posloval v "novih 
prostorih v domu SLO, Kopali-
ška 3 (nad bazenom). 

na 
prireditve 

Za nami je slovenski kul-
turni praznik. N a ta dan smo 
nekako že vajeni , da ga poča-
st imo z ob iskom kakšne pro-
slave, ki mu je namen jena . V 
občini Velenje bo ta recimo 
danes, 9. f eb rua r j a , ob 18. uri 
v dvorani G lasbene šole Fra-
na Koruna Kožel jskega. 

Koliko pozornost i pa med 
letom posvečamo kul tur i? 
G r e m o na obisk kakšne pri-
reditve, p rebe remo kakšno 
knjigo, je kul tura d raga? Te 
stvari so nas zanimale , ko 
smo v petek z beležko in fo-
toapa ra tom spraševali mi-
moidoče. Ka j so nam pove-
dal i? 

Sonja Tisnikar: 
»Takole mo-
ram reči, da na 
prireditve, ki se 
odvijajo recimo 
v Kulturnem 

domu hodim bolj malo. Berem 
pa precej. Tako domače kot tuje 
avtorje. Knjige si navadno spo-
sodim v velenjski knjižnici, in če 
je takrat v galeriji knjižnice tudi 
kakšna razstava, si jo vedno po-
gledam. Mislim pa, da če bi v 
Titovem Velenju gostoval kdo s 
kakšno posebno zanimivo zade-
vo, bi si šla pogledat.« 

Boštjan Rat: 
»Zdi se mi, da 
v Titovem Vele-
nju niti ni tako 
veliko kultur-
nih prireditev, 

vsaj tistih, bolj kakovostnih ne. 
Sam grem rad na kakšen koncert 
v Glasbeno šolo, kjer se mi zdi, 
da je teh prireditev precej in da 
so tudi dobre. Mislim tudi, da se 
za kulturo vedno najde denar. 
Meni, če je res kaj zanimivega, ni 
težko odšteti tudi malo več. Kul-. 
turnemu prazniku posvečamo tu-
di na Centru srednjih šol pozor-
nost, letos s kulturno dejavnostjo 
učencev.« 

naših prednikov v boju za narod-
ni obstoj in osamosvojitev. Prvi v 
petek je bil namenjen Mozirju v 
času narodnostnega boja, pripra-
vil in vodil pa ga je Aleksander 
Videčnik. 

Zanimivih prireditev konec 
tedna ne bo manjkalo. Posebej 
velja omeniti otvoritev razstave 
svetopisemskih interpretacij v 
olju Gorana Horvata, ki bo na 
vrsti jutri, v petek, ob 18. uri v 
galeriji mozirskega kulturnega 
doma. O umetnikovi ustvarjalno-
sti bo tokrat spregovoril profesor 
Rafko Vodeb. 

Osrednja proslava ob letoš-
njem kulturnem prazniku bo v 
soboto na Ljubnem ob Savinji 
kjer bodo ob tej priliki odprli 
vrata prenovljeni dvorani tam-
kajšnjega prosvetnega doma. V 
kulturnem sporedu bodo kot 
gostje nastopili pevci okteta Le-
sna iz Slovenj Gradca, na sloves-
nosti pa bodo podelili tudi pri-
znanja in plakete kulturne skup-
nosti in zveze kulturnih organi-
zacij občine Mozirje za uspešno 
in prizadevno delo na področju 
kulture. Letošnji dobitniki so Al-
bin Skornšek in Jože Punčuh iz 
Mozirja, Olga Klemše iz Nazarij, 
Jože Kralj z Ljubnega, Albin 
Moličnik iz Luč, Marija Burja iz 
Nove Štifte, Franc Es iz Mozirja, 
Franc Goljuf za uspešno vodenje 
godbe na pihala in mladinski 
pevski zbor osnovne šole Ljubno 
ob Savinji za 30-letno uspešno 
delovanje. 

J. P. -

;:,mrm Borka Jugovič: 
jtM »Nikoli ne 

"^SmlSml^r grem na kak-
šno prireditev. 
Ne znam slo-
venskega jezi-

ka, zato ne grem. Zdi se mi, da 
tudi ne bi šla, če bi v Titovem 
Velenju gostovali kulturniki iz 
bratskih republik, ker enostavno 
na te stvari ne hodim. Doma si 
pogledam malo televizijo, v pro-
stem času pa štrikam.« 

Pavel Vrečar: 
"»N J i »Takole mo-

ram reči, da si 
tu in tam ogle-
dam kakšno 
predstavo in to 

zelo rad. Sploh, imam rad reci-
mo Rudarski oktet in grem na 
koncert, če ga ima. Veliko pa tu-
di berem, sedaj imam čas, ko 
sem upokojen.« 

Mateja Mra-
vljak: »Sprem-
ljam kulturne 
prireditve, da-

j nes je recimo v 
\ _ • Kulturnem do-

mu predstava, samo ne grem. Bi-
la pa sem pred časom, ko so go-
stovali Šmarčani. Na koncerte 
pa ne hodim. V Titovem Velenju 
je precej prireditev in med njimi 
lahko vsak izbere kaj zase. Be-
rem precej. Včasih tudi kakšno 
knjigo, ki jo ima brat, petošolec 
za domače branje.« 

(mkp, B. M.) 
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Gorenje — Mali gospodinjski aparati 

Razvoj nove 
generacije izdelkov 

Gorenje — Mali gospodinjski aparati že tretje leto poslujejo kot 
enovita delovna organizacija. Da je njeno poslovanje zelo uspešno, ni 
treba posebej poudarjati, saj iz leta v leto odsega boljše rezultate in si s 
pridnostjo in sposobnostjo delavcev zagotavlja uspešen razvoj tudi v pri-
hodnjih letih. Je med najuspešnejšimi delovnimi organizacijami v siste-
mu Gorenja in skupaj z nazarskimi lesarji in konfekcionarji eden od te-
meljev razvoja Zgornje Savinjske doline. 

Vseh številk in podatkov o lan-
skih dosežkih ne kaže naštevati, 
poglejmo le osnove. Načrte so v 
celoti uresničili, izdelali so 
1.170.000 malih gospodinjskih 
aparatov in jih 62 odstotkov iz-
vozili, od tega kar 90 odstotkov 
na konvertibilno tržišče. To po-
meni 10 milijonov dolarjev, ali 
več kot polovičen delež v celot-
nem prihodku. Izboljšali so aku-
mulacijsko in reprodukcijsko 
sposobnost, dosegli večjo produ-
ktivnost, kakovost njihovih izdel-
kov je potrjena na svetovnem tr-
žišču, ob tem skrbijo še posebej 
za delavce, kar velja za zdrav-
stvene storitve, stanovanjsko 
problematiko, štipendiranje in 
končno za osebne dohodke. Po-
membno je, da prvi od treh de-
lov velike naložbe, vreden je bil 
4 milijone dolarjev, že kaže pra-
ve učinke, drugega v vrednosti 
7,5 milijonov dolarjev pa bodo 
sklenili do letošnjega oktobra. 

Da je to naložba v novo tehnolo-
gijo, v osvajanje najzahtevnejših 
tujih tržišč, skratka v uspešen 
razvoj, ni treba posebej poudar-
jati. 

Na podlagi teh dosežkov so 
njihovi bodoči načrti še bolj sme-
li. Letos bodo proizvodnjo pove-
čali za 12 odstotkov, s tem izde-
lali 1.300.000 aparatov in jih ve-
čino izvozili, oziroma 65 odsto-
tkov vseh, kar v celotnem pri-
hodku pomeni 52 odstotkov, v 
dolarjih pa 12 milijonov. Ob tr-
ženju v sodelovanju s tujimi 
partnerji želijo odnose še bolj 

okrepiti v tej smeri, da bi z njimi 
in sami razvijali nove izdelke in 
nove proizvodne programe. Ka-
kovost njihovih izdelkov je že na 
evropski in svetovni ravni, zato 
jo morajo vsaj obdržati, veliko 
časa, dela in sredstev namenjajo 
razvojnemu področju in izobra-
ževanju lastnih kadrov, saj si 
brez tega ne znajo predstavljati 
uspeha v prihodnjih letih. Izo-
braževanje in visoka strokovnost 
sta nujna tudi zaradi visoke teh-
nologije, ki jo že imajo in jo bo-
do s 3. fazo naložbe še dobili, 
pogoj pa sta tudi za še večje 
vključevanje v integralni projekt 
Gorenja »Dom« in za še boljše 

sodelovanje s tujim partnerjem, 
firmo Siemens — Bosch. Z njim 
se že dogovarjajo za sovlaganja v 
3. fazi in za došolanje kadrov. 

Na podlagi vsega tega in drugih 
dejstev so razumljive njihove tež-
nje po vzročni delovni organiza-
ciji. 

Močno so se uveljavili na za-
hodnoevropskem tržišču, prodi-
rajo tudi V Ameriko in drugam, 
delno tudi na vzhod. Vsem tem 
in domačim tržiščem nenehno 

Gorenje Glin Nazarje 

Izvoz podpreti z inženiringom 
Inženiring prodaja, pogosto dopolnjena s kooperacijo, je nuja 

današnjega časa in eden temeljnih pogojev za uspešnejši prodor na 
domače in tuje tržišče. Tega se v celoti zavedajo tudi v Lesni industriji 
Gorenje — Glin Nazarje in vse več izdelkov prodajo z vgradnjo vred. 
V tem obdobju to velja v največji meri za fasadna in strešna okna, vse 
bolj pa se uveljavljajo tudi z notranjo opremo, z opremljanjem trgov-
skih in gostinskih l«kalov. Zlasti v slednjem vidijo veliko možnosti in 
jih tudi nameravajo izkoristiti. V te načrte seveda želijo in hočejo 
vključiti vse izdelke iz lesa. 

Več vloženega dela in znanja 
pomeni več dohodka in inženi-
ring prodaji dajejo v nazarski le-
sni industriji namenjajo vse več 
pozornosti. Temu celju se prila-
gajajo tudi v organizacijskem 
smislu. Ustanavljajo dodatne 

V delovni enoti Vrtnarstvo 

Solata zraste trikrat 
Ena od dejavnosti Vekosove temeljne organizacije Komu-

nalna oskrba je tudi urejanje in vzdrževanje parkov in zelenih 
površin. In sem sodi tudi delovna enota Vrtnarstvo, ki se »skri-
va« za tistimi značilnimi steklenimi hiškami ob cesti, če se pe-
ljete proti kinodvorani. Na približno osem tisoč n pol kvadra-
tnih metrov plastenjakov, rastlinjakov in toplih gred vzgajajo 
cvetje, zelenjavo in drevesnice, ki jih prodajajo tudi širom po 
Sloveniji. 

Prav mesec februar pa je tisti, 
ki vrtnarjem in drugim delavcem 
Vrtnarstva nalaga veliko dela. 
Vse je treba pravočasno »progra-
mirati« tako, da bo cvetje najbolj 
cvetelo in se bohotilo okoli 8. 
marca, ko ga prodajo izredno ve-
liko. V toplih gredah so na prezi-
movanju tulipani, narcise, irisi, 
ki jih v tem času morda že pre-
stavljajo v rastlinjake, kjer bodo 
na toplem razcveteli prav takrat, 
ko to želijo vrtnarji. 

Če prideš k njim samo na be-
žen obisk se zdi, da je to delo ne-
kaj čudovitega. Vse okoli njih v 
cvetju. Ampak delo, ki ga opra-
vljajo še malo ni lahko. »Pred-
stavljajte si ga recimo poleti, ko 
se v rastlinjakih živo srebro v ter-
mometru povzpne na 60 stopinj 
celzija, vrtnar pa pod masko izva-
ja recimo dezinfekcijo,« je to idi-
liko postavil na glavo Stanislav 
Vanovšek, vodja delovne enote 
Vrtnarstvo, ki nas je tudi pope-
ljal na ogled po rastlinjakih in 
plastenjakih, kot jih imenujejo. 

Najprej smo si pogledali, kaj 
je s solato, ki jo letos vzgajajo in 
proizvajajo na približno 1000 

kvadratnih metrih površin, in ki 
jo ta čas že prodajajo po števil-
nih prodajalnah v mestu. »Del 
proizvodnje oziroma dejavnosti 
preusmerjajo v proizvodnjo zele-
njave. Letos smo zato več prostora 
namenili prav solati. Lani smo na 
teh površinah gojili sadike para-
dižnika,« pravi Vanovšek. Raču-
najo, da bodo letos na eni povr-
šini pridelali tri pridelke, potem 
pa na teh istih vzgajal krizante-
me. Tiste značilne velenjske kri-
zanteme, ki jih cenijo povsod. 
Strmijo za tem, da bi pridobili 
čim več proizvodov na eni povr-
šini. 

Lani so kupili parilni stroj, na 
katerega so zelo ponosni. Brez 
njega si danes dela skorajda ne 
znajo več predstavljati. V veliko 
pomoč jim je pri razkuževanju 
zemlje, uničevanju škodljivcev, 
plevela. 

Za vse površine skrbi v Vrtnar-
stvu osem redno zaposlenih de-
lavcev, največje površine pa zav-
zemajo calle. Cvetje prodajajo 
tudi v ljubljanskih cvetličarnah, 
največje količine pa odkupi bre-
žiška Agraria. ' (mkp. B. M.) 

službe in nova delovna mesta, ki 
so za to potrebna. Veliko so že 
storili pri tem, še več pa bodo. 
Vse to se pozna že pri doseda-
njih poslih, ki so jih uspešno 
opravili, seveda pa so načrti 
znatno večji. 

Nekaj dosedanjih najpo-
membnejših poslov velja našteti. 
Tu je počitniško naselje Barbari-
ga pri Pulju, v katerem so doslej 
vgradili dvakrat pa 3.000 oken, v 
dveh naseljih seveda, tretje s 
prav tako 3.000 okni pa jih še ča-
ka. Teh tri tisoč oken pomeni za 
nazarske lesarje enomesečno 
proizvodnjo. Zelo pomembno je 
hotelsko naselje »Sunčani vrtovi 
Dubrovnika«, kjer so v večji me-
ri kot doslej poskrbeli tudi za no-
tranjo opremo, kot so majhne 
kuhinje, deli dnevnih sob in po-
dobno. Prešli so torej na višjo ra-

POPRAVEK 
Pri informaciji o onesnaženo-

sti zraka v prejšnji številki Naše-
ga časa (na prvi in zadnji strani) 
je bilo narobe napisano, da bo 
znak s katerim bodo obveščali 
prebivalce ogroženih območij 
določil štab TO in CZ. To nalo-
go bo namreč opravil Center za 
obveščanje. 

ven poslovanja, lotevajo pa se 
tudi že opremljanja gostinskih in 
trgovskih lokalov, za kar je lep 
primer velenjska »Zlatica«. 

Iz prejšnjega obdobja velja 
omeniti še sodelovanje pri 
opremljanju stanovanjskih in 
športnih objektov pred zagreb-
ško univerzijado ter opremo več 
stanovanjskih blokov, katerih in-
vestitor je bila JLA. Največji 
med njimi stoji v Novem Sadu in 
ima preko 400 stanovanj, dva sta 
v Kragujevcu in trije v okolici 
Beograda. Na vseh so vgrajevali 
fasadna okna, v kooperaciji pa 
so organizirali še vgradnjo vseh 
sobnih in vhodnih vrat. 

Jasno je, da je pri inženiring 
prodaji nujna tudi kooperacija, 
saj sami nimajo vseh možnosti za 
prevzemanje poslov, investitorji 
pa praviloma niso pripravljeni 
podpisovati delnih pogodb, za 
ves lesni del se pogodbe podpi-
sujejo z enim partnerjem, ki mo-
ra poskrbeti za vse. Izvozni cilji 
nazarske lesne industrije v tem 
letu in zlasti v naslednjem sred-
njeročnem obdobju so visoki in 
smelo zastavljeni, prodor na tuja 
tržišča pa bodo morali podpreti 
tudi z inženiring prodajo. Ti po-
sli s tujino bodo seveda posred-
ni, kar pomeni vključevanje v 
večje poslovne sisteme, ki gradi-
jo v tujini. Precej stikov imajo že 
navezanih in računajo, da bodo 
na ta način povečali in razširili 
doslej le občasen izvoz, zaenkrat 
na vzhodna tržišča. Veliko obeta-
jo tudi ponudbe domačih in tujih 
firm, ki se nanašajo na dokajšnje 
povpraševanje z Bližnjega vzho-
da. 

J. P. 

V jubilejnem letu 
med deset najboljših 

ponujajo nove izdelke. Ravzili so 
nov in močenjši mešalnik, kmalu 
bosta na trgu kuhalnika za 3 in 6 
jajc, tu so aparati za sladoled, za 
hidro masažo, mini sesalec, ka-
vni avtomati in še jih iščejo, veli-
ko pa si obetajo od nove genera-
cije rezalnih strojčkov, ki so plod 
višje stopnje sodelovanja s tujim 
partnerjem in obenem znanim 
kupcem. Niso namreč več le pro-
izvajalci, vse več možnosti imajo, 
da jih tudi sami razvijajo. In te 
možnosti s pridom tudi upora-
bljajo. 

V nazarski lesni industriji so v 
zadnjih štirih letih napravili za-
res velik korak naprej, kar se ka-
že v dosežkih na vseh področjih. 
Tudi njihovi načrti so polni ute-
meljenih obetov, čeprav ob tem 
poudarjajo, da lani niso uresniči-
li vseh zastavljenih ciljev. Glede 
na dejstvo, da so bili ti načrti za-
res smeli, ocenjujejo lansko po-
slovanje za uspešno. Proizvodnjo 
so povečali za 10 produktivnost 
za 8 odstotkov, izvoz so s 5,6 mi-
lijonov dolarjev dvignili na 8,5 in 
tudi druge številke so spodbud-
ne. 

Omeniti velja, da so se lani lo-
tili pomembne naložbe, ki je na-
menjena posodobitvi proizvod-
nje oken kar je osnova za resnej-
ši nastop na tujih trgih, na kate-
rih doslej niso bili dovolj priso-
tni, Del vlaganj bo namenjen tu-
di lepljenju lesa, kar pomeni več-
ji izkoristek lesne surovine, ki je 
je iz leta v leto manj in je vse bolj 
dragocena. Naslednja značilnost 
lanskega leta je ob povečanju iz-
voza tudi bistveno spremenjena 
struktura izvoženih izdelkov. Vr-
sto let je imela v izvozu največji 
delež iverna plošča, vendar ta 
d .lež pada na račun ostalih zah-
tevnejših programov, kar med 
drugim pomeni tudi manjšo od-
visnost od tržnih nihanj. Se ena 
stvar je pomembna. Od velenj-
skega EKA so prevzeli strešni 
program in tako skupaj s svojim 
zaokrožili program in ponudbo. 
Trenutno je pri tem nekaj težav, 
saj je bil ta program tržno slabo 
obdelan, dolgoročno pa bo zago-
tovo dobil vlogo in pomen, na 
kakršnega so računali. Reči velja 
še to, da prve dele omenjene na-
ložbe že vključujejo v proizvod-
njo, v celoti pa jo bodo sklenili 
do I. maja. 

Z rezultati v lanskem letu so 
torej zadovoljni, vendar posebej 
poudarjajo, da so lahko zado-
voljni samo ob upoštevanju po-
gojev in razmer v širšem prosto-
ru, ob upoštevanju lastnih real-
nih možnosti pa ne. Tudi lani so 
poskrbeli za temeljito oceno no-
tranjega stanja in obvladovanja 
poslovnega procesa in zlasti pri 
slednjem ugotovili velike notra-
nje rezerve. Ob sprejemanju 
predloga letošnjega delovnega 
načrta so se zato odločili, da le-
tošnje leto proglasijo za leto no-

tranje ustalitve. To pomeni bi-
stveno povečanje finančne samo-
stojnosti s konkretnim predlo-
gom ukrepov in bistveno boljše 
obvladovanje poslovnega proce-
sa. Vse premike na bolje v zad-
njih letih so namreč napravili z 
večjim prizadevanjem zaposle-
nih v neposredni proizvodnji in 
so tu sedaj rezerve precej manj-
še, toliko večje pa v boljši orga-
nizaciji proizvodnje in v boljšem 
vodenju vseh funkcij poslovnega 
procesa, kar je ključ boljšega po-
ložaja te delovne organizacije. 

Letos nameravajo proizvodnjo 
povečati za 15 odstotkov, za prav 
toliko produktivnost, ekonomi-
čnost za 1,6 in stopnjo akumula-
tivnosti za 3 do 4 odstotke. Izvoz 
naj bi dvignili na 19 milijonov 
dolarjev, kar pomeni 28 odstotni 
delež v realizaciji. O 50 ali 60 od-
stotnem deležu se seveda ne mo-
rejo pogovarjati, ker je trenutno 
primarna proizvodnja v žagar-
stvu in iverni še premočna. Za vi-
šje deleže izvoza bi bile potrebne 
velike naložbe v nadaljnjo prede-
lavo lesa. Realni osebni dohodki 
naj bi se letos povečali za 10 od-
stotkov, saj se v Nazarjah zave-
dajo, da je prava politika oseb-
nih dohodkov eden temeljnih 
pogojev za dosego smelih ciljev. 

Lep dokaz, da so močno na-
predovali in da so na dobri poti, 
je dejstvo, da so se z 58. mesta 
pred 4 leti med 72 slovenskimi 
lesnopredelovalnimi organizaci-
jami lani že uvrstili na 15. mesto, 
prihodnje leto, ko bodo slavili 
90-letnico svoje delovne organi-
zacije želijo med prvih deset, do 
konca naslednjega srednjeročne-
ga obdobja pa že med prvih pet! 
Njihova perspektiva je jasno 
opredeljena, programske usmeri-
tve so čvrste, jasne so tudi ocene 
možnosti v zunanji trgovini, pri 
tem nameravajo izvoz dvigniti na 
40 milijonov dolarjev, poznajo 
pa tudi lastne pomanjkljivost, ki 
jih bodo odpravili. 

Jubilejno leto želijo torej pri-
čakati med desetimi najboljšimi 
sorodnimi slovenskimi organiza-
cijami, ekonomsko trdni, z bolj-
šim osebnim standardom zapo-
slenih, s sodobno tehnologijo, s 
30 milijoni dolarjev izvoza in z 
razrešenim ekološkim proble-
mom, ki mu bo prihodnje leto 
namenjena najpomembnejša na-
ložba. 

S »Sunčanimi vrtovi Dubrovnika« in »Barbarigo« pri Pulju (na posnet-
ku) so si zagotovili delo na Jadranu 

»Pri zelenjavi bomo letos še posebno veliko prostora namenili 
solati,« pravi vodja delovne enote Vrtnarstvo Stanislav Vano-
všek. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE VELENJE 

Na podlagi 11. člena Pravilnika o čpogojih in merilih za pridobi-
tev posojil iz združenih sredstev vzajemnosti v občini Velenje in 
na podlagi letnega plana za leto 1989 Samoupravne stanovanjske 
skupnosti občine Velenje se razpisuje 

XXVI. NATEČAJ 

za stanovanjska posojila iz združenih sredstev vzajem-
nosti za naslednje namene: 
1. posojila organizacijam združenega dela in delovnim skupno-

stim za nakup oziroma gradnjo stanovanj v družbeni listi, 
2. posojila delavcem za nakup in gradnjo stanovanj in stanovanj-

skih hiš v zasebni lasti. 
Višina vseh sredstev vzajemnosti bo znana po zaključnem računu 
za leto 1988 in periodičnem obračunu za I. tromesečje 1989. Poso-
jila se bodo razdeljevala v razmerju: 
30 % za namene pod točko I, 
70 % za namene pod točko 2. 

Posojila lahko dobijo: 
1. DO in DS s sedežem v občini, ki izpolnjujejo pogoje Pravilnika 

o pogojih in merilih za pridobitev posojil iz združenih sredstev 
vzajemnosti v občini Velenje in ki predložijo vlogo za posojilo, 
plan, ki zajema plan dohodka, finančni plan in plan financira-
nja stanovanjske gradnje ter pogodbo o nakupu ali gradnji sta-
novanj. 

2. a) delavci, ki združujejo svoje delo v TOZD-ih in DS-ih, ki 
združujejo sredstva vzajemnosti v SSS občine Velenje ter re-
šujejo svoj stanovanjski problem v kraju zaposlitve ali v kra-
ju, od koder se dnevno vozijo na delo, 

b) delovni ljudje, ki samostojno opravljajo dejavnost z oseb-
nim delom s sredstvi v lasti občanov in pri njih zaposleni de-
lavci, ki združujejo sredstva vzajemnosti pri SSS občine Ve-
lenje, , 

c) upokojenci in invalidi, ki pravico do posojila uveljavljajo 
po domicilnem principu. 

3. graditelji, ki imajo objekt zgrajen najmanj do III. gradbene fa-
ze 

Na natečaj pod štev. 2 lahko kandidirajo le interesenti, ki izpol-
njujejo pogoje Pravilnika o pogojih in merilih za pridobitev iz 
združenih sredstev vzajemnosti v občini Velenje, ki predložijo: 
— vlogo z opisom stanovanjskih razmer in namen porabe posoji-

la, 
— dokazilo o namenskem Varčevanju ali vezavi lastnih sredstev 

za ta namen, 
— gradbeno dovoljenje, če gradijo ali prenavljajo stanovanjsko 

hišo z veljavnim predračunom (za prenovo se šteje gradnja no-
vih gradbenih elementov, na podlagi katerih se pridobi nova 
stanovanjska površina), 

— izjavo o vsoti že pridobljenih posojil za to stanovanjsko enoto, 
— podatke o skupnem številu družinskih članov ter dohodek čla-

nov družine v zadnjih treh mesecih. 
Prednost pri dodelitvi posojil bodo imeli občani: 
— ki imajo stanovanjski objekt zgrajen do V. gradbene faze in bo-

do z dobljenim posojilom dokončali gradnjo ter v roku 12 me-
secev od prejema posojila vrnili družbeno stanovanje, 

— ki gradijo montažno hišo in imajo sklenjeno pogodbo o naku-
pu montažne hiše. 

Posebni pogoji za odplačevanje posojil 
Posojilo se bo obrestovalo po 7% fiksni obrestni meri z obračun-
sko dobo odplačevanja 15 let. Anuitete se bodo povečevale vsako 
leto za 50 %. Glavnica se ne bo povečevala, temveč se bo skrajše-
vala doba odplačevanja posojila.. 
Natečaj za posojila traja do vključno 6. marca 1989. Prijave na na-
tečaj prispele po tem datumu, ne bodo upoštevane. 
Vloge za priglasitev na natečaj sprejema Ljubljanska banka, Te-
meljna banka Velenje, Poslovna enota stanovanjskih in komunalnih 
naložb, kjer udeleženci natečaja lahko dobijo vsa pojasnila v zvezi 
z natečajem. 
V vlogi točno opišite lokacijo gradnje in smer dostopa iz Velenja za-
radi ogleda. Prispele vloge bo obravnavala komisija za razdeljeva-
nje posojil iz sredstev vzajemnosti, udeleženci natečaja pa bodo v 
roku 60 dni po zaključku natečaja obveščeni s sklepom o dodelitvi 
posojila. Predsednik komisije: 

Lojze BATIČ 



Pisma bralcev 

Sebičneži 
Čeprav mislim, da ni lepo, niti 

prav, da se »obdelujemo« po ča-
sopisih, moram odgovoriti Davo-
rinu Pokržniku na njegov prispe-
vek v rubriki Pisma bralcev, ob-
javljen v prejšnji številki Našega 
časa. 

Že to mi je čudno, da si se 
odločil za odgovor na moje pisa-
nje po treh mesecih. Seveda po-
tem niti ni čudno, da si vsebino 
mojega prispevka med tem poza-
bil oziroma spremenil. V svojem 
prispevku namenoma nisem ni-
kogar poimensko omenjal, na-
menjen pa je bil vsem, ki so se v 
njem pač lahko našli. Torej ste se 
našli tudi v vaši hiši. 

Za manipulacije, ki si si jih v 
članku privoščil, je mesto obrav-
nave zbor krajanov, vendar boš 
moral nanje odgovoriti tudi 
drugje. Moram pa povedati, da 
so ljudje, ki se za pridobitve ne-
radi odločajo, kadar morajo po-

prijeti za delo oziroma se v akci-
jo vključiti, če ne vedo točno 
kakšna bo cena. Ko pa je akcija 
končana, se hočejo prav ti l judje 
priključiti in koristiti nove dobri-
ne. Žal je bilo tako tudi pri vaši 
hiši ob izgradnji telefona. 

Omenjaš delovanje DPO v 
kraju. Ponosen sem na mlade. Z 
večino se dobro razumemo in so-
delujemo. Moram priznati, da je 
z njimi zelo prijetno delati, če-
prav imamo pogosto različna 
mnenja. Pa se pametno pogovo-
rimo in najdemo skupno rešitev. 
Kdor pa se tako ni pripravljen 
pogovarjati in vidi v skupnem 
delu zgolj svoje koristi, za tega je 
bolje, da se »zapre« v svoje dvo-
rišče in ne »nerga«.. 

Zavedati se moramo, da ima 
vsakdo napake. Priznati jih mora 
in razrešimo jih lahko z dogovo-
ri, nikakor pa za vogali. Vsakdo, 
ki dela ima krog ljudi, ki njegovo 
delo cenijo in mu pomagajo. So 
pa tudi takšni, ki skušajo nagaja-
ti. Na srečo je ob poštenem delu 
ta drugi krog majhen. 

Omenjaš vodo in praviš, da je 
treba videti tudi »drugo plat me-
dalje«. Strinjam se, vendar jo 
prikaži resnično, ne pa da se na-
črtno zlažeš in skušaš druge bla-
titi. 

Res je, da imam dva vodovo-
da, vendar si pozabil povedati, 
da je postal eden neuporaben 
prav v času, ko je šla gradnja no-
vega h koncu (vodni vir je postal 
oporečen). Ta vodni vir se je na-
mreč uporabljal kot občinsko ja-
vno korito za napajanje konj. Od 
leta 1964 pa je stalo tu zajetje za 
tri hiše. Pozabil si tudi povedati, 
da smo to zajetje gradili za šest 
uporabnikov. 

Tudi vodnjak imam pred hišo, 
tu pa ni stalnega vira, pa tudi 
brez črpalke iz njega voda ne 
more priteči v hišo. Pa še nekaj 
vodnih virov imam na svojem 
posestvu (z njimi bi morda po-
krili potrebe celega kraja), a žal 
so vsi nižje od poslopij. To vodo 
pa je mogoče brez črpalke nape-
ljati vsaj v klet. Pa še to si poza-
bil povedati, da tega nisem pred-
lagal sam, ampak so ta vodni vir 
želeli tudi krajani, ki še tolikšnih 
možnosti, da pridejo do vode, ni-
majo kot jaz. 

Trditev, da bi vodo lahko do-
bil tudi iz vašega vodovoda je la-
žna. Prvič so te kapacitete omeje-
ne, drugič pa sam najbolje veš, 
kakšno je bilo vzdušje ob priklju-
čitvi zadnjih krajanov na ta vo-
dovod. 

Tudi očitek okoli vodarine je 
odveč, saj jo v celoti podpiram, 
opozoriti pa te moram še, da ni-
kjer nisem omenjal organizacije 
ZB, poudarjam pa, da če se naj-
de kje kakšen slab član, zato še 
ni slaba cela organizacija. Lju-
dje, ki drugače mislijo, me nikoli 
ne motijo, seveda če se ne oko-
riščajo. 

Na koncu pa naj ti še povem, 
da sebičnež najbrž ni človek, ki 
dovoli, da gre preko njegovega 
zemljišča prek 700 metrov tele-
fonskega omrežja, 400 metrov 
ceste, prav toliko električnega 
omrežja in pri tem ni zahteval 
nobene oškodnine. Sebičnež 
najbrž ni človek, ki je pripravljen 
pomagati sosedu z raznimi uslu-
gami brez plačila, žal pa moram 
povedati tudi to, da se je znala 
tvoja mama za to zahvaliti, tega 
pri tebi ni. 

LK 

Nosilci vsake ideje so ljudje 
Ponosna sem, da sta mi kar 

dva priznana pisca odgovorila 
na moj članek. Torej je njegova 
naivna vsebina bila vendarle 
vredna njunega razmišljanja. 

Prepričana sem bila, da sta naš 
pluralizem in demokracija že ta-
ko razvita, da smem tudi jaz iz-
postaviti svoje naivno mišljenje, 
toda zmotila sem se. Bilo je za-
smehovano ravno od tistih, kate-
rih članki so me navduševali in 
prepričevali o naši demokratični 
pomladi. Torej ta še ne velja za 
vse. Tako imam na razpolago le 
dve poti: ali utihnem ali pa se 
smešim dalje. Če hočem biti zve-
sta svojemu romantičnemu čve-
kanju, da nas ne sme biti sram 
svojih romantičnih čustev do na-
rave in ljudi, se moram izposta-
vljati dalje. 

Zelo zanimivo je sovpadanje 
kritik delovanja društev za var-
stvo okolja v slovenskem merilu. 
Dr. Plut ni zadovoljen z delova-
njem Zveze društev za varstvo 
okolja Slovenije, tov. Rezman in 
tov. Gošnik pa ne z našim šale-

Se o mejniku 
Odgovarjam tovarišu Janezu 

Mramorju na izrečene besede v 
Našem času, ker navaja, če se 
splača biti pošten? Samo ne tako 
kot on govori. 

Ker je z izrečenimi besedami 
žalil ugled Geodetske uprave Ve-
lenje in osebno tovariša Ivana 
Gabra in Silva Cehnerja, jih tako 
moti pri nadaljnjem delu. Obe-

nem je žalil tudi mene. Za nepo-
štene besede in gotovo celo laž-
nive bo tudi sodniško odgovar-
jal. 

Naj navedem še, da je pri bul-
dožiranju parcele naredil škodo 
in vse nevšečnosti, ki se sedaj 
prikazujejo. Ograjo je podrl in 
ga je bilo treba prositi, da jo je 

za silo čez nekaj dni popravil, 
mejnike pa ni uredil. 

Zato mislim, da se ni dobro 
prenagliti prehitro in predaleč, 
ker se ugotovi in se bo pravi-
čnost, posebej pa še poštenost 
ugotovila. Toliko v vednost, da 
ne bo mislil, da je v tako lepi lu-
či, ki jo opisuje. 

Herman Grobelnik 
Angela Grobelnik 

Ali se splača biti pošten? 
Tov. Mramor, nekaj podrob-

nosti pa nas pri vaši verziji le 
moti : 

— ali ste pri buldožeriranju 
samo ziasuli sporni mejnik ali pa 
ste ga vvendarie izruvali 

— alli niste vi sami postavili 
nazaj sttari mejnik, čeprav trdite, 
da ste ga samo poravnali na pod-
zemno znamenje (razbito steklo) 

— ali niste vi sami zabili žele-
zno cev tam, kjer bi po vašem 
moral biti stari mejnik? 

Tov. Mramor imamo izkušnje 
s takimi rečmi, če bi postavljali 
mejnike na osnovi tega, kaj kdo 
trdi sigurno ne bi bilo prav. Ne-
ka j pa prav gotovo drži med do-
brimi mejaši: 

— mejaš stori vse, da do uni-
čenja mejnika ne pride 

— če se že to zgodi, mejnik ob-
novita mejaša vedno skupaj in s 
popolnim soglasjem 

če to ni možno, poizkušata 
to v točno določenem upravnem 
postopku 

— če tudi tu ne gre, vam sodiš-
če pomaga priti do resnice. 

Vi se niste držali teh načel, ce-
lo pristali ste, da se mejnik po-
stavi tako kot pokažejo meritve 
in čemu sedaj taka užaljenost. 

Glede strokovnosti pa samo 
tole: 

Hvala bogu v tem primeru gre 

MERX B i POTROŠNIK 
TOZD PRODAJA ŠOŠTAHJ 

NOVO!! 
Krajani Šoštanja 

E n z a r ugodno 

P O T R O Š N I K O V 

n i C I / O M l 
že posluje!!! 

Vino, pivo, mineralne vode, keksi, testenine, pralna in čistilna sredstva, proizvodi »PALO-
MA« in še kaj... 
Lepa izbira! Nižje cene, popusti 
V E t J I N A K U P V E Č J I P R I H R A N E K ! ! ! 

GIP VEGRAD, p. o. Titovo Vele-
nje 
Prešernova 9/a 

Na osnovi sklepa Komisije za 
delovna razmerja, objavljamo 
proista dela in naloge: 

1. VODENJE SLUŽBE 
NABAVE 

2. 2 STROJNIKA TEŽ-
KE GRADBENE ME-
HANIZACIJE 

3. 2 UPRAVLJALCA 
VOZIL NAD 8 TON 
NOSILNOSTI 

Kandidati morajo poleg z zako-
nom predpisanih pogojev izpol-
njevati še naslednje posebne 
pogoje: 

pod 1. VI. stopnja izobrazbe 
ekonomske ali tehnične 
smeri, 4 leta delovnih 
izkušenj na podobnih 
delih, z delom prido-
bljena delovna zmož-
nost je možna 

t 
pod 2. IV. stopnja strokovne 

izobrazbe strojne sme-
ri,1 leto delovnih izku-
šenj (prednost imajo 
kandidati usposobljeni 
,za, delo z bagrom), voz-i 
niški izpit C kategorije-

pod 3. IV. stopnja strokovne 
izobrazbe voznik — av-
tomehanik, 2 leti delov-
nih izkušenj na vozilih 
avtovlačilcih, vozniški 
izpit C in E kategorije 

Vsa dela in naloge so za nedo-
ločen čas z obveznim poizkus-
nim delom. 

Prijave z dokazili o izpolnjeva-
nju pogojev pošljite v osmih 
dneh po objavi na naslov: GIP 
Vegrad, p. o. Prešernova 9/a 
Titovo Velenje. 

Vsi kandidati bodo obveščeni v 
15 dneh po odločitvi na samou-
pravnem organu? > s v - - . 

Najprimernejše odlagališče? 
Takšen čas je pač, ko se nam po s tanovanj ih ter kleteh nab i ra jo različni od-

padki in ostala ša ra . Med vsemi pa na jb rž izdatno prevladuje pepel in ostali ne-
zgoreli ma te r i j ah naših kurišč. In le k je je bol j primeren k r a j za od laganje kot ra-
vno obrežje reke ali potočka. Če s lučajno voda odnese vso nesnago v drugo kra je -
vno skupnost ali celo v mesto, je to početje skr i to . Veliko bol j nepri je tno pa je, če 
se začnejo ob reki zbira t i pravcate deponije vsega odpadlega . Takšnih in podobnih 
primerov kot je ta le na fo togra f i j i s rečujemo za našimi vodami ter obrežji veliko in 
tudi krajev, ki se ponaša jo s tovrstnimi odlagališči je precej. 

Pričujoči posnetek smo naredil i s k o r a j v središču Mis l in je in ko te pot zanese 
t a k o nehote k vodi, potem imaš resnično videti ka j . Prav je, da se vsi številni l jubi-
telji neokrnjene narave ter odgovorni v krajevni skupnost i g loboko zamisl i jo ter 
ustrezno ukrepa jo proti nevestnežem z odpadki . M a r s i k d o pa se ne s t r inja z zdajš-
njim obnašanjem kra janov, ko tovrstno počet je brezčutno sp reml ja jo in opazu je jo 
le od daleč. 

Silvo Jaš 

vse zelo dobro skupaj, bi rekli v 
našem žargonu. 

Razlika 30 cm pa bi bila lahko 
celo v »dopustnem nesoglasju« 
pri takšni metodi merjenja, ki se 
uporablja na starih grafičnih na-
črtih. Verjemite, vlagamo veliko 
sredstev za posodobitev načrtov 
in v zvezi s tem tudi metod dela. 

Druga namigovanja v članku 
pa so žaljiva, zato vam tov. Mra-
mor predlagamo, da se globoko 
zamislite nad naslovom v vašem 
članku. 

Direktor 
Geodetske uprave občin 

Velenje in Mozirje 
Ivan Gaber 

•ni 

škim ekološkim društvom. Ali 
imajo te polemike in kritike na-
men vzbuditi nezaupanje v taka 
društva in pripraviti teren nove-
mu političnemu gibanju »zdra-
vih« zelenih? Tovariš Plut že 
snubi društva za pristop k zeleni 
alternativi. 

Ob različnih prilikah sem bila 
priča zastarelim idejam in kom-
promisnim rešitvam ekoloških 
problemov Slovenije profesio-
nalnih »zdravih« zelenih ekolo-
gov, zato sem začela dvomiti va-
nje: ozki lokalni interesi, kom-
promisi ob raznih lokacijah jedr-
skih odlagališč in odlagališč stru-
penih odpadkov, gledanje skozi 
dinar itd. večajo moj dvom. Mar-
sikatere njihove ideje ne prinaša-
jo trajnih neškodljivih rešitev. 

Žal so to tudi ideje priznanih 
ekologov, kar prepričuje ljudi v 
lažni brezizhodni položaj. Naj-
bolj pa m e j e strah njihovih kom-
promisov na škodo nekaterih 
prizadetih manjšin ali prihodnih 
rodov. 

N o b e n e m u od svojih č lanov ne 
b r a n i m o , da pres topi v bo l j u d a r n o 
ze leno a l ternat ivo . Mi o s t a j a m o orga-
nizirani v d ruš tvu , k jer z a s t o p a m o in-
teres, ki m o r a postat i in teres vseh lju-
d i : soži t je z naravo , če h o č e m o ohra -
niti p r i h o d n o s t svoj im o t rokom. Z a t o 
p r o s i m o p ro fe s iona lne ekologe , če 
nam dovol i jo , da o p r a v l j a m o n a p r e j 
svoje s k r o m n o pos lans tvo osveščan ja 
l judi brez vsakih pol i t ičnih ambic i j . 

Č lank i tov. G o š n i k a izžareva jo si-
cer s k r a j n o č rnogledos t o pr iprav l je -
nosti o d g o v o r n i h l judi za r eševan je 
ekološk ih p rob lemov . Mi pa s m o še 
p repr ičan i , da b o zmaga la č loveška 
modros t . 

P ro fes iona lnos t proti a m a t e r i z m u : 
tudi v tej a l ternat ivi n a j bi bili p r ep ro -
sti l j ud je po t i sn jen i na rob. Že naš po-
litični sistem us tvar ja o k r o g nj ih ne-
k a k o p razn ino . Vzvišenost tu ni op ra -
vičl j iva: n j ihova m o d r o s t , ki i zha ja iz 
n e o b r e m e n j e n o s t i , p rekaša našo ved-
nost o naravi in ž iv l jenju . S t rokovn ja -
ke po o b r e m e n j u j e spec ia l iz i ranos t , ki 
j e sicer n u j n a v sedanj i znanos t i , j e pa 
tudi neva rna . Z a t o s m o za množi -
čnost v naši d ruš tv ih . 

Hvala tudi o b e m a , ker sta t ako ob-
vestila j avnos t , da se ne s t r in ja ta z de-
lom Š E D , mi pa d o d a j a m o , da v n j e m 
ne sode lu je ta že pol leta, ker ju še 
v e d n o veliko l judi povezu j e z naš im 
d ruš tvom. 

Marija Šavor 

V današn j ih čas ih je n a j l e p š e 
dar i lo in na jbo l j e na ložen 

d e n a r u m e t n i š k o d e l o 

o b e s i t e na zid 
Božidar ja Jakca , Z m a g a Jeraja , Apolloni ja Zvesta, 

F r a n c e t a Slano, Lojzeta Zavolovška, Lojzeta Logar ja , 
Janeza Matel iča, A n d r e j a Pavliča, Bojana Benso, 

Bojana Birso, Tomaža Freliha, Dušana Muca , Jožeta Muhoviča, 
A l e n k o Vicelio, Jano Vizjak, Viktori jo Meh, Pe t ra Matka , Jure ta Godca . . . 

u m e t n i š k a d e l a pr iznanih avtor jev 
v a m ods l e j nud i 

prodajna galerija 
v trgovini Zlatica 

\ \ -
* \ S 
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Vode ni dovolj 

f Priprite pipe! 
Sušno obdobje, ki traja že nekaj časa, najbolj občutijo po-

rabniki vode. V nekaterih slovenskih krajih trpijo pomanjkanje 
vode že dalj časa. Tudi v velenjski občini postaja stanje s pitno 
vodo iz dneva v dan vse bolj resno, čeprav upravljalec velenjske 
vodooskrbe Vekos doslej še ni pričel izvajati najbolj drastičnega 
ukrepa — zapiranja vode. Le skrajno varčevanje je potrebno, če 
pa kmalu ne bo obilnejših padavin, pa bo seveda zapiranje vode 
nujno. 

Kakšno je stanje z vodooskrbo 
v velenjski občini smo se pogo-
varjali z vodjem sektorja vodo-
voda in kanalizacije pri Vekosu 
Štefanom Pražnikarjem. »Izdat-
nost vodnih virov je postopoma 
padla do takšne mere, da še ko-
maj uspevamo akumulirati vodo. 
Dnevne potrebe namreč znašajo 
od 24.000 do 28.000 kubičnih 
metrov na dan, v tem trenutku 
pa nam primanjkuje okoli 2.500 
do 3.500 kubičnih metrov vode. 
Težave bi bile še mnogo večje, če 
ne bi uspeli lansko leto vključiti 
v vodovodno omrežje vodovoda 
Topolšica. K zmanjšanju težav 
pa prispeva tudi koriščenje triad-
n e v o d e iz j a m e Skale . Pri t e m j e 
treba izraziti priznanje delavcem 
rudnika, ki uspevajo zagotavljati 
nemoteno dobavo vode iz "tega 
vira.« 

Kje je z vodo najbolj kritično? 
»Najbolj kritično je na ob-

močju vodovoda Titovo Vele-
nje—Šoštanj, medtem ko ostali 
lokalni vodovodi do danes še 
uspejo zagotoviti vsak dan po-
trebno količino vode.« 

»Poraba vode je v okoliških 
krajih tudi precej manjša kot v 
mestnem območju. Tu so razlike 
velike, tudi do sedemkrat je po-
raba vode na prebivalca na dan v 
mestu večja kot beležimo v osta-
lih vodovodih.« 

Velik porabnik vode je industri-
ja. Kako je s tem? 

»Največji porabnik je Gore-
nje, ki del svojih potreb uspeva 
pokrivati tudi iz reke Pake, ki pa 
je sedaj precej nizka, kar Gore-
nju povzroča dodatne težave, ker 
je potrebno to vodo tudi prečisti-
ti, tako da približno polovico 

Zgornja Savinjska dolina 

lastnih potreb Gorenje še vedno 
pokriva iz našega vodooskrbne-
ga sistema.« 

Ste pri Vekosu že ali še boste 
sprejeli kakšne ukrepe? 

»Že v prejšnjem mesecu smo 
pričeli intenzivno iskati pred-
vsem tiste skrite defekte, ki pri-
spevajo k skupni vodooskrbi. 
Naši delavci so uspeli odkriti na-
pake in tako pridobiti od 10 do 
15 litrov vode na sekundo. Te 
okvare so potem hitro odpravili 
in tako tudi ublažili to krizo po-
manjkanja vode.« 

Kaj svetujete potrošnikom se-
daj, ko vode primanjkuje? 

»Ti lahko storijo največ. Z naj-
večjimi potrošniki smo se dogo-
vorili in ugotavljamo, da spoštu-
jejo ukrepe in so deloma porabo 
tudi zmanjšali. Še vedno pa je 
poraba široke potrošnje prebi-
valstva precej visoka. Zato bi 
pozval vse potrošnike, da kar 
najbolj smotrno uporabljajo vo-
do.« 

Boste vodo tudi zapirali? 
»Del vodooskrbnega sistema 

predstavlja tudi požarna voda. 
Kljub temu da imamo okoli 
8.500 kubičnih metrov akumuli-
rane vode, je potrebno okoli 
1.000 kubikov zagotoviti za pri-
mer požara. Prav zato bo potreb-
no tudi pripirati vodna omrežja, 
predvsem ponoči, če se bo sušno 
obdobje še nadaljevalo.« 

Kateri predeli mesta bodo brez 
vode, če boste zapirali? 

»Skrbeti je treba, da se ne iz-
prazni v celoti vodovodni sistem. 
Iz preteklih izkušenj vemo, da se 
določena količina vode da ohra-
niti tako, da se tlačne razmere v 
sistemu zmanjšajo. Konkretno 

Pametni se svetu prilagaja-
jo, neumni svoj svet prila-
godijo sebi; razvoj je torej 
odvisen od neumnih. 

G. B. S ha h 

Hujšega pomanjkanja vode ne bo 

Varčujte z vodo! 

bodo najbolj prizadeti predeli 
nad Stanetovo cesto, Šalek — Go-
rica, omrežje za gradom in pa 
nekateri bloki v ožjem delu cen-
tra, kjer nimajo ustrezno urejene 
interne instalacije, predvsem, na-
prav za povišanje tlaka. Težave 
se bodo verjetno kazale samo v 
nočnem času, če pa se bo stanje 
še slabšalo, bo potrebno izvajati 
pripiranje tudi podnevi.« 

Kaj pa v prihodnje? Imamo v 
načrtu, da bi vodooskrbo izboljša-
li? 

»Na območju vodovoda To-
polšica imamo še nezajet vodni 
vir, Mazej in Strmina. Ta vir je v 
srednjeročnem planu sicer načr-
tovan, da ga zajamemo. Že sedaj 
se pogovarjamo o izvedbi del, 
vendar so vprašljiva sredstva. 
Menim pa, da moramo ta vir 
nujno zajeti, saj bo ob podobnih 
sušnih obdobjih bistveno lažje 
premagovati podobne težave.« 

B. Mugerle 

Letošnja zima je pač tak-
šna kakršna je, z vsemi pred-
nostmi in s labostmi. Med 
s lednje zagotovo sodi tudi 
suša, ki nas že kar k repko pe-
sti. Če v Zgornj i Savinjski 
dolini pog ledamo Savinjo, je 
v njeni strugi vode k o m a j d a 
za vzorec, kar velja tudi za 
ostale po toke in potočke, od 
katerih so se nekateri že pre-
sučili. Žal je vode vse manj , 
ali je sploh ni več, v posa-
meznih vodn jak ih in neka-
treih manjš ih vodovodih . To 
velja predvsem za višje leže-
če kraje, zlasti za visokogor-
ske kmetije. Na nekater ih je 
vode zman jka lo že v drugi 
polovici decembra in znova 
so priskočili na p o m o č gasil-

ci s sodobnimi cisternami in 
kmetom zagotovili prepo-
t rebno vodo za gospodinj -
stva in razumlj ivo tudi za ži-
vinorejo. Do ponede l jka so 
se odzvali 73 klicem na po-
moč in v višje lege s k u p n o 
prepeljal i 271.000 litrov vo-
de. Pomoč je bila po t rebna v 
vseh kraj ih , na jveč dela pa 
so imeli mozirski, nazarski , 
gornjegrajski , l jubenski in 
lučki gasilci. 

Na vso srečo zaje t je Le-
tošč, ki s svojo vodo napa j a 
omrežje od Šmar tnega ob 
Dreti navzdol , velik del kra-
jevne skupnost i Rečica ter 
krajevni skupnos t i Nazar je 
in Mozir je z vso industr i jo 
vred, še ni p resahni lo in po 

zadn j ih s t rokovnih ocenah 
zlepa ne bo. Vode je sicer 
man j , vendar je s tanje še nor-
malnoin ni velike bojazni za 
p o m a n j k a n j e vode, čeprav 
pr imerna in r azumna poraba 
vode ni odveč. 

Ob p o m a n j k a n j u vode in 
veliki suši pa je po t r ebno še 
eno opozori lo . Sedan je vre-
me je kot nalašč za dela v 
gozdu, ob tem pa ni t reba 
posebe j pouda r j a t i velike ne-
varnosti gozdnih požarov. Z 
enim, na vso srečo v manj -
šem obsegu so se že soočili, 
na vsak način pa je po t r ebna 
zares skra jna previdnost pri 
delu v gozdu in njegovi bliži-
ni. 

j. p. 

Krajevna skupnost Rečica ob Savinji 

Samoprispevek podkrepil delovno vnemo 
Na ponov l j enem referen-

d u m u za 4. samopr ispevek 
so bili v krajevni skupnost i 
Rečica ob Savinji veliko 
uspešnejši , kot na prvem lan-
skega maja . Kra jan i so se za 
samopr ispevek odločili z ve-
liko večino, p o m e m b n o pa 
je, da je ta samopr ispevek iz-
k l jučno kra jevnega znača ja 
in torej ne zd ružu je jo sred-
stev na ravni občine. Prav ta-
ko p o u d a r j a j o , da je obliko-
vanje načrtov za le tošnje leto 
potrdi lo , da j e p rogram četr-
tega samopr i spevka dejan-
ska volja vseh kra janov , refe-
r e n d u m je pokazal n j ihovo 
veliko pr ipravl jenost za raz-
voj in izrazil veselje, da b o d o 
vendar le šli v korak s časom. 

Uspešen izzid g lasovanja 

je okrepil de lovno vnemo in 
zagnanost , obenem pa pome-
ni tudi prece jšnje o la j šanje 
in poživitev delovnega in ži-
vl jenjskega ut r ipa v vsej kra-
jevni skupnost i . To so seveda 
lepe besede, sa j se ob vsem 
o la j šan ju zaveda jo , da refe-
r endumska sredstva predsta-
vl ja jo le del dena r j a , ki ga 
b o d o potreboval i za uresniči-
tev vseh želja in načrtov. Ta 
sredstva b o d o moral i več-
k ra tno oplemeni t i t i z doda-
tnimi prispevki in prostovolj-
nim de lom. 

Prve naloge tehnične nara-
ve glede p lačevanja samopri-
spevka so že opravili , na 
podlagi pet le tnega referen-
dumskega p r o g r a m a p a so 
izdelali tudi letošnji delovni 

načrt . Prvi del so k o m u n a l n e 
naloge, kar pomen i posoda-
b l j an je cest, u r e j an je kanali-
zacije, razširitev pokopal i šča 
in p o d o b n o , n a j p o m e m b n e j -
ša na loga pa je načr tovana 
izgradnja popo lne osemlet-
ke. Z a n j o letos n a m e r a v a j o 
pridobit i načr te in po t r ebno 
dokumen tac i j o ter zagotoviti 
zemljišče. Razveselj ivo je, da 
so oživela dri^štva, n j ihovo 
dejavnost m o r a j o v krajevni 
skupnost i še bo l j povezati , 
mladi se v naj razl ičnejše 
oblike de lovan ja vse bol j 
vkl jučuje jo , zlasti zaradi tega 
pa m o r a j o p o n o v n o ustano-
viti o snovno mlad insko orga-
nizacijo, katere delo je v zad-
n j e m času povsem zamrlo . 

j. p. 

Namesto tradicionalne razstave ob kulturnem prazniku 

Kdaj je nastal Šoštanj? 
Muzej Velenje v Šoštanju ob slovenskem kulturnem prazniku že 

nekaj let pripravlja manjše občasne razstave, ki predstavljajo določen 
izsek iz preteklosti kraja. Tako so bile postavljene razstave o šoštanj-
skem rojaku dr. Josipu Vošnjaku, razstava o delavskem gibanju v Šošta-
nju in njegovi okolici. Za letošnje leto smo v muzeju planirali razstavo, 
ki bi jo postavili skupaj s Šaleškim ekološkim društvom in v kateri bi 
predstavili Šoštanj skozi čas. V razstavi smo želeli prikazati predvsem 
spremembe, ki jih je doživel kraj kot arhitektonska celota, njegovo rast 
in razvoj, ki je pripeljal do pridobitve ponosnega naziva mesto leta 1911, 
ter njegovo agonijo po drugi svetovni vojni, ko njegovo mesto centra do-
line prevzame Velenje. Šoštanj pa $tagnira in izgublja skozi stoletja pri-, 
dobljeno identiteto. 

Muzejski delavci smo v no-
vembru vzpostavili stike s KS 
Šoštanj. Prišlo je do pogovora, 
kjer smo se dogovorili, da bomo 
povabljeni na sestanek KS, na 
katerem bi se naj pogovorili o 
vseh vprašanjih, ki se pojavijo 
ob razstavah, vendar do povabila 
do danes ni prišlo, zaradi česar 
smo muzejci sklepali, da za to 
razstavo v krajevni skupnosti ni 
bilo interesa. 

Na delavce Kulturnega centra 
vsako leto letijo očitki, da je v 
Šoštanju premalo prireditev in 
da je Šoštanj zapostavljen. V 
centru opažamo, da je v kraju 
vse manj zanimanja za tovrstne 
prireditve. Zatakne pa se pravi-
loma vedno, ko je potrebno za 
neko prireditev tudi nekaj nare-
diti, ali celo nekaj dati. Kaže, da 
je tudi ta razstava doživela po-
dobno usodo, ko je bila intere-
santna/zaželena(?) vse dokler ni 
bilo potrebno pokazati tudi ne-
kaj lastne iniciative. Koliko se 
lahko naredi (tudi v kulturi) brez 
lastnega truda, pa verjetno ni po-
trebno ponavljati. 

Ker pa se nam zdi, da bi bila 
tema lahko izredno privlačna za 
šoštanjčane in širšo okolico in 
kot neke vrste manjše nadomesti-
lo za razstavo vsem, ki bi jih za-
nimala, priobčujem na tem me-
stu nekaj vrstic o odprtih vpraša-
njih nastanka kraja Šoštanj in o 
prvi, za sedaj še zelo vprašljivi 
omembi Šoštanja v zgodovini. 

V predvojnem zgodovinopisju je 
»eljalo za leto prve omembe Šo-
štanja 1193, ko v listini šentpa-
velskega samostana preberemo 
med ostalim: »To so beneficiji, s 
katerim; so bili obdarovani pod-

pisani: gospod Eberhard in Her-
man, brata Šoštanjska (de Scho-
nenstein), imata vas in novine v 
nekem kraju, ki se imenuje Gaf-
frid.« Listine šentpavelskega sa-
mostana v katerih s pojavljata 
omenjena brata srečamo vse do 
konca leta 1243. Natančen se-
znam listin z navedbami najvaž-
nejših podatkov nam priobčuje 
Franc Hribernik v knjigi Mesto 
Šoštanj, ki je izšla leta 1930. Že 
pred njim pa je to leto, kot leto 
prve omembe postavil Ignaz 
Orožen v svojem delu Das Deka-
nat Schallthal, kjer na strani 414 
piše o Eberhardu »von Schonste-
in« kot prvem znanem lastniku 
šoštanjskega gradu. Od ostalih 
avtorjev, ki postavljajo prvo 
omembo Šoštanja v to leto v no-
vejšem času, naj omenim le še 
Jožeta Curka, ki v članku »O ur-
banistično-gradbenih zasnovah 
trgov in mest v Posavinju, Obso-
telju in Posavju« (Celjski zbor-
nik 1965) pravi: »Šoštanj se prvič 
omenja okoli leta 1200 kot Scho-
nenstein . . . , ter Ivana Stoparja, 
ki postavlja to letnico v svojem 
delu »Gradovi, graščine in dvor-
ci na Slovenskem Štajerskem« 
(Ljubljana 1982). 

Avstrijski zgodovinar Hans 
Pirchegger pa v svojem delu: 
»Die Untersteiermark in der 
Geschichte ihrer Herrschaften 
und Gulten, Stadte und Mark-
te«, ki je izšlo leta 1962 dokazu-
je, da Eberhard von Schonenste-
in, salzburški ministerial, nikoli 
ni imel posesti v Šaleški dolini. 

To njegovo trditev sprejema tudi 
Pavle Blaznik v »Historična to-
pografija slovenske Štajerske in 

jugoslovanskega dela Koroške 
do leta 1500 N—Ž (Založba Ob-
zorja 1988), kjer pod geslom Šo-
štanj na strani 409 zapiše: »Vite-
zi omenjeni kot de Scho-
nenst(ein), de Schonensteine . . . 
so bili salzburški ministeriali iz 
Langana in se niso imenovali po 
Šoštanju, kot se je doslej misli-
lo«. Tako naj bi se prvič pojavil 
Šoštanj v listinah šele leta 1311. 

To dejstvo pa nas postavi pred 
uganko. Kdaj je Šoštanj nastal, 
kajti umetnostno-zgodovinska 
raziskovanja postavljajo šoštanj-
ski grad (danes imenovani Pusti 
grad) nedvomno v 12. stoletje. 
Ce citiram I. Stoparja iz že ome-
njenega dela: » . . . delno ohra-
njen (je) le stolp, ki ga opredelju-
je v čas romantike — okvirno v 
12. stoletje — značilna zidava v 
pravilne lege položenega obkle-
sanega kamenja brez poudarje-
nih ogelnikov, ki so klesani iz 
istega materiala kot zid, iz ap-
nenca.« 

Če bomo hoteli rešiti vpraša-
nje vsaj približnega nastanka Šo-
štanja, bo potrebno vzeti v obzir 
celoten aspekt rezultatov, ki nam 
jih lahko posreduje umetnostna 
zgodovina, zgodovina in arheo-
logija. Pri današnji stopnji razi-
skav pa lahko postavimo le «e-
kaj hipotez. 

Ena prvih stvari, ki nam v Šo-
štanju pade v oči je, da farna cer-
kev ni (bila) v naselju, temveč, 
da je stala zunaj njega. Cerkev 
sv. Mihaela v Družmirju se prvič 
pojavi leta 1261, ko se omenja 
kot vikariatna cerkev škalske 
prafare. Enak primer je tudi v 
Velenju, kjer je trg nastal pod 
grajskim gričem, cerkev pa stoji 
na konovskem griču. To dejstvo 
in dejstvo, da se podobna situa-
cija ponovi v še nekaterih drugih 
krajih, je napotilo Jožeta Curka, 
da je postavil trditev, da je prvot-
no naselje nastalo okoli farne 
cerkve, ter se kasneje preselilo 
pod grajski grič: »Sorazmerno 
velika razdalja med farno cerkvi-
jo in naseljem, ki smo jo opazi-
li . . i m a svoj vzrok v oblikova-
nosti terena ter v dejstvu, da so 
se vsi pomembni gradovi (Šo-
štanj, Velenje, Šalek) razvili na 
strateško ugodnejšem južnem ro-

bu Šaleške doline, nakar so se fia 
prestavile tudi naselbine.« Ce 
sprejmemo to hipotezo, je Šo-
štanj na današnjem mestu mlajši 
kot farna cerkev. Toda v isti čas 
kot se pojavlja v listinah farna 
cerkev sv. Mihaela, datiramo 
lahko tudi trško cerkev sv. Mo-
horja in Fortunata. Pri postavlja-
nju hipoteze o nastanku kraja 
Šoštanj v srednjem veku, pa se-
veda moramo upoštevati, da je 
razvoj v naši dolini bil pogojen z 
zunanjimi dejavniki. Prvotno 
skromno župnijsko organizacijo 
so konec 9. stoletja uničili Mad-
žari in šele po njihovem porazu 
leta 955 se je stanje toliko umiri-
lo, da se je lahko začela na novo 
formirati župnijska organizacija 
in so začela tudi v notranjosti 
Slovenije nastajati večja urbana 
naselja. Naša dolina je v tem ča-
su spadala pod oglejskega patri-
arha. Za področje oglejskega pa-
triarhata pa velja, da se je načrt-
na in sklenjena župnijska organi-
zacija začela urejati šele ob kon-
cu patriarha Popona 
(1019-1045), vendar je do kon-
čnega oblikovanja župnijske or-
ganizacije prišlo tod v obdobju 

12. in na začetku 13. stoletja. 
In če upoštevate ta dejstva izpe-

ljemo Curkovo hipotezo, bi izgle-
dal nastanek kraja Šoštanj tako: 
prvotno naselje nastane okoli 
farne cerkve. Ta se omenja leta 
1261, toda naselje in cerkev sta 
nastala pred tem datumom. V 12. 
stoletju so zgradili gornji grad in 
naselje se začne seliti pod grajski 
grič. Ta selitev se izvrši do srede 
13. stoletja, ko zgradijo tudi tr-
ško cerkev. Ta (re)konstrukcija 
razvoja kraja je sicer možna in 
zelo simpatična, saj bi tako pr-
votno naselje lahko datirali že v 
konec 11. (!) ali začetek 12. stole-
tja. Toda, žal je ne potrjujejo 
prav nobeni pisni podatki, ker 
pa je cerkev sv. Mihaela poto-
pljena, tudi ne moremo računati 
na možna nova odkritja gradbe-
nih osnov, ki bi nam mogoče to 
hipotezo potrjevala. Po drugi 
strani pa se tudi kraj Družmirje 
pojavi v zgodovini zapisan »še-
le« 22. 2. 1309 kot: za Tresimir, 
torej Tresimirjevo. 

Ker skoraj ne moremo priča-
kovati novih revolucionarnih od-
kritij, ki bi prinesla nove podat-
ke za rešitev tega vprašanja, lah-
ko pričakujemo jasnejšo sliko še-
le, ko bo mogoča temeljita anali-
za starejše zgodovine Šaleške do-
line, na osnovi vseh ohranjenih 
podatkov in bo jasnejša slika 
razvoja cele doline. Pa tudi ta 
analiza bo verjetno lahko postre-
gla le z najverjetnejšo hipotezo 
in ne z definitivnimi odgovori. 

četudi je po tem kratkem ek-
skurzu očitno, da še dolgo ne bo 
mogoče postaviti kolikor toliko 
točne letnice nastanka Šoštanja, 
ostaja neovrgljivo dejstvo, da je 
naselje na področju današnjega 
kraja Šoštanj bilo gotovo že vsaj 
konec 12. stoletja in da ne bo na-
robe, če bodo šoštanjčani praz-
novali 800 let kraja v devetdese-
tih letih tega stoletja. 

Tone Ravnikar 

Gasilsko društvo Titovo Velenje 

Po zastavljeni poti 
Sobotnega občnega zbora gasilcev G D Titovo Velenje se je udeleži-

la večina članov ter veliko gostov in sodelavcev. Ko so na 92. zboru raz-
pravljali o delu, je bilo slišati o novih uspehih, ki so jih dosegli člani 
društva ob sodelovanju Gasilske zveze Velenje, SIS za varstvo pred po-
žari, drugih društev, delovnih organizacij in ustanov. Lansko leto so iz-
vedli štirideset intervencij, 29 krat so posredovali ob požarih, kar 11 
krat pa ob drugih reševalnih akcijah. Z novim tehničnim vozilom so in-
tervenirali v prometnih nezgodah, z raztezno lestvijo pa so na srečo v 
glavnem vadili na objektih, kjer bi naj lestev v primeru požara reševala 
ljudi. 280 članov je sodelovalo v delovnih akcijah in opravilo preko 560 
udarniških ur v prid društvu, nekajkrat toliko ur pa so namenili vajam, 
športnim tekmovanjem v gasilskih disciplinah, strokovnim pripravam, 
vzdrževalskemu delu v gasilskemu domu in gasilskih tehničnih sredstvih 
ter še kje. 

Člani gasilskega društva 
Titovo Velenje so ponosni tudi 
na družabne vezi, na pridobiva-
nje novih, mladih članov in na 
sodelovanje z drugimi društvi, 
organizacijami in pobratenimi 
gasilskimi društvi. Omenjali so 
tudi bogate športne dosežke, ki 
jih nizajo vsako leto, s tem pa 
potrjujejo fizično in taktično 
sposobnost. 

Izobraževanju članov so namenjali 
precej pozornosti, kot ludi v predhod-
nih obdobjih, po kongresnih usmerit-
vah iz Celja, pa bi na j v načrtu dela 
predvideli še več specializiranih oblik 
usposabljanja. 

Razprava po poročilih o delu in 
poslovanju je nakazala tudi možne 
učinke v primeru siromašenja gasil-
skih organizacij, zato so se dogovorili 
za nove naloge, s katerimi bodo 
ustvarjali lastna sredstva, izkoriščali 
dane pogoje in možnosti, krepili pre-
ventivo in vzdrževali operativno 
usposobljenost. Pri tem jim mora dru-
žba, kateri na nek način gasilci zvesto 
služijo, tudi v bodoče pomagati, saj je 
pravočasno vložen dinar največja pre-
ventiva in preprečevanje katastrofal-
nih posledic. 

Predstavnik pobratenega društva iz 
Hrastnika je menil, da se kljub samo-
kritičnim ocenam, ki so se pojavile v 
razpravi, lahko drugi pri velenjskih 
gasilcih je učijo. Kar pa zadeva finan-
ciranje gasilskih organizacij, bo mo-
ral prevladati razum, saj je preboj iz 
gospodarske krize povezan tudi z 
zmanjševanjem ogromne materialne 
škode, ki jo povzročajo požari in dru-
ge nezgode. Predlagal je tudi, da bi v 
velenjskem društvu ustanovili klub 
gasilskih veteranov, saj se po njihovih 
izkušnjah to odlično obnese. 

V načrte dela za letošnje leto, so ga-
silci zapisali predvsem izrabljanje 
strokovnih in tehničnih možnosti, ki 
so si jih ustvarili s sistematskim de-
lom, disciplino in pripadnost jo tej hu-
manitarni organizaciji v preteklih le-
tih, organizirali bodo 31. tradicional-
no gasilsko tombolo, obnovili bi naj 
del tehničnih sredstev, tudi v bodoče 
pa bi naj skrbeli za dobre odnose 
med člani. 

Da bi pustna sobota bila tudi gasil-
cem naklonjena, so si organizirali ma-
lo pustno maškerado in v prešernem 
vzdušju dočakali nedeljsko jutro v ga-
silskem domu, kateremu so sicer zapi-
sani skozi vse leto. 

J. M. 



Odpiramo razpravo 
o bodočnosti 
naše doline 

S tem člankom želimo spodbu-
diti razpravo o bodočnosti naše 
občine. Viri naših podatkov, s 
katerimi smo razpolagali ob obli-
kovanju naših stališč, so le sred-
stva javnega obveščanja. Zato 
prosimo ljudi, ki razpolagajo še z 
drugimi podatki in protiargu-
menti, da se vključijo v razpravo. 

Jamo Šoštanj naj bi odpirali 
leta 200I. Premog bi odkopavali 
od Topolšice proti Šoštanju. Ču-
dovita polja, ki so se tam še 
ohranila ob podivjani urbaniza-
ciji, bodo uničena. Bo tam res 
čez 30 let samo še jezero? Bomo 
nadaljevali z degradacijo naše 
dol ine ali pa se bomo temu upr-
li? Ob sedanjem načinu izkopa-
vanja premoga bi morali preseliti 
še 2250 ljudi. Zato bomo morali 
uničiti 2-krat več polj Uničena 
bodo zaradi ugrezanja in zaradi 
gradnje nadomestnih naselij. Po 
sedanjih napovedih bi bilo de-
gradiranih kar 60 % ravninskega 
sveta naše doline. In če k temu 
d o d a m o še degradacijo njenih 
poboči j zaradi škodljivih vplivov 
dimnih plinov iz TES, lahko po-
lovici naših otrok svetujemo, da 
si svoj življenjski prostor najdejo 
izven naše občine. 

Odpiramo še eno vprašanje. 
Za Topolško ravnico se dvigajo 
strmine Loma. Ali se ne bo poru-
šilo ravnotežje zemeljskih plasti, 
ko bo zaradi ugrezanja tal nastal 
nov vakuum? To se že dogaja s 
Pesjem, kjer zaradi premikanja 
plasti nastajajo razpoke na hi-
šah. Plast drsi proti 40 m globo-
kem jezteru. Železniška postaja 
se je že {premaknila za 15 cm. So 
strmine Loma dovolj stran od 
premogO)vnega bazena? 

Zato fpredlagamo, da v 10 le-
tih, kol ikor nas še loči do uresni-
čevanja itega načrta, RLV izdela 
načrt za spremembo metode iz-
kopavanja premoga. Nova meto-

da izkopavanja mora biti taka, 
da do ugrezanja površine ne bo 
prišlo. 

Ob podobnih predlogih smo 
že slišali, da zaradi izredno debe-
le plasti premoga ni mogoče pre-
prečiti ugrezanja. Vendar misli-
mo, da je rešitev dovolj prepro-
sta. Odkopavati bi se moralo od 
spodaj navzgor ter s sprotnim za-
sipanjem delati tla za nadaljnji 
izkop proti vrhu. Isti transportni 
trak, ki premog vozi na površje, 
bi material za zasipavanje odva-
žal v rudnik. Odločiti bi se mora-
li le, kateri hrib bi žrtvovali. Za 
njim bi še vedno ostala ravnica, 
na kateri so lahko polja ali gozd. 
Za ugrezninami pa ostajajo kota-
nje, ki jih zaliva voda. Izkop 4,9 
milijona ton premoga na leto bi 
nadomestili z 1,5 milijona ton 
pepela oziroma sadre iz čistilnih 
naprav TEŠ ter ostale 3 / 4 pro-
stornine s kamenjem (po teži se-
veda več, ker je kamen težji od 
premoga). To bi najbrž nekoliko 
podražilo premog, toda ohranili 
bi polja in gozdove, ljudem ne bi 
bilo treba zapustiti domačij in 
sprejeti status modernih izgnan-
cev. Topolšica bi ostala turistični 
kraj. 

Po zakonu o rudarjenju je rud-
nik dolžan izvesti sanacijo ugrez-
nin. Sprašujemo se, kje bo dobil 
denar za to sanacijo, saj se bodo 
ugreznine umirjale šele takrat, 
ko bo rudnik že usihal. Zato je še 
tem bolj opravičljiva sprotna sa-
nacija posledic rudarjenja, kar 
omogoča zasipanje rovov v rud-
niku. Tako bi bili prisiljeni v ce-
no premoga vkalkulirati še ceno 
za saniranje, kar je edino eko-
nomsko sprejemljivo. Tudi sedaj 
je v ceni zajeto povračilo rudar-
skih škod, kar bi ob spremenje-
nem izkopu odpadlo. Res smo 
spomladi doživeli zavrnitev dvi-

ga cen za premog z grožnjo, da 
se bo slovensko gospodarstvo 
usmerilo v uvoz cenejšega pre-
moga ali drugih energetskih vi-
rov. Toda za izpolnitev take 
grožnje so potrebne devize, ve-
lenjski rudarji pa kopljejo pre-
mog za naš denar. 

V skupščinah razpravljamo o 
težavah REK-a, o njegovih izgu-
bah, ki se zrcalijo v nepokritih 
skladih in obveznostih do druž-
be, kar siromaši našo dolino. Če 
nam ta ogromni energetski ob-
jekt ne prinaša dobička, potem 
imamo vso pravico zahtevati od 
slovenske družbe, da si ohrani-
mo vsaj prostor bivanja in polja 
za pridelavo hrane. Dovolj polj 
in gozdov smo že žrtvovali za na-
predek, ki ga že nekaj časa ni. 

Naša dolina je tako na razpotju: 
ali prodajati energijo (premog in 
elektriko) po dirigiranih cenah 
brez vkalkulirane cene za reševa-
nje ekoloških problemov in tako 
nadaljevati s siromašenjem obči-
ne ali pa odločneje zahtevati 
sprotno reševanje ekoloških ran 
in ohranjanje sredstev za preži-
vetje (polja, gozd, zdravje). Kako 
se bomo pripravili na tržno go-
spodar jenje? Ali nam po seda-
njih izkušnjah nerentabilnosti 
grozi propad? Ob uveljavitvi trž-
nega gospodarstva ne bomo mo-
gli več pričakovati pomoči od 
slovenske družbe, prepuščeni bo-
mo sami sebi. 

Ali smo res tako slabi gospo-
darji, da si bomo uničili polja in 
gozdove, ta stalno obnavljajoči 
se vir dohodka za sredstva, ki jih 
bomo izčrpali v 30 letih? Ali smo 
res tako sebična generacija star-
šev, ki za svoje trenutno udobje 
uničuje življenjski prostor svojim 
otrokom? Tisočletje polj in goz-
dov za 30 let premoga? 

Šaleško ekološko društvo. 

Naša 
beseda 
1989 

Razpis za Našo besedo 1989, 
prireditev, kjer lahko mladi po-
kažejo svoje kulturno umetniške 
dosežke, je končan. Prijavilo se 
je šest mladinskih skupin, ki bo-
do sodelovale na letošnji priredi-
tvi. 

Mladi so letos pripravili pred-
vsem igrice, ena skupina pa bo 
pripravila razstavo likovnih del. 

Po lanskoletnem zelo slabem so-
delovanju mladinskih skupin, 
prijavili sta se dve, je letošnjih 
šest skupin majhen napredek, 
vendar namen prireditve še ni v 
celoti izpolnjen. 

Prireditev Naša beseda naj bi 
namreč združevala mlade kultur-
nike z osnovnih in srednjih šol, 
iz delovnih organizacij in krajev-
nih skupnosti. Organizatorji po-
grešajo predvsem mlade kultur-
nike iz delovnih organizacij. Ob-
činske prireditve letos ne bo v 
takšni obliki, kot je bila nekoč, 
ampak bo komisija ocenjevala 
mlade kulturnike na premierah 
ali ponovitvah kar v njihovih sre-
dinah. Tako bodo izbrali tudi 
skupine, ki se bodo udeležile re-
gijske prireditve Naša beseda 
1989, ki bo letos v Titovem Vele-
nju. 

Razpis je uradno res končan, 
vendar pa Zveza kulturnih orga-
nizacij Velenje še vedno vabi 
mlade, ki bi želeli pokazati in se 
predstaviti občinstvu s svojimi 
stvaritvami, da sodelujejo na pri-
reditvi Naša beseda 1989. 

Matjaž Černovšek 

Enologinja svetuje 

Renski rizling 
Rhenish Rie-

sling, Rhein ri-
esling, Riesling 
blanc, Riesling 
renano bian-
co . . . je ena iz-
med najstarej-
ših belih vin-
skih sort. Nje-
gova domovina 
je Nemčija, to-
čneje kraji Po-
renja. Razširjen 
je v severnih vi-

nogradniških 
področjih. Trs 
je zmerne rasti, 
les je tanek, 

svetlo rjav in ima drobne črne 
pikice. Členki so gosti in ploš-
čato stisnjeni. Cvet je dvospo-
len, list je nekoliko manjši, 
okrogel, debel, hrapav z globo-
kimi sinusi, zgornji del je sivo-
zelen, spodnji del pa belo vol-
nen. Listni zobci so široki in 
veliki. Grozd je majhen, gost, 
vejnat in različnih oblik. 

Grozdni in jagodni pecelj sta 
kratka. Jagoda je drobna, okro-
gla, svetlorumena, črno pikča-
sta, deluje prozorno, na sončni 
strani je rahlo rjavkasta in belo 
naprašena. Jagodna kožica je 
tanka, meso gosto, sočno in 
sortno aromatično. Renski ri-
zling zori pozno, zato moramo 
izbrati primerno podlago in le-
go. Za naše razmere bi ustreza-
la S 0 4 podlaga na kateri groz-
dje dozoreva nekoliko prej kot 
na ostalih podlagah. 

Rodi nekoliko manj kot laški 
rizling. Režemo ga na dolgo. 

Ustreza mu vsaka vzgojna obli-
ka severnih vinogradniških ob-
močij. V južnih krajih popolno-
ma izgubi sortne značilnosti. V 
severnih proizvodnih območjih 

podravskega vinorodnega rajo-
ria daje renski rizling kakovo-
stno vino s fino, elegantno, sve-
žo in enkratno aromo. Kako-
vost vina ni v visokem alkoho-
lu, amp^k v prijetni sveži in 
kljub temu harmonično vklju-
čeni kislini in bogati vendar di-
skretni aromi. Vina te sorte so 
primerna za arhiviranje. 

Danes iWiamo že nekaj klon-
skih selekcij renskega rizlinga, 
s katerimi dosegamo boljšo 
rodnost, odpornost na nizke 
temperature, zimske in spomla-
danske (renski rizling je ena 
najodpornejših sort na nizke 
temperature) pa tudi na spo-
mladanske, — ker pozno odže-
ne. Selekcioniran je tudi na od-
pornost bolezni, predvsem na 
peronosporo. Rezultati nekaj-
letnih raziskav so pokazali po-
zitivne lastnosti, ki nam v bo-
doče obetajo manj škropljenja. 

Renski rizling je v svetu 
znan kot najkvalitetnejša sorta 
in sodi v samo špico kakovosti 
vin, zato je povsod iskano in či-
slano vino. 

Veronika Krumpačnik, dipl. 
ing. agr. 

KS Lokovica 

Neumorni člani DPM 
S tako veliko skrbjo za kori-

s tno preživljanje prostega časa 
najmlajših krajanov kot se lahko 
pohvali jo članice društva prijate-
ljev mladine iz Lokovice, se lah-
ko le malokje v naši dolini. 

Tako so zanje med letošnjimi 
zimskimi počitnicami pripravile 
plavanje v Topolšici. Udeležilo 
se ga je okrog 25 otrok tega kra-
ja. Med njimi tudi 12 neplaval-

cev, ki so jim nekatere članice 
društva in njihov učitelj plavanja 
Andrej Jurič namenili še poseb-
no pozornost. Po tednu dni vad-
be jih v skupino neplavalcev ne 
bi smeli več uvrstiti. Da so se 
imeli vsi skupaj teden dni poči-
tnic resnično lepo, je prispeval 
svoj delež tudi Izletnik, saj jim je 
omogočil nakup vozovnic po po-
lovični ceni. 

V sodelovanju z ostalimi družbenopolitičnimi or-
ganizacijami v kraju pa bodo pripravile resnično ve-
stne članice društva prijateljev mladine iz Lukovice 
tudi rekreacijo za vse krajane. Ta bo v domu kraja-
nov vsak petek od 19. do 21. ure. Enkrat na mesec 
pa bodo rekreativci lahko tudi kegljali. Če bo dovolj 
udeležencev, bodo pripravili še plavalne tečaje za 
odrasle, prav tako v Termah Topolšica. Vsi, ki bi se 
jih radi udeležili, se lahko prijavijo na rekreaciji, 
predsednici društva prijateljev mladine Lokovica 
Faniki Jurjevec ali vaditelju Andreju Juriču. 

Organizatorji vseh aktivnosti v krajevni skupnosti 
Lokovica upajo, da se ne bodo trudili zaman, in da 
bo na njih sodelovalo čimveč krajanov tega kraja. 

(tap) 

Srečali smo 
se po 
tridesetih 
letih 

Zadnjo soboto v januar ju , je 
bilo pred osnovno šolo Mihe 
Pintarja Toleda zelo živahno. 
Zbrali smo se učenci obeh osmih 
razredov, ki smo zaključili os-
novnošolsko izobraževanje v šol-
skem letu 1957/58. Bili smo prva 
generacija, ki je sklenila šolanje 
na tej novi šoli, po takratni šolski 
reformi smo bili tudi prvi osmo-
šolci (dotlej so namreč hodili v 
nižjo gimnazijo). 

Zbrali smo se polni navduše-
nja in pričakovanj. Pri pozdra-
vl janju in prepoznavanju smo 
morali marsikoga povprašati tu-
di za ime, ki nam je ušlo iz spo-
mina. Ugotovili smo, da nas je 
večina le ostala v rodnem kraju, 
nekateri pa so odšli tudi po Ju-
goslaviji, pa tudi na tuje, celo v 
Kanado , od koder nas je sošolec 
pozdravil kar po telefonu, saj na 
s rečanje ni mogel priti. 

Po pozdravljanju nas je povabil sedanji 
ravnatelj Tone Skok v prostore šole, kjer 
nam je med drugim prebral kroniko šole 
za šolsko leto, v katerem smo mi zaključi-
li šolanje. 

Veseli smo bili, da se je našemu vabilu 
odzvala tudi večina naših učiteljev, med 
drugim naši razredniki Edo Učajnšek, 
Roza Kugonič, Angela Vutkovič. 

Po obveznem slikanju (tako kot ob slo-
vesu pred 30. leti), smo se skušali v razre-

du posesti vsak na svoje mesto, pa ni bilo 
lahko. 

Srečanje smo sklenili v Vili široko, kjer 
smo do zgodnjih jutranjih ur obujali spo-
min na naša osnovnošolska leta. Ko pa 
smo kasneje urejali vtise s tega srečanja, 
smo spoznali, da se še nismo pogovorili 
vsega. Upam, da bomo to storili na na-
slednjem, 35-letnem srečanju. 

Stavka Mijoč 

Nagradna križanka »Naši pisatelji« (9) 
Rešitev nagradne križanke »NAŠI PISATELJI 9« pošljite do ponedeljka, 13. februarja 
na naslov: Uredništvo Našega časa, 63320 Titovo Velenje, Foitova 10 s pripisom: Na-
gradna križanka — »Naši pisatelji 9«. Med reševalce bomo z žrebom razdelili tri na-
grade in sicer: 1. nagrada 7.500 din, druga in tretja nagrada pa 5.000 din. 

Pravilna rešitev nagradne križanke »NAŠI PISATELJI 8«: 
stanar, Toledo, vrtnar, Ato, Ma, France, PEN, avla, storno, Ela, Tone, stator, našitek, 
bager, telop, Oleron, repa, sirena, mer, at, Niš, Meri, Nep, Jimenez, etil acetat, Care, 
elita 

Nagrajenci: 
1. nagrada 7.500 din: Marjana Hojan, Kersnikova 17/20, 63320 Titovo Velenje 
2. nagrada 5.000 din: Jerica Pesjak, Prežihova 4, 62390 Ravne na Koroškem 
3. nagrada 5.000 din: Jožica Pirnat, Uriskova 32, 63320 Titovo Velenje 
Nagrajencem čestitamo! 
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Pestra in raznolika dejavnost v prostorih 
Mayerjeve vile 

(!lani Društva šaleških likov-
nikov pridno izpopolnjujejo svo-
je znanje, ki si ga nabirajo že vr-
sto let tudi s pomočjo izobraže-
vanja, ki ga organizira društvo. 

Ob četrtkih popoldan jih aka-
demski slikar Igor Kregar uči ri-
sanja ženskega akta po živem 
modelu, pod vodstvom akadem-
skega kiparja Cirila Cesarja ne-
kateri člani vsak petek popoldan 
marljivo kiparijo, sobotni popol-
dnevi pa so rezervirani za udele-
žence tečaja risanja, ki ga vodi 
akademski slikar Lojze Zavolo-
všek. Društvo šaleških likovni-
kov vabi še k VPISOVANJU V 
ZAČETNO SLIKARSKO ŠO-
LO! 

— Tečaj bo vodil akademski 
slikar Igor Kregar, trajal pa bo 
deset tednov (predvidoma vsak to-
rek po 3 ure). 

— Interesente bodo vpisovali 
ta in prihodnji četrtek, torej 9. in 
16. februarja od 16. do 18. ure v 
društvenih prostorih — Kajuhova 
10 (Mayerjeva vila) v Šoštanju. 

— Šolnino, ki znaša 50 tisoč 
dinarjev, bo treba poravnati ob 
vpisu. 

— Število udeležencev je ome-
jeno, zato si društvo pridržuje 
pravico odločati o udeležbi. 

Za sklep pa povejmo še nekaj 
besed o keramični delavnici, ki 
jo je v Šoštanju organizirala Zve-
za kulturnih organizacij Sloveni-
je-

Potekala je od 30. januarja do 
5. februarja v kletnih prostorih 
osnovne šole Biba Ročk v Šošta-
nju. Prostor, kjer stojijo lončar-
ska vretena — osnovna šola ga je 
že pred časom »posodila« čla-
nom DŠL, je društvo za teden 
dni dalo na razpolago udeležen-
cem keramične delavnice. 

Od ponedeljka do nedelje so 
dekleta in fanta — prišli so iz ra-
zličnih krajev Slovenije, skoraj 
deset ur dnevno neutrudno po-
ganjali lončarska vretena. Pod 
budnimi očmi in ob strokovnih 
nasvetih mentorice te delavnice 
Dubravke Urban so nastajale 
pravcate male umetnine. 

In zadovoljni so bili vsi. Tudi 
Dubravka. Po njenih besedah so-
deč so bili interes, zagnanost in 
entuziazem vseh udeležencev 
skoraj neverjetni. Nobena nalo-
ga zanje ni bila tako težka, da bi 
ji ne bili kos — vsi so bili izred-
no vztrajni. 

Tudi na naključnega opazoval-
ca so naredile marljive roke, ko 
si neutrudno gnetle, oblikovale, 
popravljale, močan vtis. Močan 
vtis pa je nanj naredila tudi Du-
brovka Urban. 

Dubrovka je svobodna ume-
tnica-keramičarka in je svoje iz-
delke razstavljala že velikokrat 
— štirikrat je imela samostojne 
razstave, večkrat pa je sodelova-
la tudi na bienalih ali tienalih. Je 
prva, ki je v slovenski prostor 
vpeljala tečaje keramike in glede 
na to, da je bila keramična delav-
nica v Šoštanju pravzaprav pio-
nirski poizkus, je po njenih bese-
dah dobro uspela. 

In če kar ni našla dovolj lepih 
in pohvalnih besed za udeležen-
ce tečaja, pa ni povedala nič le-
pega in pohvalnega o odnosu, ki 
ga ima družba do keramike. Du-
bravka pravi, da je keramika kot 
ena izmed panog umetnosti zelo 
zapostavljena in da prevladuje 
celo nespoštljiv odnos do tega 
področja umetnosti. 

In glede na trditve, da je to 
najstarejša umetnost človeštva, 
je sramota in absurd da se o njej 
ve tako malo. 

Tatjana Hudomalj 

Iz muzeja Velenje 

Zgodilo 
se je • • • 

9. februarja 

Leta 1952 
V Savinjskem vestniku iz leta 1952, številka 6, lahko na pr-

vi strani preberemo dopis iz Šoštanja. V njej pravi vestičkar, da 
so na gradbišču TEŠ-a rano začeli z gradnjo. Zdaj že gradijo 
stanovanja za delavce, v marcu pa bodo začeli že z deli na ter-
moelektrarni. Okrajno gradbeno podjetje čaka velika naloga 
— zgraditi 24 stanovanj. Poleg teh štiriindvajsetih za delavce, 
pa bodo morali zgraditi še 12 stanovanj za tiste, ki so zgubili 
streho zaradi gradnje TEŠ. 

Leta 1960 
V Delu, ki je izšlo na današnji dan pred 29 leti najdemo 

kar dve vestički iz naše doline.Prva je iz Velenja in pravi: 
Te dni se bo v Velenju začel traktorski tečaj, ki ga bodo 

obiskovali mladi zadružniki iz Velenja, Šoštanja, Šmartnega 
ob Paki. Tečaj bo trajal predvidoma mesec in pol. 

Druga vest pa je iz Šoštanja: 
V šoštanjski občini so v teku volitve v vodstva sindikalnih 

podružnic. Osem podružnic je že imelo občne zbore. 

Leta 1968 
V burnem letu 1968 lahko iz Šaleške doline na današnji 

dan najdemo v Večeru kar tri prispevke, ki vsak po svoje odsli-
kujejo življenje v dolini: 

Prva vest pravi: V občini Velenje je nad 700 časnikov in 
podčasnikov. Te dni so imele njihove osnovne organizacije let-
ne občne zbore. Predvsem so grajali slabo udeležbo članstva 
na lanskih predavanjih. Zato so sklenili, da bodo letošnja pre-
davanja strnili v čas dveh mesecev. Večjo pozornost bodo po-
svetili tudi civilni zaščiti. 

Druga novica je bolj kulturno naravnana: 
Z obiskom Talijinega hrama v Velenju smo lahko v tej se-

zoni zelo zadovoljni. Razveseljivo je, da ga obiskuje vse več 
mladih ljudi. Zadnji gostovanji celjskega Ljudskega gledališča 
in večer opernih arij so napolnili dvorano s 400 obiskovalci. 
Abonentov je skoraj 300 — 21. februarja bodo celjski gledališ-
čniki uprizorili Sofoklovo dramo Kralj Oidip. 

Zadnji prispevek pa je posvečen spominu na Franceta 
Prešerna: V vseh večjih krajih velenjske občine in v vseh šolah 
praznujejo te dni Prešernov dan. Gimnazija in rudarski šolski 
center velenje sta počastila spomin na Prešerna z recitalom 
njegovih pesmi. V Šoštanju so v počastitev praznika odprli raz-
stavo slikarja Janeza Mežana iz Ptuja. Ob tej priložnosti so iz-
vedli kratek kulturni spored. Razstava je v Napotnikovi galeri-
ji v Šoštanju. 

Ob iskanju in zbiranju podatkov za današnjo rubriko Zgo-
dilo se je sem bil presenečen, kako malo in kako pozno se po-
javijo novice, ki bi bile kulturno obarvane. Ker ne verjamemo, 
da se ni nič kulturnega ali »kulturnega« dogajalo v dolini, lah-
ko zgolj domnevamo, da so bili ljudje, ki so kreirali kulturni 
utrip v občini premalo prodorni. In čeprav je skromnost lepa 
čednost se neprodornost v slovenskem prostoru zgolj in samo 
maščuje. Samokritično pa moramo na koncu ugotoviti, da tudi 
danes zastonj iščemo v slovenskem časopisju daljši prispevek, 
ki bi predstavil bogato kulturno dogajanje V Šaleški dolini da-
nes. 

Pripravil: Tone Ravnikar 

Dvignjeni zastor 115 Fl 
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TA SPET CELO LETO IMELI MIR ! 

Podprli hotenja godbenikov 
Znano je, da bi se rudarska 

godba Velenje tudi letos rada 
udeležila svetovnega prvenstva 
amaterskih pihalnih orkestrov v 
Kerkradu na Nizozemskem, ki 
bo julija letos. K takšnemu kora-
ku je velenjske godbenike spod-
budilo dejstvo, da so se že leta 
1978 in 1981 udeležili takšnega 
svetovnega prvenstva in obakrat 
dosegli prvo mesto ter osvojili 
zlato plaketo. Drugi pomembni 
razlog, ki je precej vplival na ho-
tenja, pa je 70-letnica obstoja in 
delovanja godbe. 

Žal, takšno sodelovanje pote-
gne za sabo precej stroškov. Ko 
so o pobudi članov rudarske 
godbe in o slednjih na petkovi 
seji razpravljali člani komiteja za 
družbene dejavnosti, so hotenja 

godbenikov v celoti podprli. Me-
nili so, da je trdno delo in s tem 
dovolj kakovosti snovanja na do-
ločenem kultumer^ področju tre-
ba nagraditi. Kljub omejitvam 
programov, ki predstavljajo dvig 
kakovosti in dosego nadpopre-
čnih rezultatov, ne smemo rezati, 
ampak podpreti prizadevanja. 
Zato mora sodelovanje Rudar-
ske godbe na svetovnem prven-
stvu amaterskih pihalnih orke-
strov na Nizozemskem uvrstiti v 
svoj letni program občinska kul-
turna skupnost. Med sklepe ob 
obravnavi tega vprašanja pa so 
člani komiteja za družbene de-
javnosti zapisali tudi apel repu-
bliški kulturni skupnosti Sloveni-
je za izboljšanje sodelovanja tudi 
z amaterskimi skupinami. (tap) 

Razstava Ive Subica 
Včeraj ob 13. uri so v prostorih poslovne stavbe Gorenje sozd ot-

vorili razstavo del Ive Šubica. Razstava bo odprta do 10. marca. 

Didaktična zbirka: 
slika na papirju 

V galeriji Kulturnega centra Ivan Napotnik Titovo Velenje bo do 
15. 2. 1989 še na ogled razstava, ki jo je pripravilo Društvo likovnih 
umetnikov Ljubljane. Razstavljena dela so last Dolenjskega muzeja 
Novo mesto in Kulturne skupnosti Ribnica. Razstavo je postavila in 
komentirala Alenka Gerlovič, akademska slikarka. Priporočamo jo za 
ogled vsem stopnjam osnovne in še posebej srednje šole. Razstava je 
opremljena s komentarji in opisi likovnih tehnik in zato razumljiva 
vsakemu gledalcu. 

Sodelujejo slovenski umetniki, ki v razvoju sodobne likovne 
umetnosti pomenijo nepogrešljiv vezni člen: Emerik Bernard, Milena 
Braniselj, Jože Ciuha, Zoran Didek, Ančka Gošnik-Godec, Boris Ko-
be, Vladimir Lamut, Lojze Logar, Miha Maleš, France Mihelič, Lud-
vik Pandur, Štefan Planine, Veno Pilon, Milan Rijavec, France Slana, 
Gabrijel Stupica, Klavdij Tutta, Ivan Seljak-Čopič, Kamila Volčan-
šek, France Vozel in Žarko Vrezec. 

Znani umetniki v Gorenju 
V Gorenju v Titovem Velenju so v počastitev slovenskega kultur-

nega praznika v sredo, 8. februarja odprli razstavo del akademskega 
slikarja Iveta Šubica. 

»Doslednost in hkratna protislovnost v najbolj žlahtnem pome-
nu besede sta posebni značilnosti umetnika Iveta Subica, slikarja in 
grafika, tvorca mozaikov in fresk ter umetnika, ki si je s prijazno ge-
sto, polno humorja in prizanesljivosti privoščil tudi svojevrsten ek-
skurz v kmečko umetnost. 

Listanje po Šubičevih grafičnih listih in ogledovanje njegovih 
slik, ki so nastale od partizanskih dni do danes, je umetniški praznik 
in dvogovor s čutečim in občutljivim pripovedovalcem, ki natanko ve, 
kako je treba stvar zaokrožiti,« je v katalogu ob razstavi med drugim 
zapisal dr. Ivan Sedej. 

S to razstavo, ki bo odprta v poslovni stavbi Gorenja ob torkih in 
petkih od 8. do 19. ure vse to 10. marca, v Gorenju začenjajo poseben 
razstavni ciklus Znani umetniki v Gorenju. Tako bodo do konca leta 
v Gorenju tudi ta2Stave del'Božidarja Jakca, Gabrijela Stupica in Ja-
neza Bernika, pripravljajo pa tudi brošuro, v kateri bo poleg prizna-
nih umetnikov predstavljeno tudi Gorenje kot poslovni sistem, v kate-
rem ima pomembno mesto tudi kultura. 

B. G. 

Sistem 
je počil 
V tej hiši dosti piha, 
ker niso za! ima ne špranje. 

(Toma: Šalamun) 
Kratka analiza kulturno 

umetniškega dogajanja v Šošta-
nju bi gotovo pokazala zanimi-
ve premike. Tokrat ne bi mogel 
uporabiti znanega Murphyje-
vega zakona, ki pravi, da se 
stvari prepuščene same sebi, 
vedno poslabšajo. Pa kaj govo-
rim!? Šoštanj je vendar mesto, 
ne »stvar«. Mesto so ljudje! 

In kje so premiki? V šoštanj-
skem hramu kulture se ne do-
gaja nič pretresljivega. Če bo-
do Šoštanjčani čakali, da bodo 
drugi vodili k njim zanimive 
goste, bo dvorana še naprej mr-
zla. Radiatorje lahko prestavi-
jo, kot je pred kratkim predla-
gal Viktor Kojc, a bolj bi za 
prepotrebno toplino v dvorani 
rabili človeka, kot je Veras. To-
da takšni ne padajo z neba kot 
suhe hruške. Treba jim je kaj 
ponuditi. Stanovanje, služ-
b o , . . . Mrtvilu v veliki meri 
botruje nerodno organizirana 
Svoboda, ki je v svojo malho 
spravila vse dejavnosti in izgle-
da kot nekakšna miniaturna 
ZKO. Med temnejše lise šo-
štanjske kulture bi tokrat uvr-
stil še izpostavo glasbene šole, 
ki domuje v bivšem Domu sin-
dikatov. Za razliko od Doma 
kulture pa ta hiša kar vrvi od 
dogajanja. Množica otrok tod 
širi svojo glasbeno izobrazbo, 
le notranjost ponuja zelo žalo-
sten videz. Za takšne »malen-
kosti« vedno zmanjka denarja. 
Resnejše obnove pa ti prostori 
itak niso doživeli najmanj dvaj-
set let. Ko takole razmišljam, 
se mi zdi čudno, da se eden ali 
dva koncerta letno ne organizi-
rata v Domu kulture. Morda bi 
v začetku bila dvorana res ubi-
jalsko prazna, a poskusiti ni 
greh. 

A vse ni tako črno. Že v uvo-
du sem namignil, da je videti 
znake, ki kažejo na bolje. V mi-
slih imam življenje v Mayerjevi 
vili, obnovljeno knjižnico v 
bivši pošti in Zoom klub, ki je 
v resnici samo gostilna, katere 
lastnik se bolj zanima za umet-
nost, kot za mali nogomet. V 
obdobju, ko na vse pretege ja-
mramo, da praktično ni nobe-
nega denarja za ničesar več, je 
samo izplavalo tisto, kar anali-
tiki obstoječega sistema pro-
gnozirajo kot eno močnejših 

Piše: 

Peter 
Rezman 

transfuzij. Iniciative posamez-
nikov in privatna sredstva! Pre-
pričan sem, da Slovencev ni 
mogoče pripraviti ^še k enemu 
kulturnemu molku. 

Tudi če bo sedanji sisarski 
sistem povsem odpovedal, bo 
umetnost prišla do ljudi. Jaz 
sem prepričan, da po znanem 
pregovoru: bolj nas jahajo, več 
nas je. 

Vrnimo se malo k Mayerjevi 
vili in Zoom klubu. Verjetno je 
zgolj naključje, da sta soseda 
čez cesto. Zoom klub je priva-
tni, medtem ko Mayerjeva vila 
plava v malo bolj meglenih 
pravno formalnih sferah, a nič 
zato. Če ne bi bili posamezniki 
zainteresirani, potem bi vila bi-
la še en razpadajoč spomenik 
človeški ne-umnosti. V umetni-
ški usmerjenosti in vsebini se 
vila in klub zelo razlikujeta. V 
vili je »masovna« produkcija 
likovnih ljubiteljev, ki večidel 
izhajajo iz REK-a. Zoomu daje 
odločilni utrip ustvarjalnost 
Robija Klančnika, ki v marsi-
čem orje kulturno ledino Šale-
ške doline. Ta dva objekta s 
svojo različno vsebino izjemno 
dopolnjujeta kulturni vsakdan 
Šoštanja. Ob različnem kon-
ceptu ter različnem pristopu do 
umetnosti in njenih »porabni-
kov« imata vila in klub eno 
skupno točko. Finančno nista 
odvisna od sredstev, ki jih dru-
žba zbira za kulturne namene. 
S svojim obstojem pa nakazu-
jeta smer iz na videz nepre-
mostljivih težav v katerih se na-
haja kultura. 

Pri nas si še nismo prišli gor, 
da ljudi ne priviačijo samo 
atraktivne športne prireditve. V 
belem svetu pa z reklamo ne ti-
ščijo samo v športne arene, am-
pak si dober glas in spoštova-
nje kujejo tudi v kulturno-ume-
tniških hramih. Mayerjeva vila 
živi! V Šoštanju pa se naslednji 
objekt kar sam ponuja! Naj ta 
izziv zveni kot utopija pa ven-
dar. Če bi REK »najel« Kul-
turni dom v Šoštanju, bi poleg 
dobrega glasu imel še prakti-
čne koristi zase. Lahko bi, na 
primer, zaposlil kakšnih dvaj-
set delovnih invalidov, ki jih 
bolj zanima kultura, kot šiva-
nje rokavic ali paša ovac. 

=0" 
PeTI Ure j a : 
R O K O P I S I Ivo Stropnik 

m . . 

1 9 7 7 - 1 9 8 8 
Časop i sna an to logi ja šaleških pesnikov 

Ivo S. Stropnik 

PEPELKA 
Pepelka, o ti hči divjine, 
sanja, da je ljubljena na tleh. 
Čisto nesrečna se zbuja, * 
v rokah drži potni list. 

Princ, se z ostrim nožem brije, 
nož ji pokloni, vizum ji poljubi. 
Pepelka hodi po rdečem gaju rož, 
v prvo zemljo, ki jo vidi, 
zasadi svoj nož. 

Č A S O P I S N A A N T O L O G I J A šaleških pesnikov, je 
sklenjena. Nekaj povsem »anonimnih« avtorjev, ki so si objavo zaslu-
žili, je antologija predstavila prvič, druge morda spet preskromno in 
površno (brez datacije nastanka npr.!); veliko je pripomogla k zbira-
nju gradiva za knjižno antologijo šaleške lirike, ki se pripravlja. Lite-
rarni dejavnosti smo — roko na srce — do danes kazali premalo po-
zornosti. — Premalo, če znamo sprejeti dejstva —, da lirika šaleških 
pesnikov, ki se je (po Kajuhu) z generacijo 'hotenjevcev' zgolj obliko-
vala, danes že predstavlja živ organizem in se je kot zaključena celota 
že zapisala s svojo lirično danostjo (za Kajuhom) —; premalo, če smo 
tovrstni zanos v našem kulturnem prostoru — to štajersko udorino 
pod Paškim Kozjakom — krepili zgolj s Kajuhovimi reprinti; pozabi-
li vsaj spregovoriti o Puščavnikovih verzih V. Podstanška —; prema-
lo, če smo zgolj zaradi daljših poročil — dejavnostnih realizacij vse 
šaleško združevali v velenjsko, v obratni smeri pa celotni prostor 
premnogokrat, kakor tudi v tem primeru, neodpustno zaobšli, čeprav 
je še kako šlo za trikrat našo zaznamovanost. (A o institucionalni ter-
minologiji na drugem mestu.) 

• »S temi besedami je todi najbolje utemeljena zamisel za antologij-
slio'predstavitev, nekakšeri »cvetober« šaleške lirike, živa panorama 
verzifikatorstva petih, morda desetih pesfiikoV, ki sem si jd.prav s 
predhodno, skromno časopisno antologijo, naložil v veselje-in breme. 

In takrat bodo peti rokopisi znova spregovorili. Ivo Stropnik 
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V soboto nadal jevanje prvenstva 

Niso bili za izstop 
Velenjske rokometašice bodo nada-

ljevale spomladanski del prvenstva, 
čeprav je še prejšnji teden vse kazalo, 
da ne bo tako. V petek je bila izredna 
seja skupščine kluba, na kateri so čla-
ni izvršnega odbora zaradi hudih fi-
nančnih težav predlagali prenehanje 
igranja v drugi ligi in s tem izstop iz 
nje. Za lak korak so se hoteli odločiti, 
ker niso videli pokritja za svoj delo-
vni program v letošnjem letu. Tega so 
ovrednotili na nekaj več kot 360 mili-
jonov dinarjev, pri čemer naj bi od 
glavnega pokrovitelja Gorenja dobili 
210 milijonov dinarjev. Iz Gorenja pa 
so jim sporočili, da bodo lahko finan-
cirali njihov program le v višini lan-
skoletnih sredstev. To bi pomenilo, 
da bi ŽRK dobil le 50 milijonov di-
narjev od pokrovitelja, kar pomeni, 
da z lastno dejavnost jo in denarjem 

od ZTKO še zdaleč ne bi bilo dovolj 
denarja . Edino rešitev so videli v iz-
stopu iz lige. nadaljevali pa bi ostalo 
dejavnost. 

Po razpravi, v kateri so sodelovali 
predstavniki občinske konference 
SZDL, obeh telesnokulturnih organi-
zacij in občinskega komiteja in seve-
da predstavniki kluba, so sklenili, da 
izredne seje ne bodo končali, ampak 
jo bodo nadaljevali konec meseca. 
Navedeni odgovorni predstavniki so 
namreč menili, da gre v tem primeru 
za vpiasanje o katerem mora reči svo-
je tudi širša družbenopolit ična skup-
nost. Pri tem seveda tudi niso mogli 
mimo dejstva, da sodi ŽRK Velenje 
med najučinkovitejše in najbolj orga-
nizirane klube v občini, da se s svojo 
dejavnostjo uvršča na drugo mesto v 
Sloveniji (pred njim je le ljubljanska 

Velenje: Ugled 
V prvem spomladanskem srečanju se bodo rokome-
tašice Velenja v soboto v Rdeči dvorani sestale z 
igralkami iz Temerina. Tekmo bodo začele ob 19. 
uri. 

Belinka Olimpija) in še posebej, da je 
to klub, ki bolj kot katerikoli vključu-
je dekleta, in da bi bila to za našo ob-
čino kot je dejal eden od razpra-
vljalcev prava sramota, če bi morali 
izstopiti iz lige. Prav zato bo vodstvo 
kluba na pobudo in gotovo tudi ob 
podpori omenjenih predstavnikov, 
skušalo do konca tega meseca ven-
darle rešiti klub te velike finančne za-
gate, predvsem z dogovori pri pokro-
vitelju. Do takrat pa naj članska eki-
pa normalno nadaljuje prvenstvo. 

Ljubitelji rokometa seveda upajo in 
pričakujejo, da jim bo to uspelo, če-
prav se morda poraja vprašanje, ali se 
ni bilo mogoče tako zavzeto lotiti re-
ševanja te finančne zagate nekoliko 
prej. Kaj bo, če ne bodo uspeli? No, 
upajmo, da bodo. Vsekakor pa ta reši-
tev ne sme biti kratkoročna, ampak 
dolgoročna. 

Na izredni seji skupščine so tudi 
sklenili, da bodo znova odločno zah-
tevali od ustreznih organov, da čim-
prej spremenijo sedanji zelo dragi si-
stem tekmovanja. 

(vos) 

Planinske novice 
V petek, 27. januar ja , so pri-

pravili planinci planinski večer, 
na katerem so obujali spomine 
na prehojene poti od začetka de-
lovanja društva. Pogovorili so se 
tudi o že izvedenih akcijah v le-
tošnjem letu — partizanski po-
hod Rogla — Osankarica, uspe-
šna organizacija 13. planinskega 
plesa, ki se ga je udeležilo blizu 
340 planincev, o izletu na Goro 
oljko, ki se ga je udeležilo 50 po-
hodnikov ter o izletih, ki jih na-
črtujejo že 5., 11. in 12. februar-
ja. 

V pogovorih so se dotaknili tu-
di Šaleške planinske poti in poti 
XIV. diivizije na našem območju. 
Kljub temu, da skupina redno 
skrbi 2za markacije ob poti, se 
včasih v zelo kratkem času zgodi-
jo spremembe, ki planince zme-
dejo, rec imo gradnja novih cest, 
sečnja lesa. Po planinski poti ho-

dijo namreč tudi tisti, ki terena 
ne poznajo in so jim v orientaci-
jo samo markacije. Morda ne bo 
odveč, če planinci apeliramo na 
lastnike gozdov, da ne podirajo 
ravno markiranega drevja, če se-
veda to ni nujno. 

Po novem letu je bila obno-
vljena ŠPP od Jakoba do gradu v 
Titovem Velenju in odsek od ko-
če na Paškem Kozjaku do Jurka 
ter Štirinajste od Jurka čez Viso-
ko do koče, vse udarniško. 

Mnogi so šaleško planinsko pot 
prehodili v tej zimi, pogoji za hojo so 
bili odlični. Zal pa ob tem ugotavlja-
mo, da z naravo ravnamo neusmilje-
no, ob poti so mnoga črna odlagališča 
— štedilniki, hladilniki, avtomobili in 
druga stara šara. Bodimo pošteni, ne 
bor imo se le za čist zrak in vodo ter 
čisto okolje v naseljih! Naredimo kaj, 
da ne bo v vsaki dolini odlagališče 
vsega mogočega. 

V planinski pisarni, ki je odprta 

Jamarske novice 
Člani Šaleškega jamarskega 

kluba Topolšica so izkoristili le-
tošnje sušne zimske dni tako, da 
so obiskali dve večji slovenski 
vodni kraški jami, ki sta sicer ob 
višjem vodostaju težje prehodni. 

Skupina devetih jamarjev je 
28. 1. obiskala Križno jamo pri 
Ložu, sicer eno naših najlepših 
podzemnih jam. Njeno posebno 
doživetje je vožnja s čolnom po 
številnih podzemnih jezerih pri-
bližno 7000 m daleč v notranjost 
Križne gore, po kateri nosi jama 
tudi ime. Naša ekipa je v jami 
prodrla do velike dvorane, ime-
novane Kristalna gora, pred tem 
pa je morala premagati v čolnih 
dobrih 6000 m dolgo vodno pot. 

Naslednji dan, tj. 29. 1. pa je 
druga skupina Topolških jamar-

jev, pretežno mlajših članov-pri-
pravnikov, obiskala eno najdalj-
ših podzemnih jam na Štajer-
skem, to je 1000 m dolgo Tajno 
jamo pri Andražu (Polzela). Ek-
skurzija je bila namenjena pred-
vsem preverjanju usposobljeno-
sti pripravnikov obvladovanja 
raznih preprek, ki jih v Tajni ja-
mi ne manjka, drugi namen obi-
ska pa je bil seveda tudi ogled ja-
me. Mladi jamarji so preizkušnjo 
dobro prestali in s tem dokazali, 
da so pripravljeni na zahtevnejše 
lekcije, kot je npr. učenje vrvne 
tehnike oziroma obvladovanje 
vertikalnih poti v jamah in po-
dobno. 

Slavko Hostnik 

Smučarski skoki 

Solidni 
v Planici 

Na sobotnem in nedeljskem 
državnem prvenstvu v Planici za 
člane so se solidno odrezali tudi 
velenjski skakalci. Na 90-metrski 
skakalnici sta bila Verdev in Go-
lob 20. in 21., na 120-metrski v 
nedeljo pa so bili Pušnik 17., 
Verdev 18. in Golob 22. 

Na tekmovanju za pokal 
Cockte za pionirje A v Mislinji je 
med 80 skakalci iz vse Slovenije 
Iršič osvojil tretje mesto, Špegelj 
in Kaligaro pa sta bila 12. in 15. 

J. O. 

Kegljanje 

Bodo letos 
le napredovali? 

Šoštanjski kegljači nadaljujejo 
z uspešnimi nastopi v medobčin-
ski ligi. Tudi po enajstem kolu še 
niso klonili, saj so kljub nekoliko 
slabši igri premagali drugo ekipo 
Hmezada iz Žalca s 4.974:4.867, 
torej z razliko 107 kegljev. Na le-
stvici vodijo z 22 točkami, štiri 
točke za njimi je Dobrna, šest pa 

Kovinar. Bodo letos vendarle os-
vojili prvo mesto in ne bodo 
ostali večno drugi? Možnosti so 
lepe, vendar jih čaka še nekaj 
težkih srečanj. Že danes, v četr-
tek, se bodo v Celju pomerili z 
ekipo Ingrada, sicer povratni-
kom iz 2. republiške lige, ki so jo 
v prvem srečanju premagali za 
devet kegljev. 

S Hmezadom II so igrali: Gla-
vič 843, Križovnik 840, S. Fidei 
833, Hasičič 829, Kramer 818 in 
L. Fidej 811. L. F. 

Strelski šport 

Denis Bola 
prva v Beogradu 

Na tekmovanju državnih re-
prezentantov v streljanju v Beo-
gradu se je zelo izkazala Denis 
Bola, ki je v streljanju z zračno 
pištolo prepričljivo zmagala v 
skupni konkurenci članic in mla-
dink. Prav tako odlična je bila na 
zveznem pozivnem turnirju, tudi' 
v Beogradu, na katerem je s pi-
štolo pri članicah osvojila drugo' 
mesto. 

Strelska zveza Murske Sobote 
je izvedla polfinalno tekmovanje 
dopisne republiške strelske lige v 
nacionalnem programu za žen-

ske. V zelo močni konkurenci so 
velenjske tekmovalke osvojile če-
trto mesto, nastopile pa so Maja 
Bandalo, Vlasta Petek in Urška 
Bandalo. S tem so si zagotovile 
nastop na sklepnem delu, ki bo 
prihodnjo soboto prav tako v 
Murski Soboti. E Ž. 

Mali nogomet 

KMN Titovo 
Velenje v 
republiškem finalu 

Igralci kluba malega nogome-
ta Velenje so se uvrstili v finalni 
del republiškega prvenstva, ki bo 
to nedeljo v Celju. Zmagali so 
namreč na regijskem prvenstvu v 
Žalcu, kjer so nastopile še ekipe 
Celja, Žalca, Slovenskih Konjic, 
Šmartnega ob Paki, Rogaške Sla-
tine, Hrastnika, Štor, Laškega in 
Vitanja. V polfinalu tega tekmo-
vanja so premagali drugo ekipo 
velenjskega Rudar ja s 4:1, v fina-
lu pa še Rudarjevo prvo ekipo 
kar s 7:1. 

Na sklepnem turnirju v Celju 
bodo najprej merili moči v sku-
pini skupaj s klubi malega nogo-
meta Vuko iz Ljubljane, Tuti 
Fruti iz Kopra in prvakom lige iz 
Murske Sobote. 

vsak torek in četrtek od 17. do 19. ure 
lahko plačate članarino, ki je letos 
10.000 din za člane, 5.000 din za mla-
dince in 3.000 din za pionirje. Pohiti-
te s plačilom članarine, ker bo po 31. 
maju višja. V pisarni lahko kupite tu-
di dnevnike naslednjih planinskih po-
ti in transverzal: Šaleške, Vinskogor-
ske. Savinjske, Zasavske, TV-kurirjev 
in vezistov. Slovenske. Dobite pa lah-
ko tudi nasvete za poti, ki jih načrtu-
jete. Planinci vas vabijo, da v zim-
skem času ne ždite doma, temveč da 
se odpravite na kakšen bližji hrib. Ta-
ko boste obdržali kondicijo in ohrani-
li zdravje. 

Zimski čas pa bodo planinci pope-
strili tudi s predavanji. Jutri, 10. fe-
bruarja , bo v skupščinski dvorani v 
Titovem Velenju predavala znana ve-
lenjska popotnica Ana Seher. Ob 
barvnih diapozitivih in originalni 
glasbi vas bo popeljala v Tibet in Ne-
pal. Za obiskovalce bo vstop prost, 
predavanje pa se bo pričelo ob 17. 
uri. 

Julijana Hočevar 

Prvo leto delovanja planinske sekcije Šentilj 
Planinske sekcije, ki delujejo v okviru matičnega Planinskega dru-

štva Titovo Velenje tudi v zimskem času ne mirujejo. Nekatere izmed 
njih se že pripravljajo na občni zbor, oziroma so ga že imele, kjer so pre-
gledale svoje dosedanje delo in ocenile kaj jim je uspelo narediti od ti-
stega kar so si zadale v svoj delovni načrt. 

Tudi šentiljski planinci zaklju-
ujemo prvo leto svojega obstoja 

oziroma delovanja. IJpravičeno 
se lahko s ponosom ozremo na 
prehojeno pot in si zaželimo, da 
bi tudi v naprej bili vsaj tako 
uspešni. Program katerega smo 
si zastavili ob ustanovitvi 26. 
marca lani smo v celoti uresniči-
li. Še več, krepko smo ga prese-
gli. Zelo smo zadovoljni, da nam 
je uspelo izdati svojo značko in 
to celo v reliefni izvedbi, kar je 
danes že prava redkost. Težko je 
dobiti ljudi, ki bi se lotili tega ne-
hvaležnega dela. Značko nam je 
izdelal priznani izdelovalec 
značk Boris Šketa iz Letuša, ki je 
obenem pokazal tudi veliko me-
ro posluha in razumevanja pri 
dogovarjanju. Srečno roko pa 
smo imeli tudi na področju izle-
tništva. Uspešno smo »spravili 
pod streho« vse izlete, ki smo jih 
planirali in organizirali še enega 
izven. To je b i l p o h o d na Triglav 
in je zelo dobro uspel. Izleta v 
»neznano« se je poleg planincev 
udeležilo tudi precej tistih kraja-
nov, ki niso včlanjeni v PS. Vsi 

so bili zadovoljni, kar je največje 
plačilo za tistega, ki je ta izlet vo-
dil in vzpodbuda, da se bo kdo 
od teh pridružil planincem. Med 
največje uspehe pa si štejejo iz-
vedbo nrvega planinskega plesa. 
Da je bilo res prijetno pove že 
podatek, da je dvorano v domu 
krajanov v Šentilju, kjer se je od-
vijal ples, zapustil zadnji gost, ko 
se je na vzhodu pokazal prvi son-
čni žarek. 

Šentiljski planinci smo veseli 
svojih uspehov, ki so sad trdega 
in resnega dela in pomoči mati-
čnega društva kot tudi razumeva-

nja in pomoči vseh krajanov in 
posameznikov. Te dni pa konču-
jemo urejanje svoje planinske so-
be oziroma pisarne. Katero delijo 
skupaj z mladinci in upamo, aa 
bo urejena tako, da jo bodo lah-
ko odprli vsakomur. Aktivni smo 
tudi na področju izletništva. Ker 

f>o planu še nimamo skupnih iz-
etov se v manjših skupinah po-

da jamo tudi na kondicijske po-
hode. Tako se je skupina vodni-
kov ob novoletnih praznikih 
povzpela na vrh Raduhe, ki je ra-
vno tisti dan kazala precej ostre 

vrhu segli v roke in si zaželeli 
srečno novo leto. 

Pozneje je eden od pohodni-
kov dejal, aa je bila to za njega 
najlepša čestitka, oziroma darilo. 
Druga skupina pa je prehodila 
pot okrog Vinske gore. Pohod so 
začeli ob sedmih in je trajal do 
četrte ure popoldne, zaključek so 
proslavili v gostilni Obirc. 

Precej velikih načrtov imamo 
tudi v tem letu in upamo, da nam 
jih bo uspelo uresničiti. Vneto se 
pripravljamo na praznovanje 
dneva žena, saj se zavedamo, da 
ne smemo razočarati tistih, kate-
rim je praznik namenjen, in onih 
kateri so nam prireditev zaupali. 
Posebno skrbno pa se pripravlja-
mo na praznovanje 40. obletnice 
delovanja matičnega društva. 
Šentiljski planinci upamo, da 
nam bo do takrat uspelo izpeljati 
svojo največjo nalogo, ki smo si 
jo zadali za to leto, ker pa je še v 
povojih o njej ne želimo govoriti. 

Kako prepeljati volka, kozo in zelje čez vodo v tem čolnu?! 
Bližajo se novi časi, tako pres-

neto zares, da bi katerega trenu-
tek droben zdaj, zdaj že lahko 
zagrabil in ga posvojil, češ tudi 
jaz sem novih časov gospodar. 

Vendar prav tu nas čaka 
ogromne dileme neprebavljiva 
kost, vsak izmed nas, požrešnih 
sinov služnih eni ideološki zmoti 
si predstavlja, da bo sam lastnik 
edine prave, svetleče se spre-
membe, prihodnosti. 

Vsak tak lastnik ideje ima dru-
gačno vizijo in dežel »Utopije 
prihodnosti« je toliko, kolikor je 
vasovalcev na stotisočglavem mi-
tingu. Saj veste, ovčke pa v tropu 
blejejo ubrano, nobena izmed 
njih ne bo pomislila izven potep-
tane ograde, nobena se ne bo za-
letela in preskočila ograjo, če-
prav je zunaj slajša in bolj zelena 
trata. Vse bolj varen je krog drge-
tajočih sestric, ki se tiščijo sku-
pa j zaradi lakote, mrazu, zaradi 
topoumnega pomanjkanja idej, 
le navidezno je varneje v čredi. 
Nikar ljudje v trope, nikar ne kr-
nite svojega mišljenja s skupin-
sko miselnostjo, ki je le demago-
škega napuha posledica neupo-
rabna ! 

Vlade bodo padale, vlade so 
pada le .Mada je padla in bogme 
ni zadnja! Toda dejstvo, ki je ra-
zgalilo trebušne, debeloritaste, 
zasedene politike je obskurno, 
zatohlp in pomanjklj ivo noyi od-
bori, novi obrazi, novi politiki — 
novi birokrati, J judje na ulici šle-
P>-

Poslušam in poslušam, gle-
dam, berem kakor nor poročila s 
sej, poznourne referate o zmotah 
preteklih voditeljev, kler, monar-
histe, le nekakšne radikale, de-
mokracijo, ki naj bi spet postala 
monolitna in sem obupan. Vsi 
ljudje, vsi mediji so spolitizirani, 
to niso konstruktivne ideje, ki 
naj bi potegnile naš »Iojtrnik«, 
to so le napihovanja novih povz-
petnežev, ki spet hočejo z besedi-
čenjem preko trupel teh, ki jim je 
zmanjkalo sape. 

Politiki se lažejo in napihuje-
jo, da bi bilo njihovo regljanje 
čuti v sosednjo vas in jim je le za 
gromkost, za močen glas in ne za 
skladnost petja. Ne verjamem 
jim, kajti njihov osnovni kapital, 
njihovo obratno sredstvo je laž._ 

Z lažjo hočejo seveda dobro, 
pretentati politika, ki je (še) slab-
ši od njih in družbo, kaj družbo 
— človeštvo rešiti pred megalo-
manom, ki bi zanetil ogenj, požig 
dobre volje, sodelovanje in takt-
nost slehernega pogovora, da ne 
bi bilo njihove odrešeniške misi-
je. 

Ravno te bitke, nenehen boj 
skorajda sovražnih strani pa je 
bistvo politike oziroma edina 
lastnost. Politika ni prikaz eko-
nomskega stanja, niti gospodar-
skih panog, ni statistika v službi 
znanosti, n i razvojna vizija ter ta-
ko, naprej, in vendar je lahko tudi 
to. 

Drugi vidik politike je karieri-
zem, vzorčni politik je karierist. 

Dosti pogoltne, da bi ostal, mar-
sikaj stuhta, da bi, četudi prijate-
lja, pokopal nasprotnika in si na 
njegovih ramenih izboljšal FIS 
točke prve tekmovalne skupine. 

Edini alibi politike, ki ostane, 
če okrajšamo vso sovražnost in 
nepotrebne klike nove buržoazi-
je, pa je zbliževanje idej ter doce-
la različnih miselnosti in to le v 
duhu moči skupne smeri napo-
rov in prizadevanj. 

Množice na ulici preklinjajo, 
kako ne bi!? Robantijo delavci, 
kmetje, izobraženci, kulturniki, 
pravi in lažni demokrati, vendar 
meni osebno, prav skromno po-
mislim, je vse to zelo sumljivo. 

Če pogledam množico srenje, 
v katero spadam, kritizira prav-
zaprav vsakdo, stotisoči, triin-
dvajset milijonov, če pretiravam, 
kot je v navadi; poleg tega obil-
nega urejevalskega, vsesplošno 
pedagoškega mišljenja pa imamo 
pokvarjeno družbo, nemoralo, 
imamo črnoborzijanstvo, črnoza-
služkarstvo, prekupčevanje, tiho-
tapljenje, tatvine in kraje, finan-
čne rope, stolčkanje in medstol-
čkanje (med dvema stoloma se 
usedeš na tla), birokratizem, teh-
nokrate, etatizem in še kakšen-
izem negativnega prizvoka. 

Vsi kritizirajo, vsi bi radi bolje, 
vsi vedo, da ne.gr« tako, pa ven-
dar je, stotisočem, celo milijonč-
ku, vse bolj vroče na mitingih. 
Zborovanja so rdeča od besnih 
lic in rjovenja ter psovanja. 

Sedaj izvajam trditev: naj bo 
kjerkoli že, od juga proti severu, 
velja, da je v silni množici le se-
me <jobrih, da jih le nekaj zna 
misliti. Da malokdo od teh icriča-
čev sploh ve, kako bi se pa res 
dalo, da malokdo sploh pomisli 
še na koga drugega kot le na se-
be, pa na j je družinski oče ali 
sin, da v tej množici sploh ni vo-
dilne sile, da obstaja ogromen 
prepad med znanjem in drhaljo, 
ki ga ne ceni in lahko potolče. 
Lahko vodljivo množico pa za-
grabi enkrat pijansko navduše-
nje, drugič zamerljiv politikant, 
ki z velikimi besedami malokaj 
pove, ali zna zgolj opisovati, kaj 
ni veljalo. Pest dobrih je komaj v 
proizvodnji, v panogah, ki aku-
mulirajo novo vrednost. Največ 
teh kričačev, ki odhaja jo iz gosti-
len na zborovanja in z zborovanj 
na delo, pa je slabih delavcev! in 
zdaj ne komentiram le tistih, ki 
zborujejo, temveč trdim, da smo 
slabi delavci vsepovsod. Dajte 
no, le kako se bomo ukvarjali z 
znanostjo, s peto ali šesto znan-
stveno-tehnično revolucijo na ve-
selicah! Inteligenca negoduje in 
opazuje, ne predstavljam teh, ki 
so se že podali v politiko, ti še 
kako govorijo, mislim pa na ne-
kaj, bore malo tistih, ki so že po-
tisnjeni vstran in po vseh steno-
gramih, dokazano še niso sprego-
vorili. , , , 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Vzgojno izobraževalni zavod Velenje 
Jenkova 2 
Titovo Velenje 

Komisija za delovna razmerja VIZ Velenje, TOZD OSNOVNA 
ŠOLA GUSTAV ŠILIH, Vodnikova 3, Titovo Velenje objavlja pro-
sta dela in naloge: 

— Snažilke, za nedoločen čas, s polnim delovnim časom, z 
rokom za pričetek dela predvidoma 20. 02. 1989. Pogoji: do-
končanih osem razredov osnovne šole. 

— Učitelja zgodovine, zemljepisa in DMV, zadoločen čas, s 
polnim delovnim časom (nadomestitev delavke na porod, d.) 
ter rokom za pričetek dela predvidoma 20. 02. 1989. Pogoji: 
PU zgodovine in zemljepisa oziroma DMV s strokovnim izpi-
tom. 

— Knjižničarja, za določen čas, s polnim delovnim časom 
(nadomestitev delavke na porod, d.) od 13. 04. 1989 dalje. 
Pogoji: PU knjižničarstva ali PU slovenskega jezika s stro-
kovnim izpitom. 

— Učitelja za delo v oddelku podaljšanega bivanja, za dolo-
čen čas, s polovičnim delovnim časom od predvidoma 20. 
02. 1989 do 30. 06. 1989. 
Pogoji: PU razrednega pouka s strokovnim izpitom. 

Komisija za delovna razmerja VIZ VELENJE, TOZD OSNOVNA 
ŠOLA MIHA PINTAR — TOLEDO, Kidričeva 21, Titovo Velenje 
objavlja prosta dela in naloge: 

— Učitelja razrednega pouka na podružnični šoli Cirkovce, za 
določen čas, s polnim delovnim časom od 18. 03. 1989 do 
30. 06. 1989. 
Pogoji: PU razrednega pouka s strokovnim izpitom. 

Začasni svet OSNOVNE ŠOLE ŠALEK V USTANAVLJANJU po-
navlja oglas prostih del in nalog: 

— Delavca za vzdrževalna dela (hišnika šole) za nedoločen 
čas, s polnim delovnim časom od predvidoma 01. 03. 1989 
dalje. 
Pogoji: dokončana srednja šola strojne ali elektro smeri, ali 
ključavničar s tremi leti delovnih izkušenj ter opravljenim iz-
pitom iz varstva pri delu. 
Poskusno delo traja tri mesece. 

Vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejemajo komisije za 
delovna,razmerja do vključno 17. 02. 1989. O izbiri bodo prija-
vljeni kandidati obveščeni takoj po preteku časa, ki je določen 
za prijavo. 
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VZPON NA VELIČASTNI 

CERRO TORRE 
predavanje z glasbo in diapozitivi 

V petek, 10. februarja, ob 19.00, bo v domu kulture v Titovem Ve-
lenju predavanje o dveh odpravah na najbolj strmo goro na svetu, na 
Cerro Torre, v Argentini. Predaval bo Silvo Karo iz Domžal, ki s e j e 
udeležil obeh odprav. Prva odprava je bila leta 1985/86, ko je sloven-
ska alpinistična odprava zavzela vzhodni del stene. Druga odprava pa 
je bila lani, ko sta Silvo Karo in Janez Meglič sama zavzela južno ste-
no. 

Kaj vse sta pri tem doživela bomo nazorno videli na diapozitivih, 
predavanje pa bo spremljano tudi z glasbo iz Patagonije, kjer se naha-
ja ta 3128 m visoka stena. Pravijo, da na vrhu te stene ni prostora niti 
za enega celega človeka . . . 

SVEČANA AKADEMIJA 
ob slovenskem kulturnem prazniku 

Danes, ob 18.00, bo v dvorani Glasbene šole v Titovem Velenju sve-
čana akademija ob slovenskem kulturnem prazniku. Na proslavi bodo 
podelili tudi Napotnikova priznanja. Slavnostni govornik bo Rado 
Slane, predsednik občinske kulturne skupnosti. V kulturnem programu 
bo sodeloval Mladinski pihalni orkester Glasbene šole s solisti, ki ga 
vodi Franc Verzelak. 

1 1 M M hI M 1 1 1 1 1 1 1 I 
REDNI KINO VELENJE 

Četrtek, 9. 2. ob 17. in 19. uri 
PEKEL V ŠOLI - ameriški, ak-
cijski. Vloga: James Belussi. 

Petek, 10. 2. ob 17. in 19. uri 
VOJNA AKADEMIJA - ame-
riški, komedija. V gl. vlogi: Tim 
Matheson, Dan Monahan 

Petek, 10. 2. ob 10. uri ter so-
bota in nedelja, II. in 12. 2. ob 
17. in 19. uri ZAKLAD CARJA 
SALAMONA II. DEL - ameri-
ški, avanturistični. V gl. vlogi: 
Richard Chamberlain. 

Ponedeljek, 13. 2. ob 10., 17. in 
19. uri ter torek, 14. 2. ob 17. in 
19. uri PREVARA NA LOTU -
ameriški, komedija. V gl. vlogi: 
Michael Keaton. 

Sreda, 15. 2. (PRIČENJAMO 
Z LETNIM ČASOM) ob 18. in 
20. uri ter 10. uri dopoldan KO-
KAIN NE OPROŠČA(DEATH 
WISH) — ameriški, kriminalni. 
V gl. vlogi: Charles Bronson 

NOČNI KINO v tem tednu: 
LETEČI SEX - italijanski, 

erotski. V gl. vlogi: Eveline Bar-
nett. Predstave bodo: 

— četrtek in petek, 9. in 10. 2. 
ob 21. uri v REDNEM KINU 
VELENJE. 

— sobota, II. 2. ob 20. uri v 
ŠOŠTANJU. 

— nedelja, 12. 2. ob 20. uri v 
ŠMARTNEM OB PAKI. 
NOČNI VIDEO KINO v RED-

LESTVICA VIDEOTEKE 
1. PLATOON LEADER 
2. COMING TO AMERICA 
3. COMANDER 
4. MASQUERADE 
5. ARTUR II 
6. MOONWALKER 
7..RODGER RABIT 

Dnevna izposojavalnina 
2.500 din! 

Članarine ni, vpis je brazplačen. 
Na tri enkratno izposojene kasete dobite četrto brezpla-

čno. Postanite tudi vi član velike družine video kluba »M 4« 

naši diskoteki je še zmeraj 

Priprave pevskega zbora CSŠ 

Koledar 
Četrtek, 9. februarja — Polon-

ca (Apolonija), Niko, Cirila 
Petek, 10. februarja — Vlasta, 

Vilko, Duška (Duša) 
Sobota, 11. februarja — Mari, 

Dolfe, Nino (Saturnin) 

Nedelja, 12. februarja — Eva, 
Mija (Damijana), Zvone 

Ponedeljek, 13. februarja — 
Katica, Bine (Albin), Irma 

Torek, 14. februarja — Tinče 
(Valentin), Zdravko, Iva 

Sreda, 15. februarja — Jurka, 
Žiga (Žibert), Jovita 

NEM KINU VELENJE 
TAKO GLOBOK UŽITEK -

ameriški, trda erotika. V gl. vlo-
gi: Kathleen Kinski, Steven Shel-
don. Sobota in nedelja, 11. in 12. 
2. ob 21. uri. 

ZA VSE NOČNE PREDSTA-
VE MLADINI DO 18. LETA 
STAROSTI NE DOVOLIMO 
OGLEDA! 

KINO DOM KULTURE 
Ponedeljek, 13. 2. ob 20. uri 

GARDEROBER - angleški. 
Režija: Peter Yates. Igrajo: Al-
bert Finney, Tom Coutenay, Ed-
vvard Fox 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 11. 2. ob 18. uri VOJ-

NA AKADEMIJA - ameriški, 
komedija. 

Nedelja, 12. 2. ob 18. uri PE-
KEL V SOLI - ameriški, akcij-
ski. 

Sreda, 15. 2. ob 19. uri PRE-
VARA NA LOTU - ameriški, 
komedija. 
KINO ŠMARTNO OB PAKI 

Petek, 10. 2. ob 19. uri PEKEL 
V ŠOLI — ameriški, akcijski. 

Torek, 14. 2. ob 19. uri KO-
KAIN NE OPROŠČA(DEATH 
WISH) — ameriški, kriminalni. 
V gl. vi.: Charles Bronson. 

KINO ŠKALE 
Nedelja, 12. 2. ob 16. uri ZA-

KLAD CARJA SALAMONA II. 
DEL — ameriški, avanturistični. 
V gl. vi.: Richard Chamberlain. 

KINO VELENJE SI PRIDR-
ŽUJE PRAVICO DO SPRE-
MEMBE PROGRAMA! 

Mešani mladinski pevski 
zbor CSŠ je bil v času od 20. 
do 23. j a n u a r j a 1989 na in-
tenzivnih pr ipravah v hotelu 
Mar ina v Moščeniški Dragi. 
Udeleži lo se j ih je 65 pevcev 
in dir igentka Danica Pire-
čnik. N a m e n j e n e so bile iz-
popo ln j evan ju zbora in pri-
pravam na m e d n a r o d n i festi-
val v Celju. 

Priprave je z našim zbo-
rom izvajal dirigent svetov-
nega razreda, p rofesor kon-
zervatori ja v Szegedu, dr. Ge-
org Myhalka , ki je s svojim 
ženskim zborom že dvakrat 
navdušil tudi velenjske po-
slušalce. 

Priprave so bile vsak dan od 9. 
do 12. ure in od 15. do 18. ure. 
Dr. Myhalka je začel vsako vajo 
s sekundno natančnostjo z upe-
vanjem in ogrevanjem glasilk, 
kasnejši del pa je, bil namenjen 
skupnemu izpopolnjevanju pro-
grama. 

Pokazal je našim pevcem, kaj 
je resno in trdo delo v zboru, po-
leg tega pa jim je dal tako dušo, 

da so bili vsi pevci brez izjeme 
posebej navdušeni in nihče ni 
negodoval zaradi intenzivnega 
dela. 

Po vsebini lahko zagotovo tr-
dimo, da so bile priprave izredno 
uspešne, saj je profesor Myhalka 
z zborom v kratkem času napra-
vil to, za kar bi drug naša diri-
gent potreboval pol leta. Poleg 
tega je nudil naši dirigentki Da-
nici Pirečnik individualni pouk v 
dirigiranju, delu z zborom in pre-
učevanju skladb z znanjem, ki ga 
ima le človek, ki je vse svoje ži-
vljenje posvetil glasbi in dosegel 
svetovni sloves. 

Tudi po disciplinski plati lah-
ko pevce posebej pohvalimo, saj 
so živeli homogeno kot celota, 
ogromno prepevali tudi v času, 
ko ni bilo vaj in se vzorno vedli 
ves čas, ki smo ga preživeli sku-
paj. 

Trdimo lahko, da so bile naše 
priprave uspešne, rezultat bomo 
ugotovili maja, ko se bo zbor 
udeležil festivala v Celju. 

Celotni strošek znaša okrog 
14.000.000 din, viri za pokrivanje 
pa so: Kulturna skupnost Vele-
nje, ZKO Velenje in osebni pri-
spevek vsakega pevca. 

Ciril Zdovc, dipl. inž. 

Dijaki, študentje, absolventi, delovni ljudje! 
Bi radi z malo dobre volje obiskali Anglijo, Kanado, Japonsko, Av-
stralijo? 
Vse to in še več lahko uresničite s plesanjem pri šaleški folklorni sku-
pini KOLEDA. 

Prva vaja bo v sredo, 15. februarja, ob 20. uri, v mali dvorani Kultur-
nega doma Velenje. 
S seboj prinesite copate in dobro voljo. 
Folklorna skupina KOLEDA 

Kulturni center Ivan Napotnik 

Koledar prireditev 
Iskanje pomoči pri 
dežurnem zdravniku 

Sobota, 11. februarja, ob 19.30 
dvorana Glasbene šole Titovo 
Velenje 
Ciklus koncertov W. A. MO-
ZART komornega ansambla 
SLOVENICUM 
2. ciklus JOHANN C. BACH 
Dirigent: Uroš Lajovic 
Solisti: Darko Linarič (violina), 
Norina Radovan (sopran) 
Vstopnice prodajajo v Glasbeni 
šoli in eno uro pred koncertom. 

Ponedeljek, 13. februarja, ob 
20.00 
dom kulture Titovo Velenje 
projekcija angleškega filma, 
1983 
GARDEROBER 
Režija: Peter Yates 
Igrajo: Albret Fineny, Tom 
Courtenay, Edvard Foy idr. 
Vstopnice prodajajo eno uro 
pred kinopredstavo ter v ponede-
ljek dopoldne v domu kulture. 

Četrtek, 16. februarja, ob 19.30 
dom kulture Šmartno ob Paki 
Gostovanje Drame Ljubljana 
Gregor Strniša: 
ŽABE 
ali Prilika o ubogem in bogatem 
Lazarju 
moraliteta 
Režiser: Barbara Hieng 
Igrajo: Igor Samobor, Branko 
Strubej in Zvezdana Mlakar 
Vstopnice 10.000 din! Popusti 
običajni! 

Petek, 17. februarja, ob 19.30 
dom kulture Titovo Velenje 
MODA - PLES - GLASBA 
slovenska pop zvezda Simona 
WEISS, Miki Šarac in Plesna 
skupina BARBARA. 
Med programom bo modna revi-
ja butika DEBEVC iz Mengša. 
Vstopnice 8.000 din. Popustov 
ni! 
Petek, 17. februarja, ob 19.00 
galerija Kulturnega centra Ivan 
Napotnik (knjižnica) 
ZMAGO JERAJ 
razstava slik 
Razstava bo odprta do 10. marca 
1989. 
Sobota, 18. februarja, ob 19.30 
dom kulture Titovo Velenje 
Josip Jurčič: 
DESETI BRAT 
ljudska slikanica 
Režiser: Bogomir Veras 
Sodelujejo združeni gledališčniki 
občine Velenje, MePZ Svoboda 
Šoštanj in Šaleška folklorna sku-
pina Koleda. 
Vstopnice 10.000 din. Popusti 
običajni! 
V torek, 21. februarja, ob 17.00, 
bo posebna predstava za šolsko 
mladino. 
Ponedeljek, 20. februarja, ob 
20.00 
dom kulture Titovo Velenje 

projekcija ameriškega filma, 
1984 
IZGANJALCI DUHOV 
Režija: Ivan Reitman 
Igrajo: Bil Muraay, Dan Ayk-
royd. Signourey VVeaver, idr. 
Vstopnice prodajajo eno uro 
pred kinopredstavo, ter v pone-
deljek dopoldne v domu kulture. 
Sreda, 22, februarja 
dom kulture Šoštanj 
ob 18.00 
SPOMINSKA PROSLAVA 
ob 45-letnici smrti Karla Destov-
nika-Kajuha 
Program je pripravila osnovna 
šola Karel Destovnik-Kajuh iz 
Šoštanja 

ob 19.00 
Žarko Petan 
DACHAUSKI PROCESI 
Gostuje MGL Ljubljana 
Režiser: Žarko Petan 
Igrajo: Judita Kreft, Tone Kunt-
ner, Jože Mraz, Tomaž Pipan. 
Evgen Car in Maja Boh. 
Vstopnice 6.000 din. Pousti obi-
čajni. 
Četrtek, 23. februarja, ob 19.30 
dvorana Glasbene šole Titovo 
Velenje 
za koncertni abonma (4) in izven 
LIANA ISAKADZE 
violina,-Sovjetska zveza 
Ime Liana ISAKADZE blešči 
med najboljšimi učenci legendar-
nega Davida Ojstraha. 
Vstopnice 10.000 din. Pousti obi-
čajni. 
Četrtek, 23. februarja, ob 17.00 
knjižnica Titovo Velenje 
DOBRICA ČOSIČ 
pogovor o aktualni problematiki 
Sobota, 25. februarja, ob 19.30, 
nedelja, 26. februarja, ob 16.00 
dom kulture Šmartno ob Paki 
Josip Jurčič 
DESETI BRAT 
Režiser: Bogomir Veras 
Sodelujejo združeni gledališčniki 
občine Velenje, MePZ Svoboda 
Šoštanj in Šaleška folklorna sku-
pina Koleda. 
Vstopnice 10.000 din. Pousti so 
običajni. 
Sobota, 25. februarja, ob 10.00 in 
ob 16.00 
mala dvorana doma kulture 
Titovo Velenje 
lutkovna predstava 
TRIJE PETELINČKI 
Izvaja: AS (Amaterska skupina) 
Titovo Velenje 
Režija: Metka Čas 
Vstopnice 3.000 din! 
Ponedeljek, 27. februarja, ob 
20.00 
dom kulture Titovo Velenje 
projekcija izraelskega filma, 
J 984 
ZA REŠETKAMI 
Režija: Uri Barbash 

Igrajo: Aron Zadock, Muhamed 
Bakri Assi Dajan, idr. 
Vstopnice prodajajo eno uro 
pred predstavo ter v ponedeljek 
dopoldne v domu kulture. 
Četrtek, 2. marca, ob 19.00 
knjižnica Titovo Velenje 
dr. ALEKSANDER BAJT 
o gospodarskih dilemah našega 
časa 
Ponedeljek, 6. marca, ob 20.00 
dom kulture Titovo Velenje 
projekcija ameriškega filma, 
1956 
MOŽ, KI JE PREVEČ VEDEL 
Režija: Alfred Hitchock 
Igrajo: James Stevvart, Doris 
Day, Bernard Miles, idr. 
Vstopnice prodajajo eno uro 
pred kinopredstavo, ter v pone-
deljek v domu kulture. 
Sreda, 8. marca, ob 18.00 
dom kulture Titovo Velenje 
poseben šopek za 8. marec 
SLOVENSKE NARODNE PE-
SMI ZA TROBENTO 
promocijski koncert Franca Kor-
barja 
Vstopnice 10.000 din. Za sindi-
kalne 20 % popusta. 
Petek, 10. marca 
obisku na Dunaju 
Lloyd Andrevv Webber 
FANTOM OPERE 
musical leta 
Še en šopek smo vam pripravili-
za 8. marec. To je enodnevni iz-
let na Dunaj z obiskom FAN-
TOM OPERE v Theatru an der 
Wien. 

Odhod avtobusa ob 15.00 iz-
pred Rdeče dvorane v Titovem 
Velenju. Cena enodnevnega izle-
ta je 140.000 din. 
Doplačilo za vstopnico za ogled 
predstave znaša 190 ATS ter po 
želji za ogled dvorca Schobrunn 
50 ATS in cesarskih grobnic 20 
Ats in cesarskih 20 ATS. 
Prijave sprejemajo do zasedbe 
avtobusov. 

Četrtek, 16. marca, ob 19.30 
dom kulture Titovo Velenje 
za koncertni abonma (5) in izven 
Bedfich Smetana 
PRODANA NEVESTA 
opera 
Gostuje SNG Maribor 
Režija: Jifi Glogar 
Dirigent: Samo Hubad/Boris 
Švara 
Vstopnice 20.000 din. 

Petek, 17. marca, ob 19.00 
knjižnica Titovo Velenje 
kulturni večer 
DANE ZAJC 
poezija 
Petek, 24. marca, ob 19.30 ZA 
IZVEN 
Sobota, 25. marca, ob 19.30 ZA 

GLEDALIŠKI ABONMA (7) 
Jean Genet: 
BALKON 
Gostuje Slevensko mladinsko' 
gledališče iz Ljubljane 
Režija: Janez Pipan 
Ogleda predstave ne priporoča-
mo mlajšim od 16. let. 

Vstopnice 20.000 din! 
Abonente, ki imajo sedeže v pr-
vih štirih vrstah prosimo, da dvi-
gnejo brezplačne vstopnice za 
ogled predstave za dne 24. mar-
ca. Zaradi zahtevne scene bo na-
mreč potrebno izprazniti vse pr-
ve štiri vrste. Prosimo za razume-
vanje. 

PREDVIDENI OBISKI V DRU-
GIH KULTURNIH SREDI-
ŠČIH 
Sreda, 22. marca, ob 1.930 
obisk v Cankarjevem domu v 
Ljubljani 
Blišč z Broadwaja 
PREMETENE GOSPE (Sophi-
sticated Ladies) 
musical 
Glasba: Duke Ellington 
izvaja: NEW YORK HARLEM 
OPERA ENSEMBLE 
Odhod avtobusa ob 16.30 izpred 
Rdeče dvorane! 

Nedelja, 21. maja, ob 19.00 
obisk v Cankarjevem domu v 
Ljubljani 
izjemen baletni dogodek 
BALETNI ANSAMBEL GUL-
BENKIAN (Lizbona) 
Predvidena cena aranžmana 
60.000 din. Popustov ne bo! 

Torek in sreda, 22. in 23. avgusta 
obisk v Veroni — v sodelovanju 
s KOMPASOM Celje 
Giuseppe Verdi 
AIDA 
opera 
Ogledati si Verdijevo Aido v ve-
ronski areni iz 1. stoletja je en-
kraten dogodek v življenju. 
V program je vključen ogled 
Gardskega jezera (kjer bo večer-
ja in nočitev), Verone in njenih 
mestnih znamenitosti (Julijin 
grob) ter seveda ogled veličastne 
Verdijeve opere v areni, ki sprej-
me do 20.000 obiskovalcev. 
Predvidena cena tega aranžmana 
je 480.000 din ter doplačilo za 
vstopnico za ogled opere 17.000 
ITL. 
Pripravili smo program skupne-
ga varčevanja za to predstavo na 
podlagi katerega je mogoče ceno 
aranžmana plačati v obrokih do 
konca tega leta. Oglasite se ne-
mudoma! 

N A P O V E D U J E M O : 
pogovor z dr. Janezom STANOVNI-
KOM o aktualnih družbenopolitičnih 
problemih, ki bo koncem meseca fe-
bruarja 1989 v domu kulture Titovo 
Velenje. Točen termin bo javljen v 
tedniku NAS CAS in RADIO 
TITOVO VELENJE. 

VABIMO 
v prenovljeni bife v domu kulturne 
Titovo Velenje z odlično postrežbo 
gostincev ZELENEGA BARA -
Odprto ob vseh prireditvah! 

P R O S I M O 
vse abonente, da poravnajo 2. in 3. 
obrok in sicer za gledališki abonma 
24.000 din in za koncertni abonma 
28.000 din, vsak dan od 14.00, v pisar-
ni 53 a dom kulture Titovo Velenje ali 
po položnici na žiro račun 
52800-603-38136. Hvala! 

Opisati želim dogodek, ki me 
je zelo prizadel. Vzrok temu je 
bilo ravnanje dežurnega zdravni-
ka. 

23. januarja letos je teta Tere-
zija nekaj minut po 4. uri zjutraj, 
ko je vstala, začutila ostro boleči-
no v predelu prsi. Začelo jo je tu-
di dušiti, tako da je padla na tla. 
Težko je bilo gledati muke tete, 
ki je hlastala za zrakom. Bala 
sem se najhujšega, sploh ker je 
že v letih. Zato sem menila, da je 
zanjo hitra pomoč zdravnika še 
kako potrebna. Takoj sem po te-
lefonu poklicala dežurnega 
zdravnika (približno ob 4.10 
min) v Zdravstveni center Titovo 
Velenje, mu opisala stanje v ka-
terem se nahaja teta, ter ga prosi-
la naj se oglasi k bolnici in ji po-
maga. Dežurni zdravnik (ime in 
priimek mi ni znan) je dejal, da 
ne pride, (ni povedal vzroka), da 
naj pokličem zopet čez dve uri. 
Na mojo prošnjo, da je stane tete 
resno in naj se oglasi čimprej, ni 
več reagiral. Teti pa bolečina ni 
popustila, tudi hlastanje za zra-
kom ni prenehalo. 

Ob 7. uri je mož osebno odšel 
k dr. Fijavžu, ki je takoj ukrepal 
in teti olajšal neznosne bolečine. 

Prihaja vsak dan v kontrolo, 
ker teta leži in jo zdravi. Za nese-
bično pomoč in skrb za bolnico 
se dr. Fijavžu najtopleje zahva-
ljujem. 

Ni mi pa razumljiv odnos de-
žurnega zdravnika, saj gre ven-

dar za človeka. Sploh pa mi je 
njegov odnos še manj razumljiv, 
če ga primerjam z veterinarji, ki 
se na klic vselej — ni važno ob 
kateri uri — takoj odzovejo ter 
pridejo v najkrajšem času pregle-
dat in zdravit obolelo žival. Me-
nim, da si človek zasluži vsaj tak-
šno pozornost kot živina. Ali so 
mogoče veterinarji bolj odgovor-
ni do bolnih živali, kot nepozna-
ni zdravik do ljudi? Ali je mogo-
če zdravnik ocenil, da pretirava-
mo v svoji prošnji za nujen obisk 
na domu? Ali je bila pot na Ple-
šivec za dežurnega zdravnika 
mogoče predolga? Ali se to do-
gaja tudi drugim, ali je to osam-
ljen primer? Kakorkoli že, ni 
moje, da razmišljam o odgovorih 
na taka in podobna vprašanja, 
moja dolžnost je (in ne samo to), 
da storim vse, da teta čimdlje 
zdrava živi z nami. 

S tem pismom želim izraziti 
svoje globoko nezadovoljstvo za-
radi takega odnosa dežurnega 
zdravnika do sočloveka, bolnika, 
takrat ko išče njegovo pomoč. 

Pa še to! V Zdravstvenem cen-
tru Titovo Velenje nisem nikjer 
opazila nekakšne knjige pohval, 
pripomb in pritožb, kjer bi lahko 
vsakdo opisal dober ali slab pri-
mer. Menim, da bi bila tudi za 
Zdravstveni center vsebina take 
knjige zanimiva in v pomoč pri 
raznih odločitvah. 

Olga Vidmar 
Plešivec 30 

Radio Velenje v 
Program 
Oddajamo na ultrakratkovalovnem območju, na fre-
kvencah 88,9 (oddajnik Velenje) in 97,2 megaherca 
(oddajnik Plešivec). 

Naročila za vaše čestitke in pozdrave, obvestila, 
reklame, sprejemamo na upravi Centra za informi-
ranje, propagando in založništvo, na Foitovi 10 v 
Titovem Velenju. Vse informacije dobite po telefo-
nu 855 450. 

PETEK, 10. FEBRUARJA: 
15.00 Začetek sporeda; 15.15 Od 
Hude luknje do Rinke; 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos 
osrednje informativne oddaje 
Radia Ljubljane); 16.10 Ekologi 
imajo besedo; 16.20 Za konec 
tedna; 16.30 Iz delegatskih klo-
pi; 17.00 Vaše čestitke in pozdra-
vi; 17.30 V imenu Sove; 18.00 Vi 
izbirate, mi vrtimo. 

NEDELJA, 12. FEBRUARJA: 
11.00 Začetek sporeda; 11.15 Od 
Hude luknje do Rinke; 11.25 
Kdaj, kje, kaj; 11.30 Z mikrofo-
nom med vami; 12.00 Beseda po-
trošnika; J 2.30 Konec opoldan-
skega javljanja; 14.45 Vaše če-
stitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, 13. FEBRU-
ARJA: 15.00 Začetek sporeda; 

15.15 Od Hude luknje do Rinke; 
15.30 Dogodki in odmevi; 16.05 
Minute z domačimi ansambli; 
16.20 Kdaj, kje, kaj; 16.30 Obi-
skali smo; 17.00 Ponedeljkov 
šport na Radiu Velenje; 17.30 
Mladi mladim; 18.00 Lestvica 
Radia Velenje in diskoteke Su-
per Li. 

SREDA, 15. FEBRUARJA: 
15.00 Začetek sporeda; 15.15 Od 
Hude luknje do Rinke; 15.30 
Dogodki in odmevi; 16.13 Kdaj, 
kje, kaj; 16.30 Naša krajevna 
skupnost; 17.00 Vi in mi (oddaja 
v živo .—< tokrat bomo govorili o 
družbenih dejavnostih — v po-
govoru boste lahko sodelovali po-
telefonu 855 963); J 8.00 "Novosti-
na področju zabavne glasbe. 
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V VEČRNIH URAH KELNA-
RIM. Šifra »RD«. 
NAŠLA SVA fotoaparat na Šale-
škem gradu. Kličite po telefonu 
858-796. 
ZARADI BOLEZNI PRODAM 
N E D O K O N Č A N O HIŠO. Tele-
fon 711-658. 
ROLETE IN ŽALUZIJE v vseh 
barvah in izvedbah izdelujemo 
in montiramo. Telefon 
063-24-296. 
J U G 0 45 AX P R O D A M . Letnik 
september/87. Informacije po te-
lefonu 713-820 po 18. uri. 
Z A M E N J A M DVOSOBNO 
STANOVANJE ZA ENAKO 
ALI VEČJE. Telefon 853-050. 
TAKOJ S P R E J M E M kvalifici-
rano šiviljo za šivanje rokavic. 
Milena Caktaš, Šoštanj, telefon 
882-293 ali 882-858. 
ŠTIRI NOVE A Ž PANJE PRO-
DAM, 11 satov in 8 starih 5 let. 
Naslov v uredništvu. 
D O B R O O H R A N J E N O KUHI-
N J O MARLES in osebni raču-
nalnik »Spectrum ZX45« pro-
dam. Informacije po telefonu 
856-126, zvečer. 

ZASTAVO 750 po delih pro-
dam. Telefon 721-748. 
MLAD PAR BREZ OTROK IŠ-
ČE STANOVANJE s kuhinjo in 
kopalnico oziroma garsonjero za 
dobo 6 mesecev v okolici Vele-
nja, Šoštanja in Mozirja. Ponud-
be pošljite na upravo lista pod ši-
fro »leto 1989« 

PREDAVANJE O ŠKODLJI-
VIH SEVANJIH in zaščiti pred 
njimi, s teoretičnim in prakti-
čnim delom. V sredo 15. februar-
ja ob 18. uri v kletnih prostorih 

Stiskama v Domu kulture 
Titovo Velenje. Predava radieste-
zist Janez Lesar iz Ljubljane. 
RAZTEGLJIVO KOTNO SE-
D E Ž N O GARNITURO s fote-
ljem, 3 ležišča, prodam. Telefon 
831-933, po 18. uri. 
KUPIM 2 — 3 tedne starega teli-
čka, bikca. Kličite po telefonu 
891-158 od 13. ure dalje. 
G O L F YU GL, prevoženih 
43.000 km, garažiran, odlično 
ohranjen prodam. Telefon 
857-939. 

KUPIM Z E M L J I Š Č E za sadni 
vrt v okolici Titovega Velenja. 
Telefon 853-189. 
PRVOVRSTNO SLADKO SE-
NO po dnevni ceni prodam. Ko-
run, Velenje. Telefon 858-525. 
BLIŽA SE PRAZNIK DAN ŽE-
NA, ste večja ali manjša skupina, 
nudimo vam prostore in vse osta-
lo, zelo ugodno! Rezervirajte po 
telefonu 857-682, presenečenje 
sledi! 
ŠEST KANALNO PEVSKO 
O Z V O Č E N J E FBT, v dobrem 
stanju, prodam poceni. Telefon 
882-797. 

»DISKOTEKA Z O O M CLUB« 
snema kasete iz C D plošč. Se-
znam C D plošč se dobi v Zoom 
Clubu, Šoštanj, Tekavčeva I, Mi-
tja Tavčar, telefon 881-001. 

MARIJA ŠPEGEL IZ MUTE, 
obvešča, da prodaja 3 mesece 
stare nesnice 2 x cepljene in 
krmljene s koruznim šrotom. Te-
lefon 062-873-202. 
R—4, letnik 1977, registriran do 
28. 10. 1989, prodam. Telefon 
856-927 Prešernova 6, Stanova-
nje IV, Titovo Velenje. 

KARAMBOLIRAN G O L F JGL, 
letnik 1982, prodam. Telefon 
853-896 popoldan. 
WARTBURG V V O Z N E M STA-
NJU, prodam za rezervne dele. 
Franjo Jurovič, Kardeljev trg 1. 
M A Z D O 616 PRODAM, (letnik 
1976). Telefon 853-510. 
R —II , star 4 leta, registriran do 
decembra 1989, prevoženih 
38.000 km, dobro ohranjen pro-
dam. Telefon 855-477. 

PARČEK SKOBČEVK s kletko 
prodam. Telefon 856-600. 

KOMBINIRAN HLADILNIK s 
hladilno omaro ugodno prodam. 
Telefon 881-068. 
INŠTRUIRAM ANGLEŠČINO 
in matematiko za osnovno in 
srednjo šolo. Telefon 855-568. 
S E D E Ž N O GARNITURO -
trosed, dvosed s posteljami in tri 
fotelje, mizo za dnevno, vitrin-
sko in garderobno omaro ugod-
no prodam. Telefon 854-180. 
PRALNI STROJ G O R E N J E 
PRODAM. Telefon 858-669 (po-
poldan). 
VDOVEC, z nekaj zemlje v oko-
lici Titovega Velenja, pri petde-
setih letih, išče sebi primerno 
žensko, vesele narave, za skupno 
življenje. Naslov v uredništvu. 
STROJNI TEHNIK in KV voz-
nik B, C in E išče zaposlitev. Ja-
viti se na naslov Andžič Luka, p. 
p. 9, Šoštanj. 
T O M O S 14 M ugodno prodam. 
Informacije po telefonu 888-279. 

Gibanje prebivalstva 
P O R O K E : 

Anto Ezgeta, roj. 1948, recep-
tor iz Titovega Velenja in Manda 
Lamešič, roj. 1951, delavka iz Ti-
tovega Velenja, Matija Molnar, 
roj. 1967, str. tehnik iz Titovega 
Velenja in Ivanka Golež, roj. 
1968, kmet. tehnik iz Titovega 
Velenja, Andrej Zupane, roj. 
1968, strugar iz Titovega Velenja 
in Petra Kozlevčar, roj. 1969, 
ekon. tehnik iz Titovega Velenja, 
Avguštin Pesjak, roj. .1933, upo-

Ne jokajte ob mojem grobu, 
le tiho k njemu pristopite, 
spomnite se kako trpel sem 
in večni mir mi zaželite. 

ZAHVALA 

Po dolgi, težki in zahrbtni bolezni nas je v 62. letu starosti za vedno zapu-
stil naš mož, ata in stari ata 

Ivan Kelher 
9. 12. 1927 - 2. 2. 1989 

iz Škal 58 D pri Titovem Velenju 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki so nam v težkem trenut-
ku stali ob strani, nam nudili pomoč in tolažbo ter darovali cvetje in vence. 

Posebna zahvala velja družinam Glinšek, Friškovec in Orlačnik, govornikoma Slavku Pocajtu 
in Adolfu Lipniku, rudarski godbi, pevskemu zboru Kajuh, Društvu upokojenih rudarjev, DO 
RLV TOZD Pesje. DO ESO, DO Elektro Slovenj Gradec, osebju bolnišnic Celje in Topolšica, 

duhovniku iz Celja za obisk v bolnišnici ter duhovniku za opravljen obred. 

Žalujoči: žena Matilda, sinova Branko in Milan z družino ter ostali sorodniki. 

Po težki bolezni nas je zapustil dragi mož in oče 

Franc Kirn 
ISKRENA 

ZAHVALA 

Vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih stali ob strani, zlasti sosedje Ptras, družinama Jevsnik in 
Puklič, sodelavci Gorenja , stanovalci, tovarišice in sošolci osnovne šole Bratov Mravljakov. 
Hvala tudi dr. Kotniku in osebju bolnice Slovenj Gradec, sorodnikom, prijateljem in znan-

cem, duhovniku za opravljen obred in vsem, ki ste ga spremili na zadnji poti. 

Žalujoči: žena Metoda, sinova Andrej in Tonček ter sorodniki. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi ljubega moža, očeta, brata in dedija ter strica 

Franca Ostrožnika 
26. 2. 1 9 3 9 - 3 0 . 1. 1989 

se iskreno in z žalostjo v srcih zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani. 

Zahvaljujemo se tudi vsem tistim, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji 
poti. 

Hvala RLV T O Z D Mehanizacija, obrat družbeni standard, uniformirancem, govornikoma, 
godbi, pevcem ter duhovniku za opravljen obred. 

HVALA VSEM! 

Žalujoči: Žena Frida, sin Frarlc, vrtukinja Tjiiša, sestri Fani f>rat t\an ip ostali.sorodniki. ,, , 

koj. iz Lokovice in Antonija Mi-
kek, roj. 1936, delavka iz Ga-
berk. 

ROJSTVA: 

V mesecu januar ju se je rodi-
lo: 40 dečkov in 19 deklic. 

SMRTI : 
Maks Sedovnik, kmetovalec iz 

Lipja št. 26, roj. 1911, Terezija 
Uranjek, kmetovalka iz Orle vasi 
31, roj. 1910, Rozalija Lisec, 
upokojenka iz Grobelna 5, roj. 
1903, Ivana Vodušek, upokojen-
ka iz Gradiškega dola 4, roj. 
1907, Cecilija Ivanjko, gospodi-
nja iz Stipernice 46, roj. 1910, 
Franc Ostrožnik, rud. nadzornik 
iz Titovega Velenja, Prešernova 
c. št. 4, roj. 1939, Neža Gomin-
šek, roj. 1906, upokojenka iz Ar-
je vasi 44. 

Dežurstva 
Dežurni zdravniki v zdravstvenem 
domu Velenje: 

Četrtek, 9. februarja — dnevni 
dežurni dr. Renko Oskar, nočni 
dežurni dr. Silvana Popov 

Petek, 10. februarja — dnevni 
dežurni dr. Mijin, nočni dežurni 
dr. Žuber 

Soboto, 11. februarja in nede-
ljo, 12. februarja — glavni dežur-
ni dr. Kikec, notranji dežurni dr. 
Levak 

Ponedeljek, 13. februarja — 
dnevni dežurni dr. Kikec, nočni 
dežurni dr. Mijin 

Dežurni zobozdravnik: 

V soboto, 11. februarja je de-
žurni zobozdravnik dr. Eta Ro-
gan, od 8. do 12. ure v zobni am-
bulanti zdravstvenega doma Ve-
lenje. 

Dežurni veterinar na veterinarski 
postaji v Šoštanju: 

Od 10. februarja do 17. febru-
arja je dežurni dipl. veterinar 
Milan Matko, Topolšica 15, tele-
fon: «91-166. 

J? 
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obvešča igralce iger 
na srečo, da je odprta 

NOVA POSLOVAL-
NICA 
V BLAGOVNICI 
Mera na Gorici, 
ulica Veljka Vlahovi-
ča 46. 

Delovni čas nove po-
slovalnice je vsak dan 
od 7. do 19. ure, ob 
sobotah pa od 7. do 
10. ure: 

NOVO — NOVO 

FOTO LAJT 
SALEK 86 
TEL.. 063/856-881 

Šalek 86 
Tel.: 063/856-881 

izdelava črnobelih in bannih foto-
grafij 
Otvoritev bo v soboto. II. februarja 
od 9. do 12. ure. 
Delovni čas: od IS. do 19. ure. ob 
sobotah od 7. do 12. ure. 

^ REK Rudnik lignita Velenje n.sol.o. 
: Titovo Velenje 

K 

Rudnik lignita Velenje 
Kadrovsko-splošni sektor 
I. Delavski svet DO RLV 
RAZPISUJE 
dela in naloge 

VODJA DSSS 
Pogoji: 
— visoka strokovna izobrazba 
— 5 let delovnih izkušenj, 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

II. Delavski svet DSSS 
RAZPISUJE 
dela in naloge 
1. Vodja rudarske pro jekt ive in pr iprave de-

la 
Pogoji: 
— visoka izobrazba rudarske smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

2. Vodja reševalne postaje in CJRSSH 
Pogoji: 
— visoka izobrazba rudarske smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— najmanj 5 let aktivnega članstva jamske reševalne čete 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

3. Vodja s t ro jnega pro jekt i ran ja in pr iprave 
dela 
Pogoji: 
— visoka oz. višja izobrazba strojne smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

4. Vodja e lek t ro pro jekt i ran ja in pr iprave 
dela 
Pogoji: 
— visoka oz. višja izobrazba elektro smeri 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— 5 let delovnih izkušenj 
— znanje enega svetovnega jezika 

5. Vodja jamomersko-h idro loške službe in 
rudarsk ih škod 
Pogoji: 
— visoka oz. višja izobrazba rudarske smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost delaz ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

6. Vodja pro jekt i ran ja programiran ja raču-
nalniških obdelav 
Pogoji: 
— visoka oz. višja izobrazba 
— 5 let delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

7. Vodja s lužbe za organizaci jo in nagraje-
vanje 
Pogoji: 
— višja oz. visoka izobrazba 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

8. Vodja službe požarno varnostne prevent i -
ve 
Pogoji: 
— visoka izobrazba rudarske smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— strokovni izpit iz požarnega varstva po predpisih 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 

III. Delavski svet TOZD Klasirnica in TOZD Izobraževanje 
RAZPISUJE 
dela in naloge 
1. Vodja TOZD KLASIRNICA 

Pogoji: 
— najmanj srednja strokovna izobrazba elektro, strojne in 

rudarske smeri 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— najmanj 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela v 

TOZD 
2. Vodja TOZD IZOBRAŽEVANJE 

Pogoji: 
— najmanj srednja strokovna izobrazba rudarske smeri 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— najmanj 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z ljudmi, vodenja in organiziranja dela v 

TOZD 
— ustrezne izkušnje pri organizaciji praktičnega pouka — 

izobraževanja na področju rudarstva 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z ustrezno dokumentacijo v 
8 dneh od dneva objave razpisa na naslov: Kadrovska služba 
DO RLV, Partizanska 78, Titovo Velenje z oznako »za razpisno 
komisijo«. 
Izbran delavec bo imenovan za 4 leta. 
Prijavljene kandidšte bomo' pisno obvestili v 30 dneh po opra-
vljeni izbiri.' ' • ' . ' > . , , . , , , 

Srečno!' 



Soštanjčanom se je prikazala Marija 

I 

Oni dan, bila je nedelja, so se Šoštanjčani in vsi bližnji in daljnji 
prišleki na šoštanjskem trgu močno zabavali. Bil je pust, norčav in še-
gav, kakršnega že marsikje močno pogrešamo. Tukaj pa se je par za-
gnancev znalo dogovoriti in pripraviti zabavo za lastno in ljudsko vese-
lje. Zbrale so se to lepo nedeljo maske, dobre in slabše, pa obilica firb-
cev iz cele Šaleške doline. Zbrali so se na mitingu, kot je sedaj moderno, 
pustnem sicer, a zato nič manj kričečem in s transparenti okičenem. In 
ker je bila priložnost enkratna, so na pobudo zagnanih voditeljev usta-
novili še šoštanjsko pustno demokratično zvezo, za vsak primer namreč, 
da jih politični dogodki ne bi povsem obšli, če so že drugače, kot radi 
pravijo, v občini bolj ob rob odrinjeni. 

na Marija. Njeno vstajenje so s pustno molitvijo počastili in se priporo-
čili, da bi v vsem letu skrbno bdela nad njimi. Pa kaj, ko se sliši, da je 
pust taki hudo smrt storil, da je Marija šoštanjskim šemam slovo dala. 

Norčavo je bilo tudi na pustno soboto v novem domu v Škalah. Po 
krivdi tamkajšnjega Partizana, ki je pritegnil na veliko pustno maškera-
do veliko krajanov in še več mask. Menda jih še nikoli ni bilo toliko, pa 
saj se je tudi splačalo, saj so jih kar 20 nagradili za izvirnost, domisel-
nost, šegavost. Sposodili so si letošnjo nezimo, pa seveda naše gospodar-
stvo in politično dogajanje, dali so si duška, saj se v maskah upa veliko 
več povedati kot pa v vsakodnevnem življenju brez njih. Sicer pa je tudi 
življenje ena sama velika vloga, žal pogosto v maskah. Pustna zabava je 
trajala v zgodnje jutranje ure, morda so tudi s tem hoteli pokazati, da 
imajo moči za prelomne gospodarske napore. 

Podobno, maškeradno je bilo tudi v drugih krajih v dolini, tudi To-
polšici in Kavčah. No in vsi, gotovo sedaj brez mask upajo, da je tiste, ki 
so jih tokrat v maskah obdelali, le malce zapeklo v svojih notranjostih 
in da bodo le nekaj storili, da bo bolečina minila, (bz, vos) 

PUSTNE ŠEGE IN NA VADE — Trim društvo iz Kavč, ki že nekaj let 
uspešno deluje, že vrsto let nazaj za pusta organizira pustni sprevod in 
tako obuja pustne šege in navade. Prav tako na ta dan na šaljiv in domi-
selen način opozarja na težave, ki tarejo tamkajšnje krajane. V nedeljo 
so t rima rji iz Kavč organizirali že peti po vrsti tradicionalni pustni spre-

vod, na katerega so se krajani nekaj dni vneto pripravljali. Pričel se je v 
središču Kavč, krenil nato do Podkraja in naprej do Titovega mesta. Le-
tos pusti za spremembo niso odganjali zime, pač pa so jo vabili. Kako 
uspešni so bili se bomo lahko sami prepričali, (foto: B. M.) 

Miličniki so zapisali 
OŠKODOVANCI, JAVITE SE! 

Konec lanskega leta so štirje 
mladeniči v bližini osnovne šole 
Gustava Šiliha v Titovem Vele-
nju napadli neznanega moškega 
(ta dejanja miličnikom ni prija-
vil) in mu pri tem vzeli ročno 
uro. Približno v istem času so tri-
je mladeniči na Žarovi cesti v 
Titovem Velenju, napadli starej-
šega moškega. Vzeli so mu de-
narnico iz katere so pobrali de-
nar, denarnico pa odvrgli. 

Januarja sta mladeniča iz iste 
skupine po končani kinopredsta-
vi okoli 21. ure na Kidričevi cesti 
v Titovem Velenju napadla žen-
sko, ji iztrgala torbico in odnesla 
denar. Okoli 20. januarja sta 
prav tako dva mladeniča v bliži-
ni lekarne iztrgala ženski torbi-
co, pobrala vse, kar je bilo kaj 
vrednega, torbico pa odvrgla. 

Vse te primere bi radi milični-
ki razjasnili, zato prosijo ome-
njene oškodovance, da se zglasi-
jo na Postaji milice v Titovem 
Velenju. 

ZBILA VZDRŽEVALCA NA 
CESTI 

Iz Šoštanja proti Pesju je pe-

ljala 31. januarja okoli pol enaj-
ste ure voznica osebnega avto-
mobila Zlata Virbnik, 1968. Gle-
de na vozne razmere je vozila 
prehitro in verjetno jo je zaradi 
tega začelo zanašati. Zbila je 
vzdrževalca na cesti, delavca 
Cestnega podjetja Celje Jordan-
ka Babiča. Slednji je padel po 
cestišču lažje telesno poškodo-
van. 

ZADEL V OBCESTNI 
ROBNIK 

Iz Titovega Velenja je proti 
Gorenju, po Šaleški magistrali, 
vozil 31. januarja popoldne voz-
nik osebnega avtomobila ,'van 
Smrekar, 1944. Iz neznanega ra-
zloga ga je začelo zanašati, pri 
tem pa je zadel v obcestni rob-
nik, od tu pa ga je vrglo v ograjo. 
Voznika je vrglo iz avtomobila, 
pri čemer se je hudo telesno po-
škodoval. 

AVTA MU NI USPELO 
ODPELJATI 

V noči na 2. februar je še ne-
znani storilec vlomil v osebni av-
tomobil Magde Š. Avto je bil 
parkiran na Foitovi v Titovem 

Velenju. Očitno je skušal vozilo 
odpeljati, a mu to ni uspelo. 
»PRILEZEL« SKOZI OKNO 

V noči na 2. februar je doslej 
še neznani storilec splezal skozi 
okno stanovanja Milana V. iz Šo-
štanja. Odnesel mu je 160 tisoča-
kov, radiokasetofon z dvema 
zvočnikoma. Očitno je hotel vlo-
miti še v druga stanovanja, saj je 
plezal po balkonih, kjer ga je ne-
kdo tudi opazil, tako da upamo, 
da ga miličnikom ne bo težko iz-
slediti. 

SPET JE BIL »TARČA« KIOSK 
PRI ZDRAVSTVENEM DOMU 

Prejšnji teden so velenjski mi-
ličniki zalotili pri delu dva vlo-
milca v kiosk pri Zdravstvenem 
domu. Tokrat takšne sreče niso 
imeli, vseeno pa upajmo, da bo-
do vlomilca kmalu odkrili. To-
krat je bilo vlomljeno v noči na 
2. februar, zaenkrat pa pogrešajo 
le časopise. 

KOLESARKA ZBILA PEŠAKI-
NJO 

Po lokalni cesti v Braslovčah 
je peljala 3. februarja malo pred 
6. uro kolesarka Helena Plaskan, 
1949. Vozila je po levi strani cer 
ste. Približno 300 metrov pred 
naseljem Braslovče ni opazila 
pešakinje Jožefe Vodovnik, 1920, 

ki je hodila proti jezeru. Zadela 
jo je, jo zbila po cestišču, pri če-
mer je dobila Vodovnikova hude 
telesne poškodbe. 

NEPRAVILNO NA DESNI PAS 
Voznik osebnega avtomobila 

Karel Zidarski, 1933, je peljal 3. 
februarja po Šaleški cesti v 
Titovem Velenju, v smeri proti 
Slovenj Gradcu. Vozil je po le-
vem desnem pasu, v bližini ben-
cinske črpalke pa je zapeljal na 
desnega v trenutku, ko je po 
njem vozil voznik osebnega avto-
mobila Marjan Jandrob, 1960. 
Prišlo je do trčenja, pri čemer je 
nastalo za dva milijona dinarjev 
škode, voznik Jandrob pa je do-
bil tudi lažje telesne poškodbe. 

DVA VLOMA V AVTOMOBI-
LA 

V noči na 4. februarje neznani 
storilec vlomil v osebni avtomo-
bil Jožeta V. Avtomobil je bil 
parkiran pred starim jaškom v 
Titovem Velenju. Neznanec pa je 
iz njega odnesel brusilni stroj. 

V naslednji noči, na 5. februar 
pa je prav tako še neznani stori-
lec vlomil v avto Ferda Š. Avto je 
bil parkiran pred gostilno »Pri 
Jani« na Ljubnem ob Savinji. Iz-
ginil je avtoradijski sprejemnik 
vreden okoli 500 tisočakov. 

Iz sodnih klopi 

Dve leti in pol za nezgodo 
s smrtnim izidom 

Višje sodišče v Celju je po pritožbi zagovornika Hinka Stropnika 
(1952) iz Raven pri Šoštanju obtoženega hudega kaznivega dejanja 
zoper varnost javnega prometa odločilo izrečeno kazen prvostopenj-
skega sodišča v Titovem Velenju znižati s treh let in pol na dve leti in 
pol zapora. Potrdilo pa varnostni ukrep prepovedi vožnje motornih 
vozil B in F kategorije za dobo petih let in obvezno zdravljenje alko-
holizma v kazensko-poboljševalnem domu. 

Obtoženi Stropnik je oktobra leta 1985 pod vplivom alkohola 
povzročil hudo prometno nesrečo, ko je na cesti iz šoštanja proti To-
polšici zadel kolesarja, mladega Uroša Goloba, ki je vozil kolo po 
bankini. Uroš je zaradi posledic nezgode teden dni kasneje umrl v 
celjski bolnišnici. 

Stropnik je bil pred storitvijo tega hudega kaznivega dejanja, za 
katero zakon predvideva kazen od enega do osmih let zapora, že več-
krat kaznovan tudi pri sodniku za prekrške, prav zaradi vožnje pod 
vplivom alkohola. To mu je sodišče štelo kot oteževalno okoliščino, 
olajševalno pa v tem, da je krivdo priznal, čeprav je na glavni obrav-
navi povedal, da se v zvezi z nesrečo ničesar ne spominja. V krvi je 
imel takrat kar 3,21 g/kg alkohola. 

Pustil jo je brez pomoči 
Sodni epilog je na Višjem sodišču dobil še en primer storitve kaz-

nivega dejanja ogrožanja prometa in povzročitve prometne nesreče 
pod vplivom alkohola. V tem primeru je imel povzročitelj nesreče, 
Rafael Dobnik (1956) iz Lokovice 146, v krvi 1,74 g/kg alkohola. 

Dobik je povzročil prometno nesrečo pred tremi leti, februarja, 
na cesti Lokovica—Titovo Velenje v bližini gostilne Komprej. Zadel 
je peško Angelo Sedlar, ki je pri tem utrpela hude telesne poškodbe. 
Ker jo je po nezgodi pustil brez pomoči, pa se je moral zagovarjati še 
za kaznivo dejanje zapustitve poškodovanke v prometni nesreči. 

Na prvostopenjskem sodišču v Titovem Vetenju je sodni senat 
Dobnika spoznal za krivega in mu za ogrožanje prometa naložil ka-
zen desetih mesecev zapora, zaradi zapustitve poškodovanke pa štiri 
mesece zapora in mu izrekel enotno kazen 1 leto zapora. Prvostopenj-
sko sodišče mu je izreklo tudi prepoved vožnje B kategorije za dobo 
treh let. Kot olajševalno okoliščino mu je štelo dosedanjo nekaznova-
nost. 

Višje sodišče v Celju mu je po pritožbi zagovornika kazen zniža-
lo na pol leta zapora, dobo trajanja varnostnega ukrepa prepovedi 
vožnje pa znižalo na leto in pol. 

Tudi v Škalah ljubljanski sodni proces 


